
جبار آذین - منتقد و مدرس سینما تئاتر و تلویزیون 	
ضعف اطلاعات عمومی و شــناخت ناکافی از مسائل و 
حقوق اجتماعی ازجمله موارد مهمی اند که در فزونی 
تشکیل پرونده های قضایی، نقش دارند. درحالی که ارائه 
وکســب اطلاعات اجتماعی در این زمینه، نه فقط در 
کاهش پرونده های قضایی که در پیشــگیری از وقوع 
تخلفات قانونی بسیار مؤثر است.از سال های دور تا امروز، 
رسانه ها در مسیر آگاهی بخشی اجتماعی، اطلاع رسانی 
و ارتقای دانش عمومی، کوشــیده اند در کنار پرداختن 
به مسائل مختلف فرهنگی، هنری و اجتماعی، سیاسی 
و ورزشــی و خانوادگی به مسائل حقوقی هم بپردازند. 
رســانه ملی هم در این راستا همسو با سایر رسانه ها به 
فعالیت پرداخته و می پردازد. پیش تر شــبکه های سه 
و پنج ســیما، برنامه هایی در این زمینه داشتند که به 
شیوه پرسش و پاسخ، موضوع های حقوقی را به صورت 
مســتقیم به مخاطب انتقال می دادند و جای ارائه این 
نوع مباحث از طریق غیرمســتقیم و بــه زبان و بیان 
نمایشی و تصویری هنرمندانه در تلویزیون خالی بود. به 
همت سجاد مهرگان و سیدمحمد حسینی، در جایگاه 
کارگردان و سرپرست نویسندگان، طرحی در این عرصه 
به سیما و قوه قضاییه پیشنهاد شد که حاصل آن تولید 
ســریال آقای قاضی بود. این سریال نمایشی/ مستند 
که نوعی»درام دادگاهی« اســت با یاری۱۲نویســنده 

و پژوهش های گســترده و مطالعه و بررسی و گزینش 
پرونده های قضایی با ســوژه هایی درخصوص سرقت، 
ضرب وشــتم، خیانت در امانــت، آزارهای کلامی و... و 
بازی گیری دیدنی و مستندگونه از حدود ۳۰۰ بازیگر 
خوب تئاتری تولید شــده و در همان فصل نخســت 
توانست نظرهای مختلف و مثبت بینندگان، کارشناسان 

حقوقی، هنرمندان و منتقدان را با خود همراه کند.
آقای قاضی که فصل دوم آن حرفه ای و پخته و به لحاظ 
تنوع موضوع و لوکیشن در کنار قاضی ثابت مجموعه با 
بازی خوب بهزاد خلج، جذاب تر و از منظر عرضه مسائل 
آموزشی بامحتواتر شــده و از فصل نخست، چندگام 
جلوتر است. اکنون فصل جدید این سریال پرمخاطب و 
آگاهی بخش آماده پخش از سیما شده است. رسانه ملی 
و سازندگان آقای قاضی با تولید و نمایش این مجموعه 
آموزشــی هنرمندانــه، در آمــوزش اجتماعی حقوق 
اجتماعی و جلوگیری از وقوع جرایم و آگاه سازی ملی 
از قانون و آشنایی با نوع و نحوه کار قضات و دادگاه ها، 
گام بلندی به جلو برداشته است. البته آقای قاضی از نظر 
هنری و مستندســازی دادگاه و کاراکترها و موضوع ها 
در قالب درام و تصویر،کاستی هایی اندک دارد ولی این 
موارد در مقایسه با امتیازهای فراوان و خوب آموزشی، 
فرهنگی و هنری آن چندان زیاد نیســت. توفیق های 
اجتماعی و آموزشی درام دادگاهی جذاب آقای قاضی، 

بیانگر اهمیت و نقش تاثیرگذار آثار هنری و هنرمندان 
در حــوزه تکامل دانش عمومی جامعه اســت و برای 
هزارمین بار اثبات می کند که استفاده از قالب های هنری 
و هنر والای هنرمندان متعهد کشور در انتقال آموزه ها 
و مفاهیم مختلف و لازم اجتماعی به زبان هنر، بسیار 
مهم و اساسی است و مقایسه سریال آقای قاضی هنری 
با برنامه های مشابه آموزشی غیرهنری تلویزیون، گواه 
درستی این نظریه است. استقبال مخاطبان میلیونی، 
تاثیر بخشی در ارتباط با آگاهی جامعه از قانون و حقوق 
مدنی و کوشــش قابل تحسین سازندگان آقای قاضی، 
انتظارهای ملی را از رســانه ملی بالا می برد و تلویزیون 
را موظــف می کند که افزون بر تداوم بخشــی تولید و 
پخش کمی وکیفی این مستند آموزشی و نمایشی، در 
این حیطه اقدام به تولید آثار قوی و فاخر و هنرمندانه 
دیگر هم کند. دادسراها، دادگاه ها و مجتمع های قضایی 
به دلیل گستردگی و تنوع قشرهای اجتماعی و رنگارنگی 
جرایم، تخلفات و متخلفان با سنین مختلف و قاضی ها، 
دادگاه ها، احکام قضایی متفاوت و همچنین پرونده های 
کوچــک و بزرگ قضایی، منابعــی مهم و قابل اعتماد 
برای تولید ســریال های آموزشی و هنرمندانه اند و 
دست تلویزیون در این عرصه باز است. تداوم تولید 
سریال ارزشمند آقای قاضی، نشانگر تلاش و اهتمام 

رسانه ملی در این راستاست.
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یک فعال سیاســی گفت: بعضی ها را که من می بینم به هیچ وجه انقلابی 
نیستند، همان لیبرال ها هستند، منتها اسم خودشان را انقلابی گذاشتند 

بنابراین نمی شود از ظاهر آدم ها فهمید ماهیت شان چیست.
ســید مصطفی هاشمی طبا ، درباره ارزیابی خود از فضای انتحابات و طیف 
گســترده ای از نامزدها در خصوص پیش بینی خود از نظر شورای نگهبان، 
گفت: سخنگوی شورای نگهبان گفت همان خط گذشته را ادامه می دهیم و 
از آن هم عدول نمی کنیم، اما آن که چه کسانی تائید می شوند بسیار پیش 
بینی اش ســخت است و نمی شود گفت، با این حال علی القاعده ۶ تا ۸ نفر 

تائید خواهند شد. 
این فعال سیاســی در پاســخ به این که در این دوره شاهد ثبت نام افرادی 
همچون علی لاریجانی، سعید جلیلی، محمود احمدی و اسحاق جهانگیری 
بودیم، چه اقداماتی باید انجام شود تا یک جریان تندرو سر کار نیاید، بیان 
کــرد: من نمی دانم کندرو و تندرو یعنی چه؟ چه چیزی کند و چه چیزی 
تند است؟ این که بگویند ما تندرو هستیم، یعنی در بعضی چیزها کند و در 

بعضی چیزها تند هستند؟ این ها همه لقب است و ماهیتی نیست.
وی ادامه داد: وقتی می گوییم انقلابی معنی اش را نمی فهمیم، یک برچسبی 
بعضی ها به خودشان می زنند و با آن برچسب زندگی می کنند. بعضی ها را 
که من می بینم به هیچ وجه انقلابی نیستند، همان لیبرال ها هستند، منتها 
اسم خودشان را انقلابی گذاشتند بنابراین نمی شود از ظاهر آدم ها فهمید 

ماهیت شان چیست.
هاشــمی طبا با بیان این که شورای نگهبان علاوه بر بررسی سوابق کاری به 
نظر من باید از نظر اخلاقیات و این مسائل آدم ها بررسی کند که متاسفانه 
نمی کند، عنوان کرد: نمونه این کار تائید احمدنژاد بعد از آن همه بی اخلاقی 
و بی ادبی و لجن پراکنی بود، شورای نگهبان بیاد ضمن این که به اخلاق و 
خلقیات افراد توجه می کند ببیند این آدم در عمرش چه کرده اســت؟ این 
آدم، آیا آدمی است که از مدرسه و دانشگاه در آورده اند و با حلوا حلوا کردن 
حکم به او داده اند؟ یا آدمی است که مشاغل مختلفی را با موفقیت گذارنده 

است؟ این بسیار مهم است. 
این فعال سیاســی یادآور شــد: برخی از این آدم ها در خانواده هایی بزرگ 
شدند، به دانشگاه رفته اند و بعد هم یک سِمت بزرگ گرفته اند و آقا شده اند. 
این افراد به درد رئیس جمهوری نمی خورند. رئیس جمهور باید کسی باشد 
که کارهای مختلف کرده باشد، به اجرائیات کشور آشنایی داشته باشد، علم 
مدیریت داشــته باشد قبلا محک خورده باشــد و در آن تصمیمات مهم و 
صحیح گرفته باشد. اگر این گونه نگاه کنند، امید هست در غیر این صورت 

مردم قافیه را می بازند.
وی در خصوص ثبت نام محمدباقر قالیباف در این دوره از انتخابات و اینکه 
آیا جامعه چنین تفکری را می پذیــرد، گفت: اگر رأی بیارود، یعنی جامعه 
پذیرفته است، یعنی آن بخشی که رأی داده، پذیرفته است. آن بخش زیادی 
که رأی نمی دهند کلا هیچ چیز را نمی پذیرند؛ زیرا معترض هستند که رأی 
نمی دهند. هاشمی طبا ادامه داد: این که رئیس یک قوه بیاید کاندیدا شود، 
قبلا سابقه داشته است. مگر آقای رئیسی رئیس قوه قضائیه نبود؟ رئیس قوه 
مقننه هم کاندیدای قوه اجرایه شــده است. به نظر من ایشان در حوزه اجرا 

مفیدتر از قوه مقننه خواهد بود. 
قامت ایشان به اجرا بیشتر می خورد تا قانون گذاری.

وی درباره پیش بینی خود از میزان مشارکت گفت: فکر می کنم یک مقداری 
آرا بیشــتر شود، یعنی تعداد کسانی که رأی می دهند منهای آرای باطله از 
میزان مشارکت در انتخابات مجلس یک کمی بیشتر می شود،اما آن طوری 
که فکر کنیم خیلی اقبال مردم را داشته باشد به نظرم نمی آید که آن طور 

باشد.

رییس اداره میزهای صنعت و رتبه بندی ناشران گفت: طبیعتاً دو خودروساز، 
خودرویی برای عرضه در بورس کالا ندارند و عرضه خودرو در بورس به سمت 

خودروهای خارج از سامانه یکپارچه و خودرو های مونتاژی می رود.
عرضه خودرو دو ســال گذشته تجربه شد و چیزی حدود ٨٠ هزار دستگاه 
انواع خودرو در بورس به معامله رســید اما بورســی شدن خودرو مخالفانی 
داشت که مهمترین مخالف شورای رقابت بود. در نهایت با این دلایل مخالفان 
که اولا خودرو نباید از ســاز و کار مزایده و اعلام بالاترین قیمت به دســت 
مصرف کننده برسد و مهمتر اینکه افزایش قیمت خودرو در بورس فارغ از 
نوع خودروی معامله شده می تواند به بازار خودرو علامت دهد و در نهایت با 
این استدلال که چرا باید زیان شرکت های خودروساز را مصرف کننده نهایی 
متحمل شود، عرضه بورسی خودرو متوقف شد. اما گویا این روزها زمزمه های 

از تلاش های دوباره برای عرضه خودرو در بورس شنیده  می شود.
امیر طایفه ابراهیمی درباره احتمال عرضه دوباره خودرو در بورس و با توجه 
به اینکه تمام محصولات ١۴٠٣ دو خودروساز پیش فروش شده، این عرصه 
شــامل کدام خودروها خواهد بود، اظهار داشــت: اگر برنامه ای در سامانه 
یکپارچه دیده شده باشد مشــمول تمام تولیدات ١۴٠٣ باشد. طبیعتاً دو 
خودروســاز، خودرویی برای عرضه در بورس کالا ندارند و عرضه خودرو در 
بورس به سمت خودروهای خارج از سامانه یکپارچه و خودرو های مونتاژی 

می رود.
وی با اشاره به مخالفت های شــورای رقابت درباره عرضه خودرو در بورس 
گفت: بحثی مطرح شده صرفا عرضه خودرو در بورس نیست موضوع مهم این 
است که بتوانیم سیاست قیمت  گذاری دستوری را از صنعت خودرو برداریم 
یا اینکه اگر قرار بر قیمت گذاری دستوری است، این قیمت  گذاری بر مبنای 
تورم جاری صورت بگیرد و تعیین قیمت ها با لحاظ تورم های گذشته برای 

بازه های زمانی بلندمدت صحیح نیست.
 رییس اداره میزهای صنعت و رتبه بندی ناشران با بیان اینکه قیمت گذاری 
خودرو باید بر مبنای شــاخص های تورمی روز محاســبه شــود، ادامه داد: 
احتســاب قیمت با تورم روز و یا اینکــه خودروها بخواهند مانند دوره قبل 
از ســال ٩۶ با قیمت حاشیه بازار عرضه شوند،  می تواند ثمرات خوبی برای 
صنعت خودرو به همراه داشته باشد که البته فعلا در این باره تصمیم گیری 

نشده  است.
طایفه ابراهیمی درباره تفاوت کشــف قیمت در بورس کالا با شورای رقابت 
اظهار داشــت: قیمتی که شورای رقابت اعلام می کند بر مبنای پارامترهای 
تورمی اســت که در گذشته اتفاق افتاده و با فاصله زمانی ۶ ماه تا یک سال 
تاخیر این داده ها را بررسی و افزایش قیمت را محاسبه می کند. در حالی که 
در این مدت یک افزایش قیمتی در نهاده های تولید خودرو رخ داده اســت، 
پس از این مدل قیمت گذاری قرار بر این شــد که قیمت گذاری هر سه ماه 
یک بار انجام شــود اما در بازه یکساله این قیمت گذاری انجام نشد و همین 

منجر به ایجاد زیان برای شرکت های خودروسازی می شود.
وی افزود: بورس کالا برای قیمت گذاری یکی از مکانیزم هایی که اســتفاده 
می کند، این است که بهای قیمت تمام شده به اضافه یک سود معقول بین 
٢٠ تا ٣٠ درصد را در نظر می گیرد و پس از آن را به مکانیزم عرضه و تقاضا 
در بازار می سپارد و این مکانیزم باعث می شد که خودرو با قیمت زیر حاشیه 
بازار به فروش برسد.  طایفه ابراهیمی با بیان اینکه تجربه ٧٠ هزار دستگاه 
خودرو در بورس را داریم، گفت: ۵٣ هزار دستگاه از خودروهای ایران خودرو 
در بورس عرضه شد که حدود ٨ درصد تیراژ این شرکت محسوب می شود. 
هر چند تعداد قابل توجه نبود اما این مسیر قیمت گذاری باعث می شد که 
شرکت های خودروساز دیگر به ازای هر خودرو زیان تولید نکنند و در نقطه 

سر به سر فعالیت کنند یا بعضاً سودآوری داشته باشند.
رییس اداره میزهای صنعت و رتبه بندی ناشران تاکید کرد: موضوع مهم این 
است که با عرضه در بورس یا عرضه با قیمت حاشیه بازار دست دلال از بازار 

خودرو کوتاه می شود.

میبرد قایقاضیانتظاراتراازرسانهملیبالا سریالآ هاشمی طبا:
برخیلیبرالهااسمخودشان

گذاشتهاند راانقلابی

خودرودوبارهبهبورسبرمیگردد؟

 ë  صفحه2

نماینده مردم تویسرکان در مجلس شورای اسلامی 
با بیان اینکه دســتگاه ها باید از اجرای ســلیقه ای 
بودجه پرهیز کنند، تاکید کرد: انتظار داریم مواردی 
که در بودجه ســال ۱۴۰۳ تصویب شــده به همان 

نحو اجرایی شود... 

 ë  صفحه3

کرد: سخنگوی وزارت امور خارجه مطرح 

اروپا، متهم اول و آخر برجام
ســخنگوی وزارت امــور خارجــه گفــت: اقدامات 
کشــورهای اروپایــی علیه برنامه هســته ای ایران 
اقدامات غیرســازنده از ســوی طرف هایی است که 
خود رابطه با موضوع هســته ای جمهوری اسلامی 

ایران و برجام متهم اول و آخر هستند... 

عناوین منتخب

کاندیدای تایید صلاحیت شده روی دور تند افتاده است؛  انتخابات با معرفی شش 

مسیر سخت پاستور
صفحه 2

بهبودوضعیتاقتصادی؛وعدهتبلیغاتی
نامزدهایریاستجمهوری

موسی غنی نژاد/ اقتصاددان 	
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در شــرایط لازم برای تحقق این وعده انتخاباتی ضروری به نظر می رسد. 
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آن به شدت رنج می برند... 

یادداشت

متن کامل در صفحه 3

یادداشت

اینفوگرافیک اختصاصی  را در  صفحه 4 ببینید

اقتصادی

دولت چهاردهم به حوزه دارو
 توجه ویژه نشان دهد

علی فاطمی ، دکترای تخصصی داروشناسی  	
در خصوص اولویت هایی که دولت چهاردهم باید در حوزه دارو داشته باشد، 
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کننده آنتی بیوتیک بودیم اما در سال های اخیر تبدیل به وارد کننده شده ایم...

متن کامل در صفحه 4

صفحه  3

کنندگان آیا مجازاتی برای سوء استفاده 
 از خودروهای امدادی هست ؟

کسیمسئولان آمبولانسیاتا

متخصصان ایرانی در آفریقا؛

قارهسیاهتشنهدانشایرانی

آنچه هنرمندان صنایع دستی از رئیس جمهورِ آینده انتظار دارند

نجاتصنایعدستیازحصر

کارگرازروزاولحتیدردوران بیمه
آزمایشیالزامیاست

ورزشی
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دبیرکل فدراسیون فوتبال:

ورودAFCبهپرونده
فساددرفوتبالایران

صفحه  6

کاندیداهای ریاست جمهوری
 با آبروی سیاسی خود بازی نکنند

مسکن،چالشاصلی
دولتچهاردهم

کاندیداهایریاستجمهوریدردیازبورسدوامیکند؟ آیاوعدههایانتخاباتی

بورس  در  فاز  انتظار  برای  انتخاباتبورس  در  فاز  انتظار  برای  انتخابات
3

روزنامه اقتصادى - اجتماعى

روزنامه صبح ایران

شرکت مجتمع گاز پارس جنوبی در راستای اجرای ماده 5 قانون الحاق برخی مواد به قانون تنظیم بخشی از مقررات مالی دولت )2( با استناد به آیین نامه معاملات اموال دولتی، در نظر دارد واحد تجاری پلاک164 
با کاربری پلاسکو واقع در بازارچه مرکزی شهرک شهید تندگویان مجتمع مسکونی پارس جم را با عنایت به نظر کارشناسی با مشخصات و قیمت پایه ذیل از طریق مزایده با شرایط مقرر و بالاترین مبلغ پیشنهادی اجاره 

دهد. لذا اشخاص حقیقی و حقوقی واجد شرایط می توانند در مزایده فوق شرکت و قیمت پیشنهادی خود را به این شرکت اعلام تا در صورت برنده شدن قرارداد منعقد گردد.
 موضوع مزایده :  اجاره واحد تجاری پلاک 164 با کاربری پلاسکو

 قیمت پایه کارشناسی ماهیانه )ریال( :  2/000/000 6 
 قیمت پایه کارشناسی سالیانه )ریال( : 312/000/000 

 مساحت واحد تجاری )مترمربع( :  45  متر مربع 
 مبلغ تضمین  جهت شرکت در مزایده )ریال( )معادل 5درصد قیمت پایه کارشناسی سالیانه( :  15/600/000  

 نوع تضمین شركت درمزایده اجاره :  تضمین شركت در فرایند مزایده به صورت یكي از تضامین قابل قبول وفق آیین نامه تضمین شماره 123402/ت50659 ه مورخ 94/09/22 هیات وزیران یا به صورت ضمانتنامه 
بانكي یا وجه واریزي به نام شركت مجتمع گاز پارس جنوبي نزد بانك مرکزی.     شماره حساب  2177778420000 

 موقعیت مکانی واحد تجاری :  استان بوشهر – شهرستان جم – مجتمع مسکونی پارس جم – بازارچه مرکزی شهرک شهید تندگویان 
 برنامه زمانی مزایده : مطابق با برنامه زمانی مندرج در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد(

 آدرس مزایده گزار : استان بوشهر- شهرستان عسلویه- شرکت مجتمع گاز پارس جنوبی- ساختمان اداری مرکزی - شهید نادر مهدوي )ستاد(
 بدیهی است کلیه فرآیند برگزاری مزایده الکترونیکی از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )سامانه ستاد( به نشانی: WWW.SETADIRAN.IR انجام می پذیرد و به پیشنهاد های خارج از سامانه ستاد 

هیچگونه ترتیب اثری داده نخواهد شد و مزایده گران می بایستی نسبت به ثبت نام در سامانه ستاد و دریافت گواهی امضاء الکترونیکی اقدام نمایند.
 مزایده گران مي توانند جهت كسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن    09177370132 بنام احمد یزدانی تماس حاصل فرمایند. 

تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/03/21  تاریخ انتشار نوبت دوم : 1403/03/22

شناسه آگهی : 1729293آگهي مزایده اجاره )نوبت دوم(

روابط عمومي شركت مجتمع گاز پارس جنوبي

شرکت ملی گاز ایران
شرکت مجتمع گاز پارس جنوبی

شرکت مخابرات ایران، منطقه مازندران : ترمیم مسیر حفاري 
رویان تا سراهي هلوپشته شهرستان نور جهت کسب اطلاعات 

بیشتر به نشاني :  Tci.ir  یا  mn.tci.ir مراجعه نمایید.

شماره  403/11

روابط عمومي مخابرات منطقه مازندران

شرکت مخابرات ایران )سهامی عام(
منطقه مازندران

آگهي تجديد مناقصه يک مرحله اي
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شرکت مجتمع گاز پارس جنوبی

شرکت مخابرات ایران، منطقه مازندران : ترمیم مسیر حفاري 
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شماره  403/11

روابط عمومي مخابرات منطقه مازندران

شرکت مخابرات ایران )سهامی عام(
منطقه مازندران

آگهي تجديد مناقصه يک مرحله اي
آگهی تمدید مناقصه  شماره 403/06 

)تجدید مناقصه 403/03(

مدیریت مخابرات منطقه لرســتان در نظر دارد مناقصــه 4٠٣/٠6 درخصوص خرید ١٠٠عدد 
کارت فایبرهــوم CVSA )کارت PORT ٣٢ VDSL( را بمــدت 5 روز تمدیــد نمایــد . 
متقاضیان شــرکت در مناقصه می توانند جهت کســب اطلاعات بیشــتر به آگهی مناقصه در 
ســایتهای شرکت مخابرات ایران به آدرس www.tci.ir یا مخابرات منطقه لرستان به آدرس  

LO.TCI.IR  مراجعه و یا با شماره تلفن ٣٣٣٢١٠٠4 ٠66 تماس حاصل نمایند . 

مخابرات منطقه لرستان

آگهی مناقصه 

یادداشت

دستگاه ها باید از اجرای سلیقه  ای
 بودجه پرهیز کنند



www.yadegaremrooz.ir
yadegar.emroz@gmail.com 2ë

ë
سه شنبه 22 خرداد ماه 1403 
شماره 1561

سیاسی

انتخابات ریاست جمهوری ۱۴۰۳، با معرفی 
شش کاندیدای تایید صلاحیت شده از روز 
یکشــنبه ۲۰ خرداد روی دور تند خواهد 

افتاد.

رد صلاحیت علی لاریجانی، کشــیدن قلم قرمز 
روی نام اسحاق جهانگیری، محمود احمدی نژاد، 
عبدالناصر همتی، مهرداد بذرپاش و حتی وحید 
حقانیان شاید بعضی ها را شوکه کرده باشد؛ نهمین 
رئیس جمهوری ایران در حالت عادی هشت تیرماه 
معرفی خواهد شــد اما اگر کار به دور دوم بکشد 
باید منتظر رســیدن ۱۵ تیر باشیم. به نظر شما 
کدام کاندیدا برای تشکیل دولت چهاردهم شانس 

بیشتری دارد؟
ë مسعود پزشکیان؛ از مهاباد تا پاستور

مسعود پزشکیان تنها چهره اصلاح طلب انتخابات 
ریاست جمهوری ۱۴۰۳ است. کارنامه ای کم حاشیه 
دارد و احتمالا همین مســئله برگ برنده اش در 

مناظره ها محسوب خواهد شد.
مسعود پزشکیان اخیراً در معرض رأی مردم قرار 
گرفت و موفق شــد با کسب ۹۵ هزار و ۹۹۳ رای 
از تبریز، آذرشــهر و ماکو به مجلس دوازدهم راه 
پیدا کند. وزیر بهداشــت دولت هشتم، پنج دوره 
متوالی از مجلس هشــتم تا مجلــس دوازدهم با 
اینکه معمولا موفق شــده بیــن ۲۰ تا ۴۰ درصد 
رای واجدان شرایط را کسب کند، اما در انتخابات 
نیازمند مشــارکتی گسترده تر  ریاست جمهوری 

است.
مسعود پزشکیان سه مرتبه برای رسیدن به پاستور 
خیز برداشــته است؛ ســال ۱۳۹۲ قبل از اعلام 
نظر شــورای نگهبان انصراف داد. سال ۱۴۰۰ رد 
صلاحیت شد و امسال با دریافت چراغ سبز به دور 

نهایی انتخابات ریاست جمهوری راه پیدا کرد.
مسعود پزشــکان ۷۰ ساله است و در ساعت های 
اولیــه اعــلام فهرســت کاندیدا هــای انتخابات 
ریاست جمهوری با استقبال محمدرضا عارف روبرو 
شد. ویدئویی جدید، مســعود پزشکیان را نشان 
می دهد که در جواب سماجت خبرنگاران پیرامون 
احتمال حضور محمدجواد ظریف جمله ای ساده و 
تا حدودی کلیشه ای به زبان آورد: باید منت آدمی 

که تجربه و علم دارد را بکشیم.
وعده انتخاباتی: استفاده از کسانی که علم و مهارت 
و تجربه دارند، پیگیری سیاســت های کلی نظام، 
ایجاد امکانات عادلانــه و فرصت های برابر و رفع 

تبعیض ناروا
ë مصطفی پورمحمدی؛ از قم تا پاستور

مصطفــی پورمحمدی، ۶۵ ســاله و تنها روحانی 
حاضر در فهرســت نهایی کاندیدا های انتخابات 
ریاست جمهوری است. او فعالیت خود را به عنوان 
دادســتان انقلاب شروع کرد و ســپس به وزارت 
اطلاعات رفت. در وزارت اطلاعات مدارج ترقی را 
طی کرد و اواسط دهه ۷۰ به چهره ای شناخته شده 
در عرصه سیاسی تبدیل شد. محمود احمدی نژاد 
به او اعتماد کرد و ســکان هدایت وزارت کشور را 
در اختیارش گذاشــت. پورمحمدی سپس راهی 

سازمان بازرسی کل کشور شد.
مصطفــی پورمحمدی در دولت حســن روحانی 
دوباره به کابینه برگشت و این بار عهده دار وزارت 
دادگستری شــد. پورمحمدی سال های اخیر در 
قالب دبیرکل جامعــه روحانیت مبارز به فعالیت 

حزبی و تشکیلاتی اشتغال داشته است.
مصطفی پورمحمدی امسال بدون حرف وحدیث 
و حاشــیه در فهرســت کاندیدا هــای انتخابات 
ریاست جمهوری قرار گرفته برخلاف سال ۱۳۹۴ 
که شورای نگهبان، صلاحیتش را برای شرکت در 
انتخابات مجلس خبرگان تأیید نکرد. سال ۱۴۰۲ 
همین اتفاق تکرار شــد. اگرچه در بررسی مجدد 

توانســت مجوز نامزدی را کسب کند؛ اما نتیجه 
شمارش آرا به سودش نبود.

مصطفی پــور محمــدی در اولیــن واکنش خود 
به اعلام فهرســت نهایی کاندیدا هــای انتخابات 
ریاست جمهوری توسط شورای نگهبان و حضور 
در فهرست شش کاندیدای نهایی در یک توییت 
نوشت: شرایط کشــور مجالی برای آزمون وخطا 
نمی گذارد. از ســعدی علیه الرحمه بیاموزیم که 
فرمود بکار های گران مرد کاردیده فرست. زیر این 

توییت هشتگ دولت قرار به چشم می خورد.
وعده انتخاباتی: تشکیل دولت قرار و تحقق این سه 

اولویت کلیدی عدالت، ثروت و قدرت
ë محمدباقر قالیباف؛ از طرقبه تا پاستور

محمدباقــر قالیباف بین کاندیدا هــای انتخابات 
ریاست جمهوری رزومه کاملی دارد؛ پس از اینکه 
ردای نظامی را از تن خارج کرد و فرماندهی نیروی 
هوافضای سپاه و فرماندهی نیروی انتظامی را کنار 
گذاشت، به عنوان شهردار تهران انتخاب شد. سپس 
ریاست مجلس یازدهم و دوازدهم را برعهده گرفت.

محمدباقر قالیباف، اما همیشــه عطش رسیدن 
به پاســتور را داشــت و ســه بــار در انتخابات 
ریاســت جمهوری نامزد شد. اولین بار سال ۱۳۸۴ 
با علی اکبر هاشمی رفسنجانی، محمود احمدی نژاد، 
مهدی کروبی، مصطفــی معین، علی لاریجانی و 
محسن مهرعلیزاده رقابت کرد و با چهار میلیون 

رای راه به جایی نبرد.
محمدباقر قالیباف سال ۱۳۹۲ یکبار دیگر شانس 
خود را برای ریاست جمهور آزمایش کرد و با شش 
میلیون رای شکســت خورد، آن هم در شرایطی 
که حسن روحانی به عنوان برنده انتخابات ریاست 
جمهوری یازدهم، توانست حدود ۱۸ میلیون رای 

کسب کند.
انتخابات ریاســت جمهوری سال ۱۳۹۶، سومین 
تلاش محمدباقر قالیباف بود. او تغییر تاکتیک داد 
و روی مسائل اقتصادی متمرکز شد. تلاش کرد دل 
طبقه محروم جامعه را به دست بیاورد و حضوری 
پرشــور در مناظره ها داشــت، اما پــس از اینکه 
نظرسنجی ها نشان دادند شانس زیادی ندارد، به 

نفع سیدابراهیم رئیسی کنار کشید.
محمدباقر قالیباف پس از این شکست مسیرش را 
از پاستور به سمت بهارستان تغییر داد و با کسب 
یک میلیون و ۲۶۵ هــزار رای )معادل ۶۹ درصد 
آرا( روانه مجلس شــد. بر کرسی ریاست نشست. 
چهار سال بعد همین اتفاق تکرار شد منتها پایگاه 
رای قالیباف این مرتبه به شدت تنزل پیدا کرد و به 

۴۴۸ هزار رای )۲۸ درصد( رسید.
محمدباقر قالیباف در حوالی ۶۳ سالگی یکبار دیگر 
فرصت پیدا کرده برای رویای قدیمی پاستور دست 
به مبارزه بزند. از علی نیکزاد به عنوان رییس ستاد 

انتخاباتی محمدباقر قالیباف نام برده اند.
وعده انتخاباتــی: حاکم نشــدن دوره دیگری از 
رکود و ســوءمدیریت همانند وضعیت دهه ۹۰، 
حل مشکل کاهش قدرت خرید، محرومیت، فقر 

و تبعیض و نابرابری هزینه های کمرشکن مسکن، 
گرانی ها و بازار نابسامان خودرو، وضعیت اینترنت و 

عبور از تحریم ها
ë علیرضا زاکانی؛ از بهشت تا پاستور

علیرضا زاکانی یکی دیگر از چهره هایی است که با 
ترک لباس نظامی قدم به عرصه سیاست گذاشت 
هرچند به شــخصه ترجیح می دهــد باتوجه به 
ســوابقش در هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی 
تهران یــا طبابت در بیمارســتان امام خمینی و 

مجتمع درمانی ولیعصر قضاوت شود.
علیرضا زاکانی ذاتاً اصول گرا اســت؛ اما خودش را 
وام دار کسی نمی داند. چون تقریباً همیشه یک تنه 
کارش را پیــش می برد برایش لقــب »تانک« را 
انتخاب کرده اند. برای فعالیت سیاســی مستقل 
جمعیت رهپویان انقلاب اسلامی را تأسیس کرد 
و سال ۸۳ توانســت با کسب ۵۴۸ هزار رأی )۲۹ 

درصد( روانه مجلس هفتم شود.
علیرضا زاکانی در مجلس هشــتم و مجلس نهم 
بــه ترتیب با ۳۰۸ هزار و ۳۲۸ هزار رای به عنوان 
نماینده مجلس شــناخته شد. سال ۱۴۰۰ به قم 
رفت و با ۱۹۰ هزار رای به مجلس یازدهم راه پیدا 
کرد. همــان اول کار هم یکی از اتفاقات جنجالی 
تاریــخ پارلمان را رقم زد و با لابی گری ســنگین 
توانست در اقدامی کم ســابقه سایر نمایندگان را 

برای رد اعتبارنامه علیرضا تاجگردون مجاب کند.
علیرضا زاکانی علاقه مند است چهره سیاستمداری 
ســتیزه جو را به نمایش بگذارد؛ کسی که سرش 
برای افشاگری درد می کند و حملات تندی را علیه 
رقیب ترتیب می دهــد؛ اما خودش چند نوبت در 
تله مدعیان افشاگری گیر افتاد. شایعات پیرامون 
زندگی شــخصی و به خصوص ماجرای تحصیل 
فرزندش در دانشــگاه پلی تکنیک فدرال لوزان از 
جمله مصائب و دردسر های سلوک سیاسی علیرضا 

زاکانی هستند.
علیرضا زاکانی در انتخابات ریاست جمهوری ۱۳۹۲ 
و ۱۳۹۶ رد صلاحیت شــد. حامیانش شــکایت 
وزارت نفت و شــخص حسین فریدون را علت رد 
صلاحیت علیرضا زاکانی در آن ســال ها معرفی 
کرده اند. زاکانی ســال ۱۴۰۰ تایید صلاحیت شد 
و در جریان مناظره ها نقش کاندیدای پوششی را 
برای سیدابراهیم رئیسی برعهده گرفت. شیوه ها و 
تاکتیک های او عموما به مذاق رقبایش خوش نیامد 
و آن ها علیرضا زاکانی بدل محمود احمدی نژاد در 

انتخابات ۱۳۸۸ معرفی کردند.
علیرضا زاکانی قبل آغاز رأی گیری ســیزدهمین 
انتخابات ریاســت جمهوری، به نفع سید ابراهیم 
رئیســی کنار کشــید و پس از انتخابات به عنوان 
شهردار تهران روانه ساختمان خیابان بهشت شد. 
حواشی در مسند شــهرداری تهران هم علیرضا 
زاکانی را تنها نگذاشتند. می گویند در رأی گیری 
اولیه میان اصول گرایان شــورای شــهر، اجماعی 
شــکل نگرفته است. ســپس بحث نقطه نظرات 
سازمان بازرســی درباره مدرک تحصیلی علیرضا 

زاکانی مطرح شد و سرانجام برای رفع مشکل قانون 
را به نحوی تغییر دادند تا انتخاب یک پزشک برای 

مسئولیت شهرداری تهران منعی نداشته باشد.
علیرضــا زاکانی پس از شــهادت ســید ابراهیم 
رئیســی یکبار دیگر قدم به رقابت های انتخابات 
ریاست جمهوری گذاشــته است و این بار امیدوار 
اســت شرایطی به شــکلی رقم بخورد تا ناچار به 

کناره گیری و انصراف نشود. 
وعده انتخاباتی: پیشــرفت ایران و حل مشکلات 
مردم با محوریت عدالت و رفع فســاد و تبعی، باز 

کردن گره از اقتصاد کشور و سفره مردم
ë  امیرحسین قاضی زاده هاشمی؛ از فریمان

تا پاستور
امیرحســین قاضی زاده هاشــمی برای حضور در 
رقابت های انتخابات ریاست جمهوری ۱۴۰۳، باید 
از ریاست بنیاد شهید و امور ایثارگران فاصله بگیرد. 
جوان ترین کاندیدا هفت سال قبل پیروزی انقلاب 

متولد شده و تقریباً ۵۳ سال دارد.
امیرحسین قاضی زاده هاشمی، متخصص گوش و 
حلق و بینی اســت و قبل تأسیس حزب اسلامی 
قانون، عضو جبهه پایداری محســوب می شــد. 
امیرحسین قاضی زاده هاشمی در دوره های هشتم، 
نهم، دهم و یازدهم مجلس، خود را در معرض رأی 
مردم قرار داد و هر چهار مرتبه موفق شد از حوزه 
انتخابیه مشهد و کلات مجوز حضور در مجلس را 

کسب کند.
امیرحسین قاضی زاده هاشــمی فروردین ۱۴۰۰، 
مهم ترین اکت و کنش دوره فعالیت سیاسی خود را 
رقم زد و کاندیدای انتخابات ریاست جمهوری شد. 
شورای نگهبان صلاحیتش را تایید کرد. او برخلاف 
سعید جلیلی، علیرضا زاکانی و محسن مهرعلیزاده 
تــا آخر در رقابت باقی ماند؛ ولی نهایتاً حدود یک 

میلیون رأی کسب کرد.
امیرحسین قاضی زاده هاشــمی پس از انتخابات 
ریاست جمهوری با حکم سید ابراهیم رئیسی، به 
بنیاد شهید رفت و ازآن پس چهره سیاستمداری 

آرام و کم حاشیه را به نمایش گذاشت.
وعده انتخاباتی: رفع فقر مطلق، رشــد اقتصادی 
شش تا هشت درصدی، افزایش دوبرابری امید به 

آینده، کاهش محسوس آسیب های اجتماعی
ë سعید جلیلی؛ از ژنو تا پاستور

ســعید جلیلی اولین بار سال ۱۳۹۲ به رقابت های 
انتخابات ریاست جمهوری قدم گذاشت و با کسب 
چهار میلیون و ۶۲۸ هزار رای )۱۱ درصد( پس از 

حسن روحانی و محمدباقر قالیباف سوم شد.
سعید جلیلی در انتخابات ریاست جمهوری ۱۳۹۶ 
ثبت نام نکرد و ترجیح داد از ســیدابراهیم رئیسی 
حمایت کند. چهار سال بعد حمایت سعید جلیلی 
از ابراهیم رئیسی، در استودیو مناظره های انتخاباتی 
اســتارت خود و قبل از شروع رای گیری او به نفع 
کاندیدای محبوبش انصراف داد تا یکبار دیگر مانند 
دوره های گذشته به لایه های زیرین و معمولا کم 

سروصدای سیاست برگردد.
ســعید جلیلی در این مدت عضو حقیقی مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام بوده و تــلاش کرده با 
اتکا به نظریه پردازی و سیاست ورزی مخصوص به 
خود، تصویر شکل گرفته از فعالیت به عنوان دبیر 
شــورای عالی امنیت ملی و حضــور در مذاکرات 

طولانی و کم ثمر هسته ای دهه ۸۰ را تغییر دهد.
سعید جلیلی در انتخابات ریاست جمهوری ۱۴۰۳، 
با توجه به ترکیب شش نفره کاندیدا ها روی کاغذ 
شانس زیادی خواهد داشت. این بخت و اقبال بعد 
از رد صلاحیت علی لاریجانی به شــدت افزایش 
پیدا کرده، اما نباید فراموش کرد که محبوبیت و 
مقبولیت عمومی یا نبود تجربه مدیریت عملیاتی 
در ســطح گسترده پاشنه آشــیل کارنامه سعید 

جلیلی در راه رسیدن به پاستور هستند.

ســخنگوی وزارت امور خارجه گفــت: اقدامات 
کشــورهای اروپایی علیه برنامه هسته ای ایران 
اقدامات غیرسازنده از سوی طرف هایی است که 
خود رابطه با موضوع هسته ای جمهوری اسلامی 
ایران و برجام متهم اول و آخر هســتند. اقداماتی 
چون صدور قطعنامه علیه ایران از وجاهت قانونی 
و از منطق سیاسی قابل پذیرش برخوردار نیست. 
طرف های اروپایی به جای اتهام زنی علیه ایران 

باید متوجه مســئولیت های خــود در ارتباط با 
وضع جاری باشند و به مسئولیت های خود عمل 
کننــد. ایران به قوانین و معاهده های بین المللی 
پایبند اســت. ناصر کنعانی سخنگوی وزارت امور 
خارجه در نشســت خبری خود بــا خبرنگاران، 
ضمــن محکومیت مجدد جنایت اســفناک رژیم 
صهیونیســتی در غزه گفت: تعداد زیادی شهید و 
مجروح شــدند و نونا دردناک دیگر این است که 

در بسیاری از گزارشــات اینطور مطرح شده که 
نیروهای نظامی و اطلاعاتی آمریکا و انگلیس هم 

در اجرای این عملیات نقش داشتند.
ســخنگوی وزارت امور با اشــاره به کارشــکنی 
تروئیکای اروپایی علیه ایران در موضوع هسته ای 
گفت: اقدامات کشــورهای اروپایــی علیه برنامه 
هسته ای ایران اقدامات غیرسازنده از سوی طرف 
هایی اســت که خود رابطه با موضوع هســته ای 

جمهوری اسلامی ایران و برجام متهم اول و آخر 
هستند. اقداماتی چون صدور قطعنامه علیه ایران 
از وجاهت قانونی و از منطق سیاسی قابل پذیرش 
برخوردار نیست. طرف های اروپایی به جای اتهام 
زنی علیه ایران باید متوجه مســئولیت های خود 
در ارتباط با وضع جاری باشــند و به مســئولیت 
های خود عمل کننــد. ایران به قوانین و معاهده 

های بین المللی پایبند است.

سخنگوی وزارت امور خارجه مطرح کرد:
اروپا، متهم اول و آخر برجام

انتخابات با معرفی شش کاندیدای تایید صلاحیت شده روی دور تند افتاده است؛ 

مسیر سخت پاستور

چرخش سیاست پکن با حمایت از ادعا
 بر سر جزایر سه گانه ایرانی؟

بازی بن زاید روی خط قرمز تهران 
وحید کیانی  	

حمایت چین از امارات متحده عربی شاید باعث عصبانیت 
تهران شــده باشد، اما این موضوع چگونگی نگرش پکن 
به اولویت هــا و عمق اســتراتژیک آن در منطقه خلیج 
فارس را نشان می دهد.چین در بیانیه مشترکی با امارات 
متحده عربی، حمایــت قاطع خود از تلاش های ابوظبی 
برای دستیابی به »راه حلی مسالمت آمیز« در مورد جزایر 

سه گانه مورد مناقشه بین ابوظبی و تهران را ابراز کرد.

ë از پکن اصرار
به نوشــته المانیتور، در سال گذشته، درج ادعای امارات 
متحــده عربی در بیانیه مشــترکی که توســط پکن و 
کشورهای عربی پس از اجلاس ریاض در دسامبر ۲۰۲۲ 
صادر شد، جنجال زیادی ایجاد کرد. وزارت امور خارجه 
ایران در اعتراض به »حمایت مکرر« چین از »ادعاهای بی 
اســاس« ابوظبی، در دوم ژوئن، کانگ پینگ ووی، سفیر 
چین در تهران را احضار کرد. این وزارتخانه تاکید کرد که 
این جزایر سه گانه »جزء جدایی ناپذیر« خاک ایران بوده 
و چیــن باید »موضع خود در قبال این موضوع را اصلاح 
کند«. اما چین همچنان بر موضــع خود به نفع امارات 
متحده عربی پافشاری کرد. مائو نینگ، سخنگوی وزارت 
خارجه چین گفت که محتوای بیانیه مشــترک چین و 
امارات متحده عربی »با موضع چین مطابقت داشته« و از 

هر دو طرف خواست که گفتگو کنند.

ë امارات در برابر ایران
بــا وجود این که دولت امارات متحده عربی ادعا داشــته 
همواره به دنبال راه حل دیپلماتیک، چه از طریق مذاکره، 
داوری یا دخالت دیوان بین المللی دادگستری، برای این 
موضوع بــوده، اما این واقعیت که دائماً به دنبال حمایت 
بین المللی در این مورد اســت، نشان می دهد که امارات 
این موضوع را جــدی می گیرد. برای ایران، این جزایر به 
دلیل نزدیکی به تنگه استراتژیک و حیاتی هرمز، بخشی از 
استراتژی امنیتی آن به شمار می روند. در آگوست ۲۰۲۳، 
سپاه پاسداران برای نشان دادن مقاومت در برابر هرگونه 
تلاش برای تصرف جزایر مورد مناقشــه، به طور ناگهانی 
در این جزایر رزمایش نظامی برگزار کرد. سپاه پاسداران 
با اســتقرار انواع پرنده های جنگی، شهپادها، موشک ها، 
خودروها و همچنین پهپادها، عملیات شبیه سازی واکنش 

سریع برای دفاع از جزایر را انجام داد.

ë  نبرد بر سر موازنه قوا؛ عبور از خط قرمز
تهران؟

عبدالرســول دیوســالار، پژوهشــگر غیرمقیم مؤسسه 
خاورمیانه بر اهمیت این جزایر »در سطح تاکتیکی« تأکید 
کرد. او به المانیتور گفت: »این جزایر موقعیت استراتژیکی 
دارند و از بُعد نظامی، می توانند توازن قدرت را تغییر دهند. 
طبق منشور سازمان ملل متحد، هر حمله نظامی به این 
جزایر حمله به خاک ایران تلقی می شود. به همین دلیل 
است که امارات متحده عربی بر لزوم مذاکره با ایران تأکید 

دارد«.
دیوســالار در توضیح اینکه چرا این جزایر ناگهان مورد 
توجه قرار گرفته اند، گفت: »کشورهای عربی خلیج فارس 
شاهد تغییر قدرت در منطقه بوده و مسئله جزایر تلاشی 
برای بازتعریف موقعیت قدرت آن ها در منطقه است. اساساً 
این سیگنالی گســترده تر از نحوه دفاع آن ها از خودشان 
است«. با این حال، او افزود که امارات متحده عربی »بسیار 
نگران عواقب عبور از خط قرمز است، زیرا عبور از خط قرمز 
می تواند منجر به عملیاتی تمام عیار علیه خاک امارات شود 
و این آخرین چیزی اســت که ابوظبی می خواهد. برای 

ایران، هیچ مذاکره ای در مورد این جزایر وجود ندارد«.
در همیــن حال، فرزان ثابت، پژوهشــگر ارشــد مرکز 
حکمرانی جهانی در مؤسســه تحصیلات تکمیلی ژنو به 
المانیتور گفت که هرگونه تــلاش برای تصرف جزایر با 
نیروی نظامی با پاســخ نظامی قاطع ایران مواجه خواهد 
شــد. او افزود: »اما ایران و امارات متحده عربی در چند 
ســال گذشــته وارد یک دوره تنش زدایی شده و به نظر 
می رسد هر دو تمایل کمی برای تشدید این مسئله فراتر 
از یک آستانه دیپلماتیک و نمادین دارند«. ثابت همچنین 
اشــاره کرد: »فعلًا، ایران برای عملیات اقتصادی و مالی 
خود به امارات متحده عربی نیــاز دارد و امارات متحده 
عربی نیز می داند که ایران توانایی آسیب رســاندن به آن 
و مختل ســاختن مدل اقتصادیش را دارد که برای جذب 
تجارت، سرمایه گذاری و نیروی انسانی، نیازمند حداقل 

امنیت است«.
از آنجایی که همه کشــورهای عربــی از ابوظبی در این 
موضــوع حمایت می کنند، آیا این موضــوع می تواند به 
اختلافی مکرر در روابط کلی ایران و شــورای همکاری 
خلیــج فارس تبدیل شــود و حتی بــر نزدیکی اخیر با 
ریاض تأثیر بگذارد؟ دیوسالار قائل است: »برای عربستان 
ســعودی، ارزش استراتژیک عادی ســازی روابط با ایران 
آن قدر زیاد است که آن را به خطر نمی اندازد. این مناقشه 
عادی ســازی را معکوس نمی کند بلکه آن را شکننده تر 
می سازد. مسائل سرزمینی حتی بین کشورهای شورای 
همکاری خلیج فارس هم وجــود دارد، اما روابط آن ها را 
بر هم نمی زند«. در همین حال، ثابت پیش بینی کرد در 
حالی که وضعیت جزایر برای مدتی »یک دردســر برای 
روابط ایران و شورای همکاری خلیج فارس، ایران و چین 
و ایران و روسیه باقی خواهد ماند، در عین حال، همه این 
بازیگران مایل به حفظ تنش زدایی یا مشارکت های کاری 
هستند؛ بنابراین انگیزه هایی برای کنترل سطح تنش ها 

دارند«.

ë ریسک سیاست »نگاه به شرق« ایران
ایران مالک سه جزیره تنب بزرگ، تنب کوچک و ابوموسی 
است. در حال حاضر، این جزایر تحت کنترل ایران بوده، 
اما امارات متحده عربی ادعــای مالکیت آن ها را دارد.در 
ماه جولای سال گذشته، حتی روسیه با امضای بیانیه ای 
در کنفرانس شورای همکاری خلیج فارس در حمایت از 
موضع امارات متحده عربی، با این کشور همسو شد. مسکو 
در دســامبر ۲۰۲۳ و پس از ششمین اجلاس همکاری 
روسیه و اعراب در مراکش نیز بار دیگر موضع امارات را در 

بیانیه مشترکی تأیید کرد.

سوژه روز

حمله حمید رسایی به پزشکیان: 

فقط یک لولوی جذاب است!
حمید رســایی در خصوص انتخابات نوشــته 
اســت: پزشــکیان رقیب قالیباف نیست بل 
رفیق اوست. پزشکیان، حامی ریاست قالیباف 
در مجلــس و قالیباف، به صــورت غیرقانونی 
پیگیر تأیید اعتبارنامه تاج گردون اصلاح طلب 
بود. پزشــکیان فقط یک لولوی جذاب، برای 
ترســاندن بدنه و اجماع همه پشت سر کسی 
اســت که ۲۰ سال اســت می خواهند رئیس 

جمهور شود، ولی مردم نمی خواهند.

توصیه محسن رضایی
 به نیرو های انقلاب؛ 

راهی جز اجماع ندارید!
محسن رضایی، عضو مجمع تشخیص مصلحت 
نظام در خصــوص وحدت نیرو های انقلاب در 
انتخابــات پیــش رو گفت: ما هیــچ چاره و 
راهکاری را برای بهبود اوضاع کشور جز اجماع 
نیرو ها نمی دانیم. وی افزود: اجماع نیرو ها یعنی 
بنابراین  توانایی ها  برنامه ها،  اندیشه ها،  اجماع 
نیرو های انقلاب راهی جــز اجماع و خروج از 
فردگرایی ندارند. رضایی گفت: اینکه افراد خود 
را با جمع ببینند و تنها نبینند و خود را با جمع 
تعریف کنند. شهادت آیت الله رئیسی می تواند 
سرآغاز یک تحولی در اجماع سازی و خدمت 

صادقانه به کشور باشد.

پاسخ تند حجاریان
 به جلیلی و حامیانش

فعــال سیاســی در توییتی پاســخ تندی به 
جلیلی و حامیان اطرافش داد. واکنش متفاوت 
حجاریــان به بازداشــت زیبــاکلام؛ کارخانه 
رســواگری اصولگرایان به کارش ادامه خواهد 
داد. سعید حجاریان تئوریسین و فعال سیاسی 
اصــلاح طلب در توئیتی نوشــت: »یک نامزد 
انتخابات: رئیس جمهور باید نقطه زن باشــد. 
درنوبت های پیشــین حامیان این تفکر نقطه 
زیر به مساحت ۱۹۵/۶۴۸/۱ کیلومتر مربع را 
نقطه زنی کرده اند. ضمنا نقطه زنی کار »تک 

تیرانداز« و فرود آمدن کار »چتر باز« است.«

بیانیه علی لاریجانی 
بعد از دومین ردصلاحیت : 

شورای نگهبان ، غیرشفاف
 عمل کرد

شورای نگهبان علی رغم نظرات مثبت نهادهای 
مسئول و حکم قوه قضاییه، در رد برخی دعاوی 
گذشته آن شورا، باز سازوکاری غیرشفاف مانع 
در مســیر چنین همراهی بوجــود آورد. علی 
لاریجانی در بیانیه ای خطاب به مردم نوشت: 
مســیر خدمتگزاری به مردم و حل مشکلات 
ملت، متوقف نخواهد شــد.  علــی لاریجانی، 
کاندیدای چهاردهمین دوره انتخابات ریاست 
جمهوری که برای دومین بار از ســوی شورای 
نگهبان ردصلاحیت شــد در بیانیه ای که در 
کانال تلگرامی خود منتشــر کرده خطاب به 
مردم آورده است؛ ملت بزرگوار ایران، خدای را 
سپاس می گویم که هم سخنی افزون تر با شما 
مردم شریف و صمیمی را برای اینجانب فراهم 
نمود.  آنچه باعث شد به عرصه انتخابات بیایم 
شــرایط خطیر بویژه در قلمرو شرایط سخت 
اقتصادی بود و موقعیت حســاس بین المللی 
بخصوص فشار تحریم های ظالمانه بر معیشت 
مردم عزیز بود.  و امیدوار بودم که با یاری شما 
بتوانیم موانع را مرتفع و مسیر توسعه ملی ایران 
را فراهم نمایم.  اما شورای محترم نگهبان علی 
رغم نظرات مثبت نهادهای مســئول و حکم 
قوه قضاییه، در رد برخی دعاوی گذشــته آن 
شورا، باز ســازوکاری غیرشفاف مانع در مسیر 
چنین همراهی بوجود آورد.  البته به فضل الهی 
حرکت ما در مسیر خدمتگزاری به مردم و حل 

مشکلات ملت متوقف نخواهد شد.

قالیباف به مرخصی می رود
یــک نماینده مجلس خبــر داد که محمدباقر 
قالیبــاف در ایــام تبلیغات انتخابات ریاســت 
جمهوری مرخصی می گیرد.محمد رشــیدی 
عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی، اظهار 
کــرد: با توجه به این که آقای قالیباف به عنوان 
کاندیدای ریاست جمهوری است، ایشان در ایام 
تبلیغات انتخابات مرخصی می گیرد.اضافه کرد: 
بر همین اساس در جلسه علنی روز گذشته هم 
آقای قالیباف در صحن علنی مجلس شــورای 
اسلامی حضور نیافت چون نمی خواهد از تریبون 

مجلس و فضای صحن علنی استفاده کند.

کوتاه ازسیاست

برگزاری انتخابات پارلمان اروپا
کشورهای مختلف عضو اتحادیه اروپا   در 

حملات موشکی حزب الله لبنان
 به بلندی های جولان اشغالی

 خبرگزاری 
فرانسه

خبرگزاری 
فرانسه

به روایت تصویر
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کنند دستگاههابایدازاجرایسلیقهایبودجهپرهیز
نماینده مردم تویسرکان در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه دستگاه ها باید از اجرای سلیقه ای بودجه پرهیز 
کنند، تاکید کرد: انتظار داریم مواردی که در بودجه ســال ۱۴۰۳ تصویب شــده به همان نحو اجرایی شود و 
اگر هم در بخشــی نیازمند اصلاح بودجه هستیم از مسیر قانونی آن حرکت کنیم. محمد مهدی مفتح با اشاره 
به ابلاغ بودجه ۱۴۰۳ از ســوی مخبر، سرپرست ریاســت جمهوری، گفت: انتظار داریم دستگاه های دولتی به 
درستی قوانین مربوط به بودجه سال ۱۴۰۳ را اجرایی کنند.وی تاکید کرد: انتظار داریم مواردی که در بودجه 
سال ۱۴۰۳ تصویب شده به همان نحو اجرایی شود و اگر هم در بخشی نیازمند اصلاح بودجه هستیم از مسیر 
قانونی آن حرکت کنیم چرا که این بخش مسیر قانونی خود را دارد و می توان با اصلاحیه بودجه این مسئله را 
دنبال کرد بنابراین قانون پذیری و عمل به قانون یک انتظار اولیه در رابطه با اجرای صحیح بودجه سال ۱۴۰۳ 
اســت که باید از همه دولتمردان در راستای اجرایی بودجه انتظار داشت.وی در ادامه تصریح کرد: اقدام دولت 

سیزدهم در ارائه بودجه دو مرحله ای به مجلس شورای اسلامی مجموعا مطلوب بود.

کارگرازروزاولحتیدردورانآزمایشیالزامیاست بیمه
نماینده کارگران در شورای عالی کار با اشاره به اینکه بیمه شدن کارگر از روز اول کار الزامی است گفت: حتی 
در دورانی که کارفرما مدت زمان آزمایشــی برای آغاز کار را در نظر می گیرد، کارگر باید حقوق و مزایا و بیمه 
داشــته باشد.هادی ابوی با اشــاره به اینکه کارفرمایان طبق ماده ١4٨ قانون کار باید کارگر را از روز اول بیمه 
کنند، گفت : حتی در دوران آموزشــی که کارفرما برای ادامه یا قطع همکاری تعیین می کند حقوق و مزایا و 
بیمه کارگر باید انجام شــود.وی بیان کرد:کارفرمایان طبق مــاده ١4٨ قانون کار باید کارگر را از روز اول بیمه 
کنند. حتی در دوران آموزشــی که کارفرما برای ادامه یا قطــع همکاری تعیین می کند، حقوق و مزایا و بیمه 
کارگر باید انجام شــود. مطابق با ماده ١4٨ قانون کار ،همه کارگاه ها وظیفه دارند تا لیست کارگران خود را به 
ســازمان تامین اجتماعی ارســال کنند کارفرمایان باید از روز اول شروع به کار، نسبت به بیمه کردن کارگران 
واحد خود اقدام کنند، اما به دلایلی همچون پرداخت حقوق کم و همچنین پرداخت نکردن ســنوات و عیدی 

کارگران خود را بیمه نمی کنند. 

اخبار  کوتاه

 شروع منفی بازار سرمایه در این هفته در حالی رقم 
خورد که هفته قبل از تعطیلات، بازار با هجوم اخبار 
مثبت مواجه شــده بود و انتظار می رفت به روند 
عادی خود بازگــردد. ظاهرا اخباری چون کاهش 
فواصل تجدید ارزیابی شرکت های خودرویی، دادن 
اولتیماتوم بانک مرکزی به بانک ها برای کاهش نرخ 
بهره و کاهشی شدن نرخ تنزیل اوراق اخزا صرفا 

در حد خبر باقی ماندند. 

در کنار همه این ها شــاید هفته ناقــص قبلی مزید 
بر علت شــد و در روز شــنبه شــاخص کل بورس با 
وجــود ادامه محدودیت دامنه نوســان بــه مثبت و 
منفی دو درصد، ۱۸ هــزار واحد فروریخت.اگرچه از 
شــدت این ریزش در روز یکشنبه کاسته شد، اما به 
گفته »احســان خاتونی« تحلیلگر بورس، بازار در فاز 
انتظار برای انتخابات ریاســت جمهوری است و تا آن 
زمان بهتر است که محدودیت دامنه نوسان همچنان 

ادامه دار باشد.
در پایان معاملات روز یکشــنبه شاخص کل بورس با 
کاهش ۲ هزار و ۹۲۴ واحدی به ســطح ۲ میلیون و 
۶۱ هزار و ۴۶۵ واحد رســید. شاخص هم وزن نیز سه 
هزار و ۳۲۹ واحد ریزش کرد و در سطح ۶۷۲ هزار و 

۳۳۰ واحدی ایستاد.

ë  کوتاه ضربه گیر  نوســان  دامنه  محدودیت 
مدت بازار سرمایه است

در بحبوحه ریزش های ادامه دار بازار محدودیت دامنه 

نوسان به مثبت و منفی ۲ درصد که پس از درگذشت 
رئیس جمهور اعمال شد به محل اختلاف فعالان بازار 

بدل شده و شماری آن را آسیب زا می دانند.
 احســان خاتونی، تحلیلگر بازار ســرمایه در این باره  
می گوید: بحث دامنه نوســان از قدیم یکسری موافق 
داشــته و یکســری هم مخالف. مخالفــان معتقدند 
خریداران عقب نشــینی کنــد و بازار فرسایشــی و 
نقدینگی قفل شــود، اما به طور کلی دامنه نوســان 
نه خیلی بــالا و نه خیلی پایین بــرای بورس تهران 

مناسب تر است. 
در حال حاضر هم محدودیت دامنه نوســان مثبت و 
منفی دو درصد شاید تنها ابزار کارآمدی است که در 
شرایط فعلی از ریزش های سنگین جلوگیری می کند. 

در غیر این صورت تجربــه ثابت کرده که با رنج های 
منفی می فروشــند و با نازل ترین قیمت از بازار خارج 

می شود.
به گفته وی فرض کنید اگر شــرایط دامنه نوســان 
مثل ســابق هم باشد، باز هم شــرایط رکودی ادامه 
خواهد داشــت، یعنی در عمل مــا تغییر چندانی در 
بازار نمی بینیم چه این فاکتور کم و چه زیاد باشــد. 
از همین رو به نظر می رســد اگرچه می تواند آســیب 
زا باشد، اما با توجه به ریسک های اقتصادی که ایران 
دارد کار درستی باشد و به عنوان یک ضربه گیر کوتاه 

مدت عمل کند.
 تا وقتی که ریســک هایی، چون نرخ ســود بالا فعال 
باشــد باز کردن دامنه نوسان تغییری در تقاضا ایجاد 

نمی کنــد.آن طور کــه این کارشــناس می گوید در 
این روز ها البته انتخابات ریاســت جمهوری داریم و 
ابهاماتی در این زمینه مطرح است. اینکه وزیر اقتصاد 
و رئیس کل بانک مرکزی چه کسی باشد و سیاست ها 
به چه ســمت برود و... نوســانات در این مدت خیلی 
می تواند بالا برود و باز هم مجبور شوند بازار را تعطیل 
یا دامنه نوســان را کم کنند. به نظرم بهتر است این 

محدودیت ها بماند تا تکلیف انتخابات مشخص شود.

ë  شــاخص کل حمایت ۲ میلیونی را از دست
می دهد؟

پرسشــی که احســان خاتونی دربــاره آن به اقتصاد 
۲۴ می گویــد: در مورد شــاخص کل باید گفت تمام 
قیمت ها اگر صفر هم بشــود شاخص کل باز روی هر 
رقمی هســت می ماند. برای همین شاخص کل معیار 
خوبی برای سنجش عملکرد و رفتار بازار نیست. چرا 
که ما خیلی وقت ها می بینیم شاخص مثبت می خورد 
در حالی که در ســهم ها صف فروش است و برعکس. 
چــون تاثیر چند ســهم بــزرگ و... باعث می شــود 
که شــاخص اصلا چیز اشتباهی باشــد. با وجود این 
موضوع، اما پیش بینی من این است که بعید میدانم 
حمایت ۲ میلیون را از دســت بدهد. هر چند عده ای 
مطرح می کنند که این شــاخص تا ۱ میلیون و ۷۰۰ 
هزار هم ممکن اســت پایین بیاید. ولی به نظرم بازار 
دارد تمام اتفاق های بد را پیشخور می کند و از سویی 
برخی قیمت ها بهبود داشــته و امید داریم که به این 
ســطح نرســد. امروز هم دیدیم که کمی مثبت شد. 
همه این ها با این پیشفرض است که اتفاق غیرمنتظره 

و خاصی نیفتد.

آیا وعده های انتخاباتی کاندیداهای ریاست  جمهوری  دردی از بورس دوا می کند؟

بورس در فاز انتظار برای انتخابات 

در حــال حاضر به چند دلیل بازار مســکن وضعیت 
خوبــی ندارد و اگر تمهیداتی بــرای حل بحران های 
این بازار اندیشیده نشود، مسکن به یکی از بزرگترین 
معضلات کشــور تبدیل خواهد شد. در این خصوص 
مدیرعامل اتحادیــه تعاونی های عمرانی تهران گفت: 
همچنیــن با توجه به اینکه به زمان انتخابات نزدیک 
می شــویم و فارغ از این که چه کسی رئیس جمهور 
باشــد، من فکر می کنم اگر دولت بعــدی در حوزه 
مسکن درایت نکند، قطعا مسکن پاشنه آشیل دولت 
باقرپــور، مدیرعامل  بود.خشــایار  چهاردهم خواهد 
اتحادیــه تعاونی هــای عمرانی تهــران ، درخصوص 
وضعیت بازار مسکن در شرایط کنونی، اظهار داشت: 
رشد قیمت مســکن به ویژه در یک سال گذشته از 
متوســط نرخ تورم پایین تر بوده اســت، تورم سالانه 
بیش از ۴۰ درصــد بوده، اما تورم بازار مســکن در 
محــدوده ۳۰ درصد بود.وی ادامه داد: از طرف دیگر، 
نهاده های تولید مسکن هم تورمی به مراتب بیشتر از 

تورم سالانه داشــته اند و کارشناسان بین ۶۰ تا ۸۰ 
درصد اعداد مختلفی را عنــوان می کنند. نکته مهم 
این اســت که ما با یک کالایی به نام مسکن سروکار 
داریم که افزایش قیمت هزینه تولید آن از فروش اش 
بیشتر بوده، به معنای اینکه بازار مسکن روی یک فنر 
فشرده قرار گرفته و هر لحظه ممکن است این فنر در 
برود و جهش قیمت داشته باشیم.باقرپور افزود: دقیقا 
یک ســال و نیم پیش این موضوع را پیش بینی کرده 
بودیم که در چنین مقطعی قیمت مســکن افزایش و 

در آن جهش خواهیم داشت. 

ë  افزایش قیمت اجاره نسبت به خرید
مدیرعامــل اتحادیه تعاونی های عمرانی تهران دلایل 
وضعیت وخیم مسکن را اینگونه تشریح کرد: جدا از 
موارد ذکر شده باید بگویم که همواره قیمت هایی که 
در بازار اجاره با آن برخورد می کنیم رابطه مستقیمی 
بــا قیمت خرید و فروش خود مســکن داشــته، اما 

می بینیــم کــه امروزه قیمت مســکن حــدود ۳۰ 
درصد افزایش یافته، اما نــرخ اجاره در محدوده ۵۰ 
درصد رشد داشــته، به معنای اینکه هزینه استفاده 
مســکن از هزینه تملک مسکن بیشــتر رشد یافته 
اســت. این مقایسه نیز نشــان می دهد که قیمت ها 
پتانسیل بســیار بالایی برای جهش دارند.وی افزود: 
بازار اجاره به جایی رســیده است که در یک منطقه 
متوسط شهر تهران هشت متر زیرپله بدون سرویس 
بهداشتی و آشپزخانه، با قیمت یکصد میلیون تومان 
رهن داده می شــود و یا در منطقــه پنج تهران یک 
آپارتمان ۱۱۰ متری نوســاز بــا ۵۰۰ میلیون تومان 
ودیعــه و ماهی ۵۰ میلیــون اجاره داده می شــود! 
چگونه پنج نفر شــهروند بالغ که در یک خانواده در 
ایــن آپارتمان ۱۱۰ متری زندگــی  و کار کنند، در 
صورتــی که باید تمام درآمدشــان را به صاحب خانه 
تهران  عمرانی  تعاونی های  اتحادیه  بدهند.مدیرعامل 
عنــوان کرد: با قرار گرفتن همه ایــن موارد در کنار 

یکدیگر، به این نتیجه می رســیم که بحران مســکن 
به دولت چهاردهم مــی رود و احتمالا چالش تامین 
مسکن شهروندان تبدیل به اصلی ترین چالش دولت 
آینده خواهد شد. آن هم در شرایطی که طبق آمارها 
نزدیک به یک ســوم خانوارها مستاجر و یک چهارم 
نیز فاقد مالکیت هر نوع مسکن هستند. جامعه به فقر 
مسکن دچار شده است.باقرپور به نامزدهای انتخابات 
ریاســت جمهوری پیش رو توصیه کرد که هر فردی 
کــه می خواهد دولت چهاردهم را تحویل بگیرد، باید 
توجه ویژه ای به مســکن داشته باشــد. وضعیت بازار 
اجاره اســفناک و آشفته اســت، اگر رئیس جمهور 
جدید برنامــه واقع گرایانه و عملیاتی زودبازده ندارد، 
آبروی سیاســی خود را به خطر نیانــدازد چرا که با 
وعده و وعید مشــکل مسکن حل نمی شود. بازار نیز 
تاب برنامه های بلندمدت و مداخلات ناشی از اقتصاد 
دســتوری را ندارد این در حالی است که مستاجرین 

باید سریع تر صاحب مسکن شوند.

کاندیداهای ریاست جمهوری با آبروی سیاسی خود بازی نکنند

مسکن، چالش اصلی  دولت  چهاردهم 

گزارش

بهبودوضعیتاقتصادی؛وعدهتبلیغاتی
نامزدهایریاستجمهوری

موسی غنی نژاد/ اقتصاددان 	
در شرایطی که تورم مزمن دو رقمی با بی ارزش کردن پول ملی امان مردم 
را بریده اســت طبیعتا وعده بهبود وضعیت اقتصادی سکه رایج تبلیغات 
انتخاباتی نامزدهای ریاســت جمهوری پیش رو خواهد بود. بنابراین تامل 
در شــرایط لازم برای تحقق این وعده انتخاباتی ضروری به نظر می رسد. 
معضلات اقتصاد ایران از ســوی کارشناسان و اقتصاددانان به خوبی احصا 
شده و اینجا نیازی به توضیح تفصیلی آنها نیست، فقط اشاره می کنیم که 
تورم مزمن سالانه در حدود ۴۰ درصد در پنج سال گذشته ملموس ترین 
مشکلی اســت که اکثریت قریب به اتفاق مردم با آن دست به گریبان اند و 
از آن به شــدت رنج می برند. برای حل این مشــکل اغلب به درستی روی 
این واقعیت تکیه می شــود که در درجه نخست باید فکری برای کسری 
بودجه دولت کرد، چراکه علت اصلی تورم در اقتصاد ایران به همین مساله 
برمی گردد. واضح اســت که برای حل این مساله باید از هزینه های دولت 
کاســت و بر درآمدهایش افزود. اما مساله به این سادگی ها نیست. سوای 
اینکه کاســتن از هزینه ها و افزودن به درآمدهــای دولت در اغلب موارد 
موجب نارضایتی عمومی می شود و بنابراین دولت ها کمتر تمایلی به چنین 
سیاست هایی دارند، موضوع تورم در ایران علل مهم دیگری نیز دارد که نباید 
از آنها غافل بود. نظام بانکی در کشور ما به شدت دولت زده است به طوری که 
سیاست های پولی نسنجیده و دستوری دولت اکثریت قریب به اتفاق بانک ها 
را به سوی ناترازی سوق می دهد.تعیین دستوری نرخ بهره سپرده ها، نرخ 
بهره وام های بانکی و البته تسهیلات تکلیفی جملگی موجب ناترازی منابع 
و مصارف بانک ها می شود و آسان ترین راه برای حل این مشکل توسل به 
منابع بانک مرکزی است که به افزایش پایه پولی، نقدینگی و نهایتا تورم 
می انجامد. بنابراین نخستین گام برای رفع ناترازی بانک ها کنار گذاشتن 
سیاست های دستوری در نظام بانکی و روی آوردن به منطق اقتصادی نظام 
بازار است. بانک ها باید مانند بنگاه های اقتصادی متعارف، نرخ محصولات 
خود را بر اساس  سازو کار بازار تعیین کنند و مسوولیت تصمیمات خود را 
بر عهده گیرند.به این ترتیب است که می توان بانک ها را وادار به پاسخگویی 
کــرد و با آنهایی که با وجود آزادی عمــل در چارچوب نظام بازار رقابتی 
زیان ده هســتند مطابق با قانون تجارت رفتار کرده، نهایتا درِ آنها را بست. 
اما خســارت اقتصاد دستوری به اقتصاد ملی منحصر به این مورد نیست. 
سیطره اقتصاد دستوری در کم و بیش همه بازارهای کشور کلِ اقتصاد ملی 
را از نفــس انداخته که تورم مزمن و مهلکِ دو رقمی تنها یکی از نتایج آن 
است.نتایج دیگر اقتصاد دستوری اتلاف گسترده منابع کمیاب و ذی قیمت 
ملی و بروز فاجعه بار فســادهای شــگفت انگیز است که اعتماد عمومی و 
سرمایه اجتماعی را بر باد می دهد. تعیین دستوری بی اعتنا به منطق بازارِ 
قیمت حامل های انر  ژی سالانه میلیاردها دلار به اقتصاد ملی ضرر می زند. 
قیمت گذاری دستوری کالاها و خدمات تولیدی بخش خصوصی واقعی، 
بزرگ ترین مانع افزایش تولید و رشــد اقتصادی پایدار در کشــور ماست. 
اقتصاد دستوری منحصر به قیمت گذاری نیست بلکه ایجاد هر مانعی بر سر 
راه اقتصاد آزاد به معنی اعمال اقتصاد دستوری است. ایجاد موانع تعرفه ای 
و غیر تعرفه ای برای واردات و صادرات نیز مشمول سیاست های دستوری 
اســت که با شکل دادن به امضا های طلایی بر فساد در نظام تدبیر کشور 
دامن می زند. آنچه گفته شد مساله آنچنان پیچیده ای نیست که فقط برای 
اقتصاددانان قابل درک باشد، بلکه هر عقل سلیمی می فهمد که رفتار با آنچه 
ارزشمند است به عنوان کالایی بی ارزش یا کم ارزش، موجب اتلاف و غارت 
آن می شود. کسی که سکه های طلای خود را به عنوان سکه های مسی در 
معرض فروش می گذارد موجب اتلاف ثروت خود شــده و افراد را به غارت 
آن تشویق می کند. سیاست مداران الزاما و همیشه مطابق منطق اقتصادی 
و منافع عمومی درازمدت رفتار نمی کنند و بیشتر اوقات درصدد کسب و 
حفظ قدرت در کوتاه مدت هستند. از این رو دغدغه آنها اغلب کسب رضایت 

آنی و کوتاه مدت مردم )رای دهندگان( است تا منافع ملی درازمدت. 

یادداشت



کارگرینگرانواریزمعوقاتفروردینهستند    بازنشستگان
 براساس جدول اعلامی سازمان تامین اجتماعی، پرداخت حقوق خرداد بازنشستگان از بیستم آغاز شده و براساس حروف 
الفبا پیش می رود؛ آخرین گروه بازنشستگان ٣١ خرداد مستمری خود را دریافت خواهند کرد.در عین حال براساس اعلام 
ســازمان، معوقات فروردین بعد از پرداخت حقوق خرداد انجام می شــود؛ حالا بازنشســتگان می پرسند آیا این واریزی در 
ماه جاری صورت می گیرد یا باید منتظر پرداخت در تیرماه باشیم؟بازنشســتگان خواستار تعیین زمان دقیق واریز معوقات 
فروردین خود هســتند و می گویند: پیشــتر قول داده بودند این بخش از مطالبات مزدی مستمری بگیران تامین اجتماعی 

با حقوق خرداد واریز می شود.

گذر از پیچ واردات به مرحله صادرات
 در صنعت مرغ

مدیرعامل اتحادیه مرغداران گوشــتی امروز دوشــنبه اعــلام کرد که با 
اقدامــات تامین نهاده و سیاســت های حمایتی دولــت، صنعت مرغ به 
مرحله صادرات رســیده و ظرفیت صادرات یــک میلیون تن مرغ وجود 
دارد.مدیرعامل اتحادیه مرغداران گوشــتی اعلام کرد  در حالی که سال 
گذشته کشــور مجبور به واردات مرغ بود  امسال با رفع مشکلات  تولید 
جوجــه یک روزه و نیاز نهــاده مرغداران، تولید افزایش یافت و امســال 
بــه  مرحله صادرات مرغ رســیدیم و اکنون ظرفیــت تولید ۳,۵ میلیون 
تن مرغ در کشــور ایجاد شده اســت.به گفته ابراهیمی  واگذاری امور به 
تشــکل ها  و  تســهیل  واردات نهاده و پیگیری وزارت جهاد کشاورزی 
بــرای رفع موانع تولید  در افزایش تولید مرغ بســیار موثر بود. از ابتدای 
ســال ۱۴۰۳ میانگین ۱۵۰ میلیون قطعه جوجه ریزی انجام می شود که 
مفهوم آن مازاد تولید اســت این در حالی است که جوجه ریزی فروردین 
سال گذشته حدود ۱۰۵ میلیون قطعه  بود در عین حال قیمت مرغ زنده 
نسبت به سال گذشته حتی روند کاهشی داشته.ابراهیمی تاکید کرد که 

در ۸ ماه گذشته بازار مرغ روند با ثباتی داشته است .

متقاضیان دریافت  وام  برخوردهای سلیقه ای
 را گزارش دهند 

دبیر کانون بانک ها و موسسات اعتباری خصوصی کشور گفت: متقاضیان 
برخورد های سلیقه ای و خارج از ظوابط قانونی در بحث ضامن تسهیلات 
تکلیفــی را می توانند گزارش دهند.محمدرضا جمشــیدی دبیر کانون 
بانک ها و موسســات اعتباری خصوصی کشور گفت: پرداخت تسهیلات 
تکلیفی ازدواج، فرزندآوری و... که در قانون هم به آن اشــاره شده مورد 
تاکید بانک مرکزی قرار گرفته و تاکید شــده که برای پرداخت این نوع 
تســهیلات یک ضامن کافی است.این مقام مسئول در ادامه اظهار کرد: 
اما باید به یک نکته اشــاره کرد که چرا برخی از بانک ها ســختگیری 
می کنند و در خواســت بیش از یک ضامن را دارند؟ در ابتدا باید اشاره 
کرد که این قرض الحســنه ها صحیح اســت که تکلیف شده، اما منابع 
آن ســپرده های خود مردم بوده و بانک ها مؤظف هستند که پول مردم 
را برگردانند برای همین اســت که باید بانک ها ضامن کافی را دریافت 
کننــد.وی گفت :اما اگر بانکــی در این زمینه ضامن و اعتبارســنجی 
ســلیقه ای برخورد کرد و یا ســخت گیری خارج از ضوابط داشت افراد 

می توانند به بازرسی بانک مربوطه مراجع و موارد را اطلاع دهند .

نازنین خودی/ گروه اقتصادی 
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آمبولانس کلمه ای با ریشه ای فرانسوی است که کم 
و بیش در سراســر جهان و از جمله کشور ما نیز 
بیان می شود. آمبولانس یعنی وسیلهٔ  با همینواژه 
نقلیهٔ پزشــکی مجهز که »بیمــاران« را به مراکز 
درمانی انتقال داده و در صورت نیاز در طول مسیر 
نیز خدمات و مراقبت های پزشکی اضطراری را به 

آنان ارائه می دهد. 

این تعریف اما گاهی اوقات در کشور ما دستخوش تغییراتی 
می شود که تعجب برانگیز است. یک روز یک استاد دانشگاه 
از تردد معلم های خصوصی کنکور با آمبولانس خبر می دهد 
و مدتی بعد هم خبر می رســد که برخی از ســلبریتی ها 
بــرای فرار از ترافیک آمبولانس را به عنوان وســیله نقلیه 
خود انتخاب کرده اند. حالا هم در تازه ترین این حواشــی، 
ویدیویی منتشر شده که چند چهره ورزشی از آمبولانس 
برای خروج از ورزشگاه آزادی پس از پایان جشن قهرمانی 

تیم پرسپولیس، استفاده کرده اند.
 اقدامی که واکنش ســریع اورژانس تهران را درپی داشت 
و محمد اســماعیل توکلی، رئیس اورژانس اســتان تهران 
بلافاصله دســتور تعلیق فعالیت شرکت خصوصی مالک 
آمبولانس مذکــور را صادر کرد.همچنین در پی این اتفاق 
رئیس مرکز اورژانس اســتان تهران نیز با بیان توضیحاتی 
تکمیلی گفت: » اول باید تاکید کنم که این اقدام غیرقانونی 
اســت و گرچه این تخلف از سوی یک شرکت خصوصی 
انجام شــده، اما واقعیت این است که آمبولانس وسیله ای 
اســت که چه خصوصی باشــد و چه دولتی، باید صرفا در 
کارکرد خود مورد اســتفاده قرار بگیرد. در پی انتشار این 
تصاویر و همچنیــن دریافت گزارش این اقدام از ســوی 
نماینده ســازمان اورژانس استان تهران در ورزشگاه آزادی 
و انتشــار تصاویر آن در شبکه های اجتماعی، اداره نظارت 
بر آمبولانس های غیر ۱۱۵ این سازمان ضمن بررسی این 

موضوع، تمام اقدامات قانونی را در دستور کار قرار داد.
با توجه به اینکه استفاده از آمبولانس به غیر از فوریت های 
پزشکی برای اشخاص و هر نهادی غیر قانونی است؛ اورژانس 
استان تهران به هیچ  عنوان به مراکز آمبولانس خصوصی، 
شــرکت های تابعه و هر نهاد غیــر دولتی که از آمبولانس 
خصوص اســتفاده می کند اجازه نقض دستورالعمل های 
تعیین شــده را نخواهد داد«.با این وجود اما همچنان این 
پرسش مطرح اســت که عواقب و مجازات سوءاستفاده از 
آمبولانس  چیست و چه برخوردی باید با آن دسته از افرادی 
که بــرای فرار از ترافیک، مخفی ماندن از دید عموم یا ... از 

آمبولانس استفاده می کنند، صورت بگیرد. آیا سوءاستفاده 
کنندگان از آمبولانس و همچنین شرکت های خصوصی که 
چنین خدماتی را به افراد خاص ارائه می دهند، می دانند که 
در تخلفشان چه آسیبی به سرمایه اجتماعی اورژانس وارد 
خواهد کرد؟ بر اساس دستورالعمل به کارگیری آمبولانس 
ها در مراکز درمانی، »استفاده از آمبولانس ها فقط به منظور 
انتقال بیماران و پس از صدور برگ ماموریت خواهد بود.« و 
هرگونه استفاده دیگری از این خودروهای امدادی ممنوع و 
غیرقانونی است. همچنین طبق بند پنجم ماده سه آیین نامه 
آمبولانس های خصوصی، خروج آمبولانس از مراکز خدمات 
آمبولانس خصوصی و تردد در ســطح شهر باید بر اساس 
ماموریــت حمل بیمار و با داشــتن برگه ماموریت با زمان 
مشخص باشد و اســتفاده از آمبولانس در سایر موارد غیر 

موجه، ممنوع است.
بابک یکتاپرست سخنگوی سازمان اورژانس کشور درباره 
سوءاســتفاده از آمبولانس ها گفت: بر اســاس قوانین، در 
مجموع استفاده از آمبولانس ها چه دولتی و چه خصوصی، 
تنها برای جابجایی بیمار اســت و هرگونه استفاده دیگری 
از این خودروها غیرمجاز و غیرقانونی اســت.وی با اشاره به 
استفاده ناصحیح از آمبولانس در اســتادیوم آزادی افزود: 
اســتفاده از این خودروی امدادی، با هر بهانه و توسط هر 
فردی کاملا غیرقانونی است؛ زیرا ممکن است در همان بازه 
زمانــی دقیقا یک بیمار به آمبولانس احتیاج پیدا کند و از 
آنجایی که ما مشکل کمبود آمبولانس در کشور داریم؛ این 
مسئله بسیار مهم است و از آنجایی که این امر غیرقانونی 
است؛ قطعا با متخلفان برخورد صورت می گیرد.یکتاپرست 

با اشــاره به روند رسیدگی به تخلف این شرکت خصوصی 
گفــت: در این پرونده، آمبولانس متعلق به یک شــرکت 
خصوصی بود که فعلا این شرکت پلمب شده و بررسی های 
بیشــتر هنوز ادامه دارد و قطعا مسئولین این شرکت باید 
مسئولیت عمل غیرقانونی خود را بپذیرند.وی افزود: شرکت 
های خصوصی برای فعالیت به مجوز سازمان اورژانس کشور 
نیاز دارند و همه مسائل از جمله کیفیت خودروها و نیروها 
نیز تحت نظر سازمان اورژانس کشور بررسی می شود. این 
شرکت ها تحت نظارت اداره »آمبولانس های خصوصی« این 
سازمان مشغول به فعالیت هستند و در صورت بروز هرگونه 
تخلفی نیز باید پاسخگو باشــند. وی ادامه داد: آمبولانس 
های ۱۱۵ دائما در رصد هستند و امکان این سوءاستفاده ها 
در آنها وجود نــدارد؛ بنابراین می توان گفت که عمده این 

تخلفات توسط شرکت های خصوصی انجام می شود.

ë مجازات سوءاستفاده از آمبولانس چیست؟
اســماعیل فراهانی، معاون فنی و عملیات اورژانس استان 
تهران نیز درباره شــرکت های آمبولانس خصوصی گفت: 
شرکت های آمبولانس های خصوصی، بر اساس آئین نامه 
تاسیس مراکز خدمات آمبولانس خصوصی مراحل مختلف 
را طی کرده و در پایان مجوز فعالیت دریافت می کنند. تداوم 
فعالیت این شرکت ها، منوط به رعایت نکات آئین نامه است 
و در این قانون همه اصول و شرایط کار مطرح شده است.اگر 
هرکدام از مفاد آئین نامه توسط این شرکت ها رعایت نشود، 
با آنها برخورد قانونی صورت می گیرد همچنین ممکن است 
از ادامه فعالیت آنها جلوگیری شــود.  همه این شرکت ها 

تحت نظر ســازمان اورژانس پیش بیمارســتانی کشور و 
دانشگاه های علوم پزشکی هستند و فعالیت آنها به صورت 
رندوم نیز رصد می شــود. وی افزود: در استان تهران، اداره 
نظارت بر آمبولانس های غیر ۱۱۵، به صورت شبانه روزی و 
مستمر بر فعالیت این شرکت های خصوصی نظارت دارد و 
در هرکجا که مشکلی باشد با این شرکت ها برخورد صورت 
می گیرد.وی با اشاره به نوع برخورد با شرکت های متخلف 
ادامه داد: اگر در هر زمینه ای این شــرکت ها، تخلف انجام 
دهند به صورت موقتی تعطیل می شوند. همچنین جریمه 

ای برای آنها در نظر گرفته می شود. 
در مواقعی ممکن اســت نســبت به نوع تخلف، از تمدید 
اعتبار مجوز این شــرکت ها جلوگیری شود و این گونه به 
خاطر تخلفات انجام شده از ادامه فعالیت منع می شوند.امیر 
محمود حریرچی، جامعه شناس نیز در این باره گفت: »هر 
شرکت، سازمان و فردی که در ارتباط با آمبولانس ها فعالیت 
دارد، باید به مسئولیت فردی خود در برای سرمایه اجتماعی 
اورژانــس و آمبولانس به عنوان یک نهاد امدادی و عمومی 

توجه ویژه داشته باشد.
 افراد متخلف در واقع از ناوگان امدادی سوءاســتفاده کرده 
و ممکن اســت اقدامشان جان یک نفر را به خطر بیاندازد. 
اما شــرکتی که چنین خدماتی را ارائــه می دهد، نه تنها 
ممکن اســت در زمان نیاز فوری بــه آمبولانس، خودروی 
کافی برای امدادی رســانی را در اختیار نداشته باشد، بلکه 
مرتکب اقدامی دیگر هم شده و آن لطمه به جایگاه و سرمایه 
اجتماعی اورژانس اســت. اگر مردم به سبب همین معدود 
تخلفات چند شــرکت خصوصی، اعتماد خود را به آژیر و 
ماموریت اورژانس از دســت بدهند، آن وقت چه پاسخی 
می توان برای این پیامد داشــت؟ از این رو لازم اســت که 
اولا سازمان اورژانس کشور سازوکار و مقررات محکمی برای 
نحوه اســتفاده از آمبولانس ها و سوءاستفاده از آن اعمال و 

اجرا کند. 
همچنین لازم اســت با موارد تخلف نیــز برخورد جدی 
صورت بگیرد تا اجازه بــازی با آبرو و اعتبار هزاران نیروی 
خدوم و خدمتگزار اورژانس داده نشود«.انتشــار اخباری از 
سوءاستفاده از آمبولانس ها گرچه معدود است، اما اولین بار 
نیست که منتشر می شود و متاسفانه پیگیری موارد قبلی نیز 
نشان می دهد که شرکت های خصوصی هر بار با پرداخت 
جریمه ای ناچیز، بهای تخلف بزرگ خود را می پردازند، لازم 
است که این مسئله در قانون مورد توجه بیشتری قرار گرفته 
و در صــورت خلاء قانونی، اقدامــات لازم در این خصوص 
انجام شده تا مجازاتی که برای این تخلفات تعیین می شود؛ 

بازدارندگی مناسب را داشته باشد.

جامعه

آیا مجازاتی برای سوء استفاده کنندگان از خودروهای امدادی هست ؟

آمبولانس یا تاکسی  مسئولان  

رئیــس انجمن علمی فیزیوتراپی ایــران، از نحوه 
تعامل بیمه تأمیــن اجتماعی با مراکز فیزیوتراپی 
گلایه کرد. ایرج عبدالهی، در توضیح بیشــتر در 
این رابطه درباره نحوه پوشش خدمات فیزیوتراپی 
توسط سازمان بیمه تأمین اجتماعی، گفت: خدمات 
فیزیوتراپی دارای کدهای مختلفی است که تنها دو 
کد آن توسط ســازمان تأمین اجتماعی پرداخت 
می شود، در حالی که کد تمرین درمانی نیز مطابق 
با استاندارد مربوطه باید تحت پوشش بیمه باشد 
اما تأمین اجتماعی از پرداخت کد تمرین درمانی 
اجتناب می کند. وی افزود: در مورد مراکز خصوصی 
فیزیوتراپی با توجه به اختلاف تعرفه بخش دولتی 
و خصوصــی و نیز محدود بودن کدهای پرداختی 
توسط بیمه و ســقف های ریالی لحاظ شده عملًا 
مبلغ پرداختی ســازمان تأمیــن اجتماعی بخش 
کوچکی حدود ۲۰ درصد تعرفه را شامل می شود 
و پرداخــت بخش اعظم هزینه درمــان بر دوش 
بیمار است. عبدالهی در پاسخ به این سوال که آیا 

پرداخت سازمان تأمین اجتماعی به مراکز درمانی 
طرف قرارداد به موقع انجام می شود یا خیر، گفت: 
متأســفانه خیر. به دلیل مشکلات مالی که ظاهراً 
ســازمان تأمین اجتماعی با آن دست به گریبان 
اســت، پرداخت صورت حساب مراکز فیزیوتراپی 
با کسور قابل توجه و تأخیر زیادی همراه است به 
طوری که در سطح کشور بیش از ۸ ماه تأخیر در 
پرداخت ها وجود دارد. وی به مشکلات ثبت نسخ 
فیزیوتراپی در سامانه تأمین اجتماعی اشاره کرد و 
افزود: سامانه ثبت نسخ در تأمین اجتماعی در عین 
حال که کُند و وقت گیر اســت و با قطعی زیادی 
مواجه می شود، به گونه ای طراحی شده که اغلب 
پزشــکان در ثبت دقیق نسخ الکترونیک خدمات 
فیزیوتراپی مشکل دارند و برخی خدمات در سامانه 
وجــود ندارد. از طرف دیگــر نحوه انتخاب نواحی 
درمان در سامانه دقیق نیست و مشکلات متعددی 
را برای پزشک و مراکز فیزیوتراپی ایجاد می کند. 
رئیس انجمن علمی فیزیوتراپی ایران تاکید کرد: 
اخیراً سازمان تأمین اجتماعی با هدف صرفه جویی 
مالی و بدون در نظر گرفتن زیرساخت ها، مشکلات 

نرم افزاری و ســخت افزاری، منافع بیمار و مراکز 
فیزیوتراپی، ثبت کد یک بار مصرف ارسالی به تلفن 
همراه بیمار را از طریق سامانه در هر جلسه درمانی 
الزامی نموده و حداکثر ظرف یک دقیقه باید این 
کد در سامانه ثبت شود. در حالی که انجام چنین 
پروسه ای توسط مراکز فیزیوتراپی در عمل مقدور 
نیست و بخش عمده نسخ روزانه بیماران مراجعه 
کننده قابل ثبت نبوده و به رغم جلسات مشترکی 
که با مدیریت سازمان تأمین اجتماعی داشته ایم 
و قول های مساعد دوستان، همچنان این مشکل 
بزرگ رفع نشده است. وی افزود: فیزیوتراپی، درمان 
تک جلسه ای نیست و طی جلسات مشخصی انجام 
می شود و به دلایل متعددی مانند همراه نبودن یا 
ثبت نبودن تلفن همــراه بیمار یا عدم آنتن دهی 
مناسب در برخی مراکز درمانی، مشکلات اینترنتی 
و موارد متعدد دیگر؛ عملًا امکان ثبت بســیاری از 
جلســات در این بازه زمانی کوتاه محقق نشده که 
نتیجــه آن آزار و اذیت و ضرر مالی جهت بیمار و 
مراکز درمانی طرف قرارداد با بیمه تأمین اجتماعی 

است. 

رئیس انجمن علمی فیزیوتراپی ایران مطرح کرد؛

چالش های تأمین اجتماعی با مراکز فیزیوتراپی

قهوه برای چه افرادی منع مصرف دارد؟

افراد کم خون

 افراد مبتلا 
به ریفلاکس 
معده  یا مری

افراد
 استرسی

زنان باردار و 
شیرده

افراد مبتلا 
به اختلالات 

خواب

افراد دارای 
تپش قلب

اینفوگرافیک اختصاصی

دولت چهاردهم به حوزه دارو
 توجه ویژه نشان دهد

علی فاطمی ، دکترای تخصصی داروشناسی  	
در خصــوص اولویت هایی که دولت چهاردهــم باید در حوزه دارو 
داشته باشــد، باید به این موضوع اشاره داشت که که کشور ما در 
ســال های اخیر در حوزه دارو و اقلام ســاده ای مثل شیر خشک، 
وضعیت خوبی نداشته و پیش از این سابقه نداشت که شاهد واردات 
حجم بالایی از ســرم باشیم یا ما سال ها صادر کننده آنتی بیوتیک 
بودیم اما در سال های اخیر تبدیل به وارد کننده شده ایم. از دولت 
آینده انتظار داریم به این موارد توجه کند که ذخیره اســتراتژیک 
دارو به اندازه کافی داشته باشد. از سوی دیگر کشورمان ایران بعد 
از اجــرای طرح ژنریک، علی رغم تحریم ها وضعیت خوبی در حوزه 
دارو داشت و صادر کننده دارو بودیم اما اخیرا در تولید برخی اقلام 

دارویی دچار مشکل شده ایم. 
امیدواریم که دولت آینده به ایــن موارد توجه کند و دخالت های 
نا به جایی در حوزه دارو نداشــته باشد. هم چنین دولت چهاردهم 
بایــد ارز لازم برای تامین دارو را به موقــع تامین کند که در این 
زمینــه وارد کننده دچار چالش نشــود. از طرفی دولت آینده باید 
مشــکلات تولید کننده ها را درک کرده و در پی حل و فصل آن ها 
باشد؛ چرا که اگر تولید متوقف شود، پخش هم متوقف شده و دود 

این مشکل قطعا به چشم بیماران می رود. 
از سوی دیگر یکی از موارد بی سابقه کمبود اقلام عادی مصرف مثل 
سرم، آنتی بیوتیک، سرم شست و شو بینی و غیره بود. کمبودهایی 
هم در حوزه داروهای اعصاب و روان داشــتیم که امیدواریم دولت 
آینده در پی رفع این مشــکلات باشد. در هر صورت باید بپذیریم 
کــه هر چقــدر دخالت دولت در حوزه دارو کمتر باشــد و در این 
رابطــه به بخش خصوصی اعتماد کند، چالش های این حوزه کمتر 
می شود. برای مثال ما در حوزه مکمل های غذایی کمبود نداریم اما 
دارو دچار مشــکل می شود چرا که دولت در تامین و قیمت گذاری 

دخالت بسیاری دارد. 
این در حالی اتفاق می افتد که ســازمان های مــردم نهاد بهتر از 
همــه کار می کنند و می توانند در این حوزه مفید باشــند. به طور 
مثال در تامین لبنیات و دیگر محصولات، ســندیکاها تصمیم گیر 
هســتند و وزارت صمت متولی تامین اســت. ما نمی بینیم که در 
شوینده ها کمبودی ایجاد شــود اما دولت در کوچک ترین اجزای 

دارو دخالت دارد. 
درباره مشــکلات طرح دارویار هم باید دقت داشــت که این طرح 
اجرا شــد اما ساز و کار اجرایی درســتی نداشت و تامین اعتبار از 
سوی ســازمان برنامه و بودجه به درستی انجام نشد. موارد قانونی 
هم پیش بینی نشــده بود که اگر پولی به موقع به داروخانه نرسید، 
جریمه و تنبیهی برای ســازمان بیمه گر درنظر گرفته شــود. این 
طــرح علی رغم اینکه در مقطعی به تولید کمــک کرد اما زنجیره 
تامین مثل شــرکت پخش و داروخانه هــا را زمین گیر کرد. دولت 
آینده باید در نظر داشــته باشد که اگر می خواهد هر طرحی را هم 

اجرا کند، با نظر سازمان های مردم نهاد عمل کند. 
باید به این نکته توجه داشته باشیم که مردم سالاری و دموکراسی 
چهار رکن دارد که شامل قانون اساســی، نظام پارلمانی، سازمان 
مردم نهاد و رســانه می شود و اگر این چهار رکن درست کار کند، 
مشکلات کشور حل می شــود و دولت چهاردهم باید به این چهار 
رکن توجه ویژه داشته باشد. از سوی دیگر علی رغم اینکه در قانون 
پیش بینی شــده که بیمه ها باید با موسســات پزشکی یک ماهه 

تسویه کنند اما این مدت به چهار ماه و حتی بیشتر می رسد. 
حجم مطالبات موسســات پزشــکی و داروخانه ها از سازمان های 
بیمــه چند برابر قبل از اجرای طرح دارویار شــده و وقتی یک ماه 
به چند ماه می رسد، فشــار وارده به موسسات چند برابر می شود. 
سازمان برنامه و بودجه هم وظایف خود را در این حوزه به درستی 
انجام نمی دهد و سازمان های بیمه هم مدت مدیدی پول را بلوکه 
می کنند و به وظایف قانونی خود عمل نمی کنند. دولت چهاردهم 

باید در پی حل این مشکلات باشد.

یادداشت
ممنوعیت فروش سیگار به افراد زیر ۱۸ سال

رقیه نوری / گروه جامعه 	
رئیس دبیرخانه ســتاد کشــوری کنترل دخانیات وزارت بهداشت، با بیان اینکه فروش سیگار به افراد پایین تر از ١٨ سال ممنوع است، گفت: مرجع قضایی باید اجازه و پروانه فروش را از 
افراد متخلف بگیرد.بهزاد ولی زاده افزود: کودکان و نوجوانان هدف صنایع دخانی هستند و قوانین ضعیف باعث می شود همین گروه ها مورد آسیب قرار بگیرند. متاسفانه جریمه ها در حوزه 
فروش دخانیات بازدارندگی لازم را ندارند.صنایع دخانی با مصرف منابع انرژی بسیار زیاد باعث مرگ مصرف کنندگان می شوند و به محیط زیست نیز آسیب می رسانند به این ترتیب بحث 
جرائم اهمیت بالایی دارد.ولی زاده با اشاره به اینکه قانون جامع مبارزه با دخانیات در سال ۱۳۹۸ به تصویب مجلس رسید، اظهار داشت : هر سه سال یک بار این جرائم باید به روزرسانی 
شــوند. به گفته وی، در حال حاضر جرائم باید افزایش یابد چرا که این قیمت ها دیگر اثرگذاری ندارد. مســئولیت اجتماعی بســیار اهمیت دارد فروشندگان دخانیات باید بدانند عرضه و 

فروش محصولات دخانی به افراد زیر ۱۸ سال ممنوع است.وی تاکید کرد: نرخ مالیات ۷۵ درصدی بر خرده فروشی باید در قانون برنامه هفتم توسعه لحاظ شود.
درصد
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رئیس دانشــگاه پیام نور درباره تعیین وضعیت 
اعضای هیئت علمی رشته های تحصیلی حذف 
شده از دانشگاه پیام نور یا ادغام برخی از مراکز 
این دانشــگاه اظهار کرد: مــا در حال تدوین و 
آماده ســازی ســند تحول دانشــگاه پیام نور 
هستیم. این ســند به وزارت علوم، تحقیقات و 
فناوری و دبیرخانه شورای عالی انقلاب فرهنگی 
ارائــه خواهد و در صورت تصویب، نســبت به 
اجرای این طرح اقدام می کنیم. حل مشــکلات 
و موضوعاتــی اینگونه در این ســند پیش بینی 
شده اســت.ابراهیم تقی زاده با اشاره به اینکه 

در این طرح تحول، ماموریت دانشگاه پیام نور 
برای تبدیل شــدن به یک دانشگاه بزرگ و باز، 
گسترش آموزش از راه دور، رشته های جدید و 
ترکیبی در مقاطع پیشــنهادی تصویب خواهد 
شــد، گفت: همچنین تعدیل و چابک ســازی 
دانشــگاه پیام نور صورت می گیرد.علاوه بر آن، 
براساس ســند تحول، برخی از اعضای هیئت 
علمی دانشــگاه پیام نور به دانشگاه فرهنگیان 
در رشــته های مورد نیاز انتقــال می یابند.وی 
با تصریح بر اینکه دانشــگاه پیام نور در مسیر 
اجرای فرآیند اجرای تفاهم های بین دانشگاه ها 
قرار دارد، گفت: تعیین تکلیف اساتید رشته های 
حذف شده یا پردیس های پیام نور حذف شده 

در طرح تحول این دانشــگاه پیش بینی شــده 
اســت.وی با بیان اینکه بــرای اعضای هیئت 
علمی واحدها یا رشته های حذف شده دانشگاه 
پیام نور هیچ مشکلی ایجاد نخواهد شد، افزود: 
برخی از اعضای هیئت علمی رشته های حذف 
شــده در واحدهای دیگر دانشگاه به کار گرفته 
می شوند. فرآیند انتقال برخی از این اساتید نیز 
به آن واحدهایی که امکان تجمیع در شهرستان 
آن استان را داشته باشد، صورت خواهد گرفت.

چنانچه در شهرســتانی مرکز دانشگاه پیان نور 
نباشد، ما نسبت به اســتفاده از اعضای هیئت 
علمی در همان شهرستان، برنامه ریزی خواهیم 

کرد. 

رئیس دانشگاه پیام نور: 

اساتید نگران ادغام های دانشگاه پیام نور نباشند 
مریم شمسایی نیا / گروه جامعه

حبیب احسنی پور / گروه جامعه

مبینا آقاخانی / گروه جامعه
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اخبار استانها

اخبـار اخبـار 

ترمیم ۲۱ مورد هدررفت آب در استان بوشهر
بوشــهر- زینــب اشــکن پور، خبرنــگار یــادگار امــروز: مدیرعامل 
دارای  نقطــه   ۲۱ گفــت:  بوشــهر  اســتان  فاضــاب  و  آب  شــرکت 
هدررفت آب در شبکه آبرسانی این استان با دبی ۱۰۱ لیتر بر ثانیه 

شناسایی و ترمیم شد.
ابوالحســن عالی مدیرعامل شــرکت آب و فاضاب اســتان بوشــهر 
گفت: از ۲۱ مورد دارای نشــت یابی۱۷ مورد مربوط شــبکه توزیع و 

چهار مورد مابقی مربوط به انشعابات بوده است.
وی بیــان کــرد: با توجه بــه افزایش قابل توجه مصــرف آب در این 
استان یکی از راهکارهای مهم شناسایی نقاط دارای نشت است 

که این طرح به صورت ویژه دنبال می شود.
مدیرعامل شــرکت آب و فاضاب اســتان بوشــهر تصریح کرد: هم 
استانی ها نیز می توانند در صورت مشاهده هر گونه نشت آب در 
ع وقت به سامانه  خطوط انتقال، توزیع و انشعاب مورد را در اسر

تلفنی ۱۲۲ گزارش کنند.
عالــی ادامه داد: با تمهیدات اندیشــیده شــده نیروهای عملیاتی 
شــرکت آب و فاضــاب اســتان بوشــهر آمادگــی دارند تــا در صورت 
گزارش دریافتی مبنی بر نشت آب در کمترین زمان ممکن نسبت 

به اصاح آن اقدام کنند.
وی بیــان کــرد: انتظــار مــی رود بــه مــوازات ایــن طــرح مشــترکان 
که  هــم اســتانی در مصرف آب بازنگری جدی داشــته باشــند چرا
از  فراتــر  بســیار  اســتان  در  آب  مصــرف  متوســط  ســرانه  کنــون  ا
کشــوری بــوده و ایــن رویــه تهدیــدی بــرای تامیــن آب   متوســط 

پایدار است.

گواهینامه مهارت دریافت کردند ۸۵۰ هزار سرباز 
ســنندج - گلالــه فرهــادی، خبرنگار یــادگار امروز: مشــاور عالی 
فرمانــده قرارگاه مهارت آموزی کارکنان وظیفه ســتاد کل نیروهای 
مســلح گفــت: در چهــار ســال گذشــته، حــدود ۸۵۰ هزار ســرباز با 
گذراندن دوره های مهارت تخصصی، گواهینامه معتبر از سازمان 

های ذیربط دریافت کردند و وارد بازار کار شدند.
 ســردار موســی کمالی در آیین افتتاح فاز دوم کارگاه پرورش قارچ 
کــرد: در چهارســال  گــروه ۳۳ توپخانــه نزاجــا در ســنندج اظهــار 
گذشــته بیش از یک میلیــون و ۶۵۰ هزار ســرباز دوره های مهارت 

آموزی را سپری کردند.
وی یــادآور شــد: ایجــاد شــغل بــرای جوانــان در کشــور و موضــوع 

اشتغال یکی از دغدغه های خانواده هاست.
کارکنــان وظیفــه  مشــاور عالــی فرمانــده قــرارگاه مهارت آمــوزی 
کل نیروهــای مســلح یــادآور شــد: نیروهــای مســلح بــا  ســتاد 
توجــه بــه ضــرورت امــر مهــارت آمــوزی جوانان ســرباز بــه این 
کــرده و بخشــی از تجهیــزات و امکانــات خــود را  موضــوع ورود 

به میدان آورده است.
ســردار کمالــی اضافــه کــرد: نیروهــای مســلح امــر مهــارت آمــوزی 
سربازان را با جدیت پیگیر کرده و امیدواریم در آینده نزدیک هیچ 

سربازی بدون مهارت از نیروهای مسلح خارج نشود.

 مدیرعامل سازمان همیاری شهرداری های استان لرستان 
خبر داد:

اتمام پروژه تعریض، زیرسازی و آسفالت جاده 
ورودی شهر سپید دشت 

فتوحــی  ســعید  یادگارامــروز:  خبرنــگار  پاپــی،  آباد-اعظــم  خــرم 
مدیرعامــل ســازمان همیــاری شــهرداری های اســتان لرســتان از 
اتمام پروژه تعریض، زیرسازی و آسفالت جاده ورودی شهر سپید 

دشت خبر داد.
 به گزارش روابط عمومی ســازمان همیاری شهرداری های استان 
لرســتان، شــنبه ۱۹ خــرداد، ســعید فتوحی ضمــن بازدیــد از پروژه 
تعریــض، زیرســازی و آســفالت جــاده ورودی شــهر سپیدشــت، از 
اتمام این پروژه با اعتباری بالغ بر ۵ میلیارد تومان توسط سازمان 

همیاری خبر داد.
 فتوحی با اشاره به فلسفه کاری و نقش سازنده سازمان در توسعه 
اســتان بیان کرد ســازمان همیاری با تمام توان در جهت خدمت 
بــه توســعه و آبادانــی شــهرهای اســتان و کمــک بــه شــهرداری ها 
حرکت می کند گفتنی ســت شــهر ســپید دشــت با جمعیتــی بالغ 
بــر ۳هــزار نفــر در فاصلــه ۸۰ کیلومتری از شهرســتان خــرم آباد در 

منطقه ای کوهستانی واقع شده است

فرمانده انتظامی شهرستان :

باند کلاهبرداری اینترنتی در کوهدشت 
شناسایی  و منهدم شد

کوهدشــت- رســول قاســمی، خبرنــگار یــادگار امروز: ســرهنگ 
علی امانی با اعام این خبر اظهار داشــت: در پی شکایت فردی، 
مبنی بر سواستفاده غیرمجاز از حساب بانکی ایشان توسط افراد 
ناشناس بررسی موضوع به  صورت ویژه در دستور کار کارشناسان 
پلیس فتا شهرســتان کوهدشــت قــرار گرفت.وی ادامــه داد: پس 
از بررســی هــای فنــی توســط کارشناســان پلیــس فتــا کوهدشــت 
مشــخص گردید مبلغ ۲ میلیارد و ۶۰۰ میلیون ریال از حســاب ۲۱ 
نفر از کاربران فضای مجازی در سراسر کشور برداشت و به حساب  

کی واریز شده است. شا
این مقام انتظامی اظهار داشــت: کارشناســان بــا اقدامات فنی و 
تحقیقــات پلیســی موفق شــدند ۳ نفر کاهبــردار اینترنتــی را این 
رابطــه شناســایی و بــا هماهنگــی قضائــی آنــان را دســتگیر کنند.
ســرهنگ “علــی امانی” با بیان اینکه این بانــد که با فریب و دادن 
وعده هــای پــوچ، از کاربران فضای مجازی کاهبــرداری کرده اند، 
بــا مواجه شــدن با دلایل و مســتندات جمع آوری شــده از ســوی 
کردند.فرمانــده  کارشناســان پلیــس فتــا بــه بــزه ارتکابــی اعتــراف 
انتظامــی شهرســتان کوهدشــت خاطر  نشــان کرد: افراد ســودجو 
غالبــاً بــا دادن وعده هــای پوچ از ســادگی و زودباوری طعمه های 
خــود نهایــت بهــره را می برنــد، لــذا از شــهروندان و کاربــران انتظار 
داریــم به تبلیغات اغوا کننده و دروغین در شــبکه های اجتماعی 
اعتماد نکنند و به هیچ وجه اطاعات شــخصی خود را در اختیار 

دیگران قرار ندهند.

مدیرعامل برق غرب خبر داد:

 تقدیر حراست شرکت توانیر  پیش بینی افزایش 5 درصدی مصرف برق در استان کرمانشاه
از حراست برق منطقه ای خوزستان

اهواز-شــهرام هزاریان، خبرنــگار یادگارامروز: مدیرکل دفتر مرکزی 
حراست شرکت توانیر از مدیر دفتر حراست شرکت برق منطقه ای 
خوزســتان برای نقش موثر در حفاظت از زیرساخت های صنعت 

برق، قدردانی کرد.
به گزارش روابط عمومی شرکت برق منطقه ای خوزستان، در لوح  

تقدیر مجتبی قربانی به سید مسعود اسداله پور آمده است:
تاش های مذبوحانه دشــمنان نظام مقدس جمهوری اســامی 
برای ضربه زدن به زیرساخت های حیاتی کشور و ایجاد نارضایتی 

در مردم عزیز کشورمان محکوم به شکست است.
بدینوسیله از نقش موثر جنابعالی و همکاران آن دفتر در راستای 
حفاظــت از تجهیــزات، تاسیســات و زیرســاخت های صنعت برق 

کشور و امنیت سایبری تقدیر می گردد.
موفقیت و سربلندی روزافزونتان را در تمامی مراحل کار و زندگی، 
بــا تکیــه بر عنایــات و الطاف الهی و در ظــل توجهات حضرت ولی 
عصــر )عــج( و نیز پرتــو رهنمودهای گران قدر مقــام معظم رهبری 

)مدظله العالی( از خداوند بزرگ مسئلت می نمایم.

 ۸۶ درصد جمعیت شهری شیراز تحت پوشش 
شبکه جمع آوری فاضلاب هستند

شــیراز- توانایــی، خبرنگار یــادگار امــروز: مدیر عامل آبفا شــیراز 
گفــت: حــدود ۸۶ درصــد جمعیــت شــهری شــیراز تحت پوشــش 

تاسیسات شبکه جمع آوری فاضاب هستند.
بهمن بهروزی  با اعام این مطلب گفت: جمعیت تحت پوشــش 
کــه  کانشــهر شــیراز ۸۵.۹ درصــد اســت  تاسیســات فاضــاب در 

نسبت به دو سال گذشته ۱۰ درصد افزایش داشته است.
وی بــا بیان اینکه تعداد انشــعابات فاضاب نیــز بیش از ۵۳۸ هزار 
فقره اســت که در دو ســال گذشــته ۱۲ درصد رشــد داشــته است، 
افــزود: طــول خطــوط انتقــال و شــبکه فاضاب بــه ۲ هــزار و ۵۶۹ 
کنون پیشرفت ۷ درصدی  کیلومتر رسیده که از دو سال گذشته تا

داشته است.
کــرد: حجــم تصفیه خانه هــای  آبفــا شــیراز تصریــح   مدیرعامــل 
فاضاب در مدار بهره برداری در کان شهر شیراز بیش از ۱۹۴ هزار 
متر مکعب در شــبانه روز است و ۱۱۳ هزار متر مکعب تصفیه خانه 

فاضاب نیز در حال ساخت است.

 دستگاه ایکس- ری در بندر امیرآباد 
راه  اندازی می  شود

ســاری- امیری فر، خبرنگار یادگار امروز:دستگاه ایکس- ری به 
زودی در بندر امیرآباد راه  اندازی می  شود.

محمد علی موسی پور گرجی مدیرکل بنادر و دریانوردی امیرآباد 
بــا بیــان اینکه به زودی دســتگاه ایکس- ری در بنــدر امیرآباد راه 
 انــدازی می شــود گفت: با این اتفاق همه کالا هــای ترانزیتی که به 
بنــدر وارد و یا از بندر خارج می شــوند با دقت رصد خواهد شــد و 

ورود و خروج کالا ها شتاب بیشتری به خود خواهد گرفت.
او افزود: با پیگیری های بعمل آمده و هماهنگی با اداره کل گمرک 
بنــدر امیرآبــاد قــراردادی جهــت نصــب و راه اندازی یک دســتگاه 
ایکــس - ری در محوطــه عملیاتــی بنــدر بــه منظــور رصــد دقیــق 
کالا هــای ترانزیتی به امضای طرفین رســیده و مقرر شــد به زودی 
یــک دســتگاه ایکــس - ری کامیونــی در بنــدر امیرآبــاد راه اندازی 

گردد.
مدیــر کل بنــادر و دریانــوردی امیرآباد گفــت: برای انجــام این کار 
زمینــی به مســاحت ۳ هزار متــر مربع در اختیار گمــرک قرار گرفته 
و به زودی عملیات نصب این دســتگاه توســط یک شرکت دانش 

بنیان و تحت نظر گمرک آغاز خواهد شد.
موســی پــور با اشــاره بــه ایــن رویداد مهــم، افــزود: بنــادر از جمله 
کنتــرل و  کشــور محســوب می شــوند و بــه منظــور  مبــادی مهــم 
جلوگیــری از قاچــاق کالا و همچنیــن بر اســاس نوع کالا هــا و تردد 
تریلی ها در بنادر دستگاه ایکس - ری کامیونی در مبادی ورودی 
گمرکات نصب می گردد و این دســتگاه ها قادرند کلیه کالا ها حتی 
کانتینــر را بصــورت دربســته رصــد کننــد. مــدت زمان اجــرای این 
پروژه یک ســال طول خواهد کشــید و در ســال ۱۴۰۴، بهره برداری 
از این فناوری رســما آغاز خواهد شــد. او گفت:بــا جایگزین کردن 
تکنولوژی ایکس - ری به جای روش های دستی و سنتی، سرعت 
ورود و خــروج کشــنده ها و کامیون افزایــش یافته و امکان تجزیه و 
تحلیل محموله ها هم با ســرعت بالا برای اپراتور مقدور می باشــد 
کــه ایــن کار باعــث کاهــش صــف و ترافیــک کامیون هــا در بنــدر و 

افزایش دقت در بازرسی از محموله ها می شود.

مدیرعامل آب و فاضلاب مازندران اعلام کرد؛

 اجرای خط انتقال آب 
در روستاهای پلسرا و رودگر محله تنکابن

ساری- امیری فر، خبرنگار یادگار امروز: مدیرعامل آب و فاضاب 
مازندران از اجرای ۵.۵ کیلومتر خط انتقال در روستاهای پلسرا و 
رودگــر محلــه تنکابن خبر داد و گفت: تــا کنون چهار کیلومتر لوله 

گذاری خط انتقال انجام شد.
بهــزاد بــرارزاده در گفــت وگویی با اشــاره به لزوم اجــرای طرح های 
آبرســانی در روســتاهایی که با مشــکل کمبود آب مواجه هستند، 
گفت: برای رفع این مشکل، تدابیر لازم اندیشیده شده و همکاران 
شرکت در ســطح استان، براساس برنامه زمانبندی شده در حال 

اجرای آن هستند.
وی بــا اشــاره بــه اجــرای طــرح آبرســانی بــه روســتاهای پلســرا و 
رودگرمحله در شهرستان تنکابن گفت: در این طرح، اجرای ۵.۵ 
کیلومتــر خــط انتقال ۲۰۰ میلی متری، ســاخت اتاقــک چاه، برق و 
کلرزنی تعریف شــد. مدیرعامل آبفــای مازندران، مبلغ قرارداد این 
طرح را ۶۶ میلیارد ریال دانست و تصریح کرد: درحال حاضر چهار 
هزار متر خط انتقال ۲۰۰ میلی متری از چاه رودگر محله به مخزن 
ذخیــره پلســرا به اجــرا درآمد و عملیات ســاخت اتاقک چــاه، برق 
وکلــر زنــی در حال انجام اســت. برارزاده جمعیت بهــره مند از این 

طرح را بیش از هزار و ۷۰۰ نفر عنوان کرد.
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خبرنــگار  مومنــی،  مریــم  اصفهــان- 
:مدیرعامل شــرکت توزیع  یادگار امروز
گفــت: شــرکت  اصفهــان  اســتان  بــرق 
توزیع برق اســتان اصفهان دارای رتبه 
کشــور  اول نیروگاه  برق تجدیدپذیر در 

است.
محمــد مــرادی در نشســت خبــری بــا 
اصحاب رســانه گفت: از ۱۲ خرداد ماه 
ســال جاری دوره مدیریــت مصرف بار 
در سراسر کشور و استان اصفهان آغاز 

شد.
مدیرعامــل شــرکت توزیــع بــرق اســتان 
اصفهــان افــزود: ۸۰ ناحیــه صنعتــی در 
ایــن  کــه  اســتان اصفهــان وجــود دارد 
نواحی و صنایع استان باید روز تعطیل 
را به جای جمعه در طول هفته تقسیم 
در  صنایــع  بخــش  همچنیــن  کننــد. 
سطح های دو مگاوات و زیر دو مگاوات 
هشــدار  بخــش  در  کــه  می گیرنــد  قــرار 
کاهــش ۳۵ درصــدی بــرق  موظــف بــه 
هســتند و در ســطح اضطــرار موظف به 

کاهش ۵۵ درصدی برق هستند.
گــر مصــرف بــرق  مــرادی ادامــه داد: ا
صنایــع یک روز در هفته زیر ۹۰ درصد 
باشد پاداش دریافت کرده و خاموشی 
 ۵ ســالیانه  بایــد  همچنیــن  ندارنــد 
درصــد از مصــرف برق خــود را از انرژی 

کنند. خورشیدی تأمین 
وی بــا بیان اینکه در بخش کشــاورزی 
۲۶ هــزار مشــترک در اســتان اصفهــان 
گــر  وجــود دارد افــزود:در ایــن بخــش ا
مدیریت بار از ســاعت ۱۳ تا ۱۸ رعایت 
شــود هزینــه کل بــرق مشــترک رایگان 

محاسبه می شود.

مدیرعامــل شــرکت توزیع برق اســتان 
اصفهــان گفت: مصرف بــرق در بخش 
 ۴۰ بایــد  فعالیــت  زمــان  در  و  اداری 
درصــد و در زمــان غیر اداری ۷۰ درصد 

کاهش داشته باشد.
مــرادی بــا اشــاره بــه مصــرف بــرق در 
بخــش خانگــی بــه عنــوان مهمتریــن 
گــر هر مشــترک میزان  بخــش، افزود: ا
مصرف برق را نســبت به ســال گذشته 
کاهــش بدهد با ورود به اپلیکیشــن"با 
قبــوض  تخفیــف  از  می توانــد  انــرژی" 
مدیریــت  همچنیــن  شــود.  بهره منــد 
مصرف ۳۰۰ کیلو وات ساعت در ماه در 
اســتان اصفهــان و در ســایر اســتان ها 
۶۰۰ کیلــووات در ســاعت در مــاه مقــرر 

شده است.
مدیرعامــل شــرکت توزیع برق اســتان 
اصفهــان بــا اشــاره بــه مدیریت بــار در 
کشور برای کمک به اقتصاد و پایداری 
هــر  کــه  صورتــی  در  شــبکه،افزود: 
کاهش  مشــترک در اســتان ۱۵ درصــد 
گونه  مصرف برق داشــته باشد با هیچ 
اختال در توزیع برق مواجه نخواهیم 

شد.
کرد: شــرکت  مــرادی در ادامــه عنــوان 
توزیع برق اســتان اصفهان با پوشــش 
۲۳ شهرســتان بزرگترین شــرکت توزیع 
کشــور و ســومین شــرکت  بــرق مرکــزی 
توزیع بزرگ کشــور از میان ۳۹ شــرکت 

محسوب می شود .
وی بــه اقدامات این شــرکت در دولت 
کــرد و افــزود: تأمیــن  ســیزدهم اشــاره 
بــرق متقاضیــان جدید، پــروژه تبدیل 
سیم های مسی هوایی به شبکه خود 
مشــترکان  هوشمندســازی   ، نگهــدار
کنتــرل  و  پذیــری  رؤیــت  هــدف  بــا 
شــبکه های  ســازی  بهینــه  پذیــری، 
بــا عنــوان  روســتاهای ســطح اســتان 
پروژه هــای  اجــرای  بهارســتان،  پــروژه 
رفــع افت ولتاژ و بهینه ســازی شــبکه، 
راه انــدازی ابر ششــم فهام کشــور و راه 
کوچک  انــدازی نیروگاه هــای مقیــاس 
از ۷۰۰  بیــش  بامــی، تعویــض  و پشــت 
، ایجاد زیرســاخت ها  دســتگاه برق گیر
و ظرفیت ســازی بــرای برق رســانی بــه 
شــبکه های صنعتــی بــه تعــداد ۱۶۵۳ 

شــهرک های  داخــل  در  مشــترک 
هــزار   ۹۵ از  بیــش  تعویــض  صنعتــی، 
چراغ روشنایی، اصاح بیش از ۲۰ هزار 
نقــاط اتصــال سســت، نصــب بیــش از 
کتــو، تعویــض بیــش از  ۱۵۰۰ مجموعــه 
۷۰۰ دســتگاه برق گیــر و... از جمله این 

اقدمات است.
مدیرعامــل شــرکت توزیع برق اســتان 
کــرد: از دیگر اقدامات  اصفهــان اظهار 
شــرکت توزیــع بــرق در ســطح اســتان 
و  اتوماســیون  توســعه  بــه  می تــوان 
هوشمندسازی شبکه، قطع و وصل از 
، تجهیزات پیشرفته GPS برای  راه دور
دسترسی بهتر به مشترکین، همکاری 
و تعامــل با شــرکت های دانــش بنیان، 
مراجعــات کمتــر بــه درب منــزل بــرای 
دور  راه  از  دسترســی  و  قبــض  قرائــت 
کنتورها، توســعه شــبکه های ســیم  به 
، نگهداشــت نیروی  کابــل خود نگهدار
انســانی و برگزاری برنامه های آموزشی 
زمــان  کاهــش  و  مختلــف  فصــول  در 

کرد. تعمیرات حوادث اشاره 
بــرق  توزیــع  کــرد: شــرکت  وی عنــوان 
اول  رتبــه  دارای  اصفهــان  اســتان 
و  خانگــی  خورشــیدی  نیروگاه هــای 
کــه  بــرق تجدیدپذیــر در کشــور اســت 
خانوارهــا  توانمندســازی  راســتای  در 
 ، برای تولید برق خانگی و درآمد پایدار
کــه یــک  خریــد تضمینــی وجــود دارد 
کنتــور بــرای تولیــد و یــک کنتــور بــرای 
مصــرف بــرق بــه آن هــا تعلــق می گیــرد 
مجموعــه  در  بــرق  مــگاوات   ۳۶ کــه 
تولیــد  اســتان  خانگــی  خورشــیدی 

می شود.

مدیر عامل شرکت توزیع برق استان : 

اصفهان دارای رتبه اول نیروگاه  برق تجدیدپذیر در کشور است

قزویــن- مصطفــی مــرادی، خبرنــگار یــادگار امــروز: 
رئیــس دانشــگاه بین المللــی امام خمینــی)ره( گفــت: 
جهــاد تبیین پاشــنه آشــیل فعالیت های دانشــگاهی 
کشور است و با وجود حجم خدمتی که اتفاق افتاده، 
امــا در حــوزه تبیین رســانه ای خدمات نظــام و دولت 

کم کاری صورت گرفته است.
جانشــین  معارفــه  مراســم  در  قاســم زاده  ســیدعلی   
خواهران حوزه بسیج دانشجویی دانشگاه بین المللی 
امام خمینی )ره( اظهار کرد: بسیج دانشجویی چشم 
بینــای نظام در محیط های علمی اســت و بزرگ ترین 
وظیفه بسیج دانشجویی پیگیری دغدغه های مقام 

معظم رهبری است.
گــر در این چند ســال اخیــر چند دغدغه  وی افــزود: ا
مهم مقام معظم رهبری را در مســائل کشــور و جهان 
کنیــم، بــه چنــد محــور می رســیم و بســیج  پیگیــری 
دانشــجویی در این حوزه هم باید به نظام کمک کند 

و هم به دانشگاه و مسئولان فرهنگی دانشگاه.
رئیــس دانشــگاه بین المللــی امام خمینــی )ره( ادامــه 
معظــم  مقــام  دغدغه هــای  بزرگ تریــن  از  یکــی  داد: 
رهبری که همیشه از این زاویه مشکل داشتیم، بحث 

جهــاد تبییــن اســت که رهبر معظــم انقاب هــم آن را 
فریضه عینی، فوری و واجب دانســتند که باید تحقق 

این مهم را پیگیری کنیم.
قاســم زاده تصریح کرد: یکــی از نقاط ضعفی که باعث 
شکست ما در جنگ شناختی و منجر به اغتشاشات 
سال ۱۴۰۱ و استمرار این اغتشاشات در قالب فضاهای 
رسانه ای شد، بی توجهی به وظیفه اصلی یعنی جهاد 
تبییــن اســت و فکر می کنم با همــه حجم خدمتی که 
اتفاق افتاده، در حوزه تبیین رسانه ای خدمات نظام 

و دولت کم کاری صورت گرفته است.
وی افزود: بنابراین باید قرارگاه جهاد تبیین در بسیج 
دانشــجویی شــکل بگیــرد و بــه ایــن حــوزه ورود پیدا 
گر دستاوردهای نظام را بیشتر در محافل  کند. امروز ا
و رســانه ها بــا زبــان و قلم اشــاره می کردیــم، قطعاً این 
همه هجمه به انقاب اسامی وارد نمی شد؛ بنابراین 
فعالیت هــای  آشــیل  پاشــنه  تبییــن  جهــاد  موضــوع 

دانشگاهی کشور است.
نماینــده عالــی وزیــر علــوم، تحقیقــات و فنــاوری در 
گاهــی در محافــل  اســتان قزویــن ادامــه داد: حتــی 
خصوصی و عمومی نمی توانیم به خوبی تبیین کنیم 

کــه چه کار کردیــم و انقاب چــه دســتاوردهایی برای 
مردم داشته است تا بعد از آن بتوانیم مردم را توجیه 
کنیــم کــه طرفــدار جریان انقابی باشــند که توانســت 

کشور را به پیش ببرد.
انقــاب را موضــوع  وی دغدغــه دیگــر رهبــر معظــم 
جمعیت و فرزندآوری دانســت و افزود: اینکه امروز ۱۲ 
میلیون نفر از جوانان جمعیت در فکر ازدواج نبوده و 
یا قادر به ازدواج نیستند، یک آسیب جدی است که 
بخشــی از علل آن به مسائل فرهنگی و بی توجهی به 

این صورت مسئله برمی گردد.

رئیس دانشگاه بین المللی امام خمینی)ره(:

باید قرارگاه جهاد تبیین در بسیج دانشجویی شکل بگیرد

خبرنــگار  محمــدی،  کرمانشــاه-فریده 
بــرق  امــروز: مدیرعامــل شــرکت  یــادگار 
منطقــه ای غــرب گفــت: پیــش بینی می 
شود در پیک برق سال جاری مصرف برق 

5 درصد افزایش یابد.
جعفــر الفتی نیــا مدیر عامل شــرکت برق 
منطقــه ای غــرب در نشســت خبــری بــا 
اصحاب رســانه کــه با محوریــت مدیریت 
مصرف در دوره اوج بار تشــکیل گردید، با 
گرامیداشت یاد و خاطره شهدای خدمت 
و رییــس جمهــور شــهید اظهــار داشــت: 
صنعــت بــرق کشــور یــک شــبکه بــه هــم 

پیوسته می باشد.
هــزار   9 ســیزدهم  دولــت  در  گفــت:  وی 
مگاوات برق به شبکه کشور اضافه گردید.

مدیرعامــل شــرکت برق منطقــه ای غرب 
بیان کرد: ظرفیت تولید برق کشور 93 هزار 
مگاوات می باشــد و پیش بینی می شود 
که در ســال جاری بالغ بر 75 هزار مگاوات 
بــرق در دوره اوج بــار مصرف شــود ضمن 
اینکــه مصــرف شــبکه در حــال حاضر که 
در ابتــدای پیک قرار داریــم حدود 70هزار 

مگاوات است.
وی افزود: در جریان دوره اوج بار مصرف، 
اولویــت صنعــت بــرق بــر روشــنایی کامل 
بخــش خانگی بوده کــه این امــر نیازمند 
برنامــه هایی در ســطح صنایــع، ادارات و 

بخــش کشــاورزی اســت، در این راســتا با 
کاری ادارات پیــش بینــی  تغییــر ســاعت 
می شــود یک هــزار و 500 مــگاوات کاهش 

مصرف را شاهد باشیم.
کید داشت: در بخش خانگی  الفتی نیا تا
کــه 50 درصــد مصرف کشــور را شــامل می 
بــا شــعار 15درصــد  انــرژی  پویــش  شــود 
کاهش مصرف در طی ۲۱ هفته راه اندازی 
گردیده اســت که نیازمند اطاع رسانی به 

عموم مردم می باشد.
وی گفــت: این پویش طــی ۲۱ هفته اجرا 
کاربــران می تواننــد تــا پایــان  مــی شــود و 
شهریور ماه با نصب اپلیکیشن "با انرژی" 
و مشــارکت در ایــن پویش، ضمن کاهش 
مصــرف بــرق خــود از جوایــز نفیــس آن 

برخــوردار شــوند و هــدف از اجــرای ایــن 
پویــش آن اســت که مصرف بــرق بویژه در 
ایــام اوج بــار تابســتان حداقــل ۱۵ درصد 

کاهش پیدا کند.
الفتــی نیــا ادامــه داد: مشــترکان خــوش 
را  بهینــه  مصــرف  الگــوی  کــه  مصرفــی 
رعایت کنند تا 20 برابر مصرف خود شامل 
بخشــودگی مــی شــوند و جوایــزی نظیــر 
خودرو، لوازم برقی و… به مشترکین خوش 
مصرف اهدا می گردد و برق مشترکانی که 
از حــد مجاز مصرف عبور کنند با نرخ آزاد 

محاسبه می گردد.
وی ادامــه داد: در بخــش کشــاورزی نیــز 
کار قــرار دارد و  صرفــه جویــی در دســتور 
مقــرر گردیده که کشــاورزان در طول روز 5 

ساعت چاه های خود را خاموش کنند به 
طوریکه از ساعت 13 تا 18 بعد از ظهر برق 
قطع و در مابقی 19 ســاعت مشمول برق 

رایگان شوند.
وی در ادامــه تامیــن بــرق بــرای صنایع را 
کــرد  از دغدغــه هــای وزارت نیــرو عنــوان 
کشــور خــرد  گفــت: ۹۲ درصــد صنایــع  و 
بــار  کــه در پیــک  محســوب مــی شــوند 

مصرف هیچ مشکلی ندارند.
مدیرعامل شــرکت بــرق غرب با اشــاره به 
کید  صنایــع و کارخانه هــای پر مصرف، تا
داشــت: در پیــک مصــرف امســال توافق 
و تفاهم شــده که شــهرک های صنعتی و 
صنایــع بزرگ روز تعطیلی خود را به روزی 
غیــر از روز جمعــه تغییر دهنــد تا مصرف 

خانگی دچار مشکل نشود.
وی گفــت: در ابتــدای پیک ســال جاری 
8.5 درصد رشــد مصرف برق را نســبت به 
سال گذشته شاهد بودیم که پیش بینی 
می شود این مقدار در استان کرمانشاه به 

5 درصد کاهش پیدا کند.
الفتی نیــا بیان داشــت: در ابتدای دولت 
ســیزدهم مقــرر گردیده کــه دولــت 5 هزار 
کــه  نیــروگاه تجدیدپذیــر احــداث نمایــد 
مناقصــه ایــن پــروژه هــا توســط ســازمان 
گرفتــه  انــرژی هــای تجدیدپذیــر انجــام 

است.
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فوتبال  فدراسیون  دبیرکل  ممبینی،  هدایت الله 
درباره برخورد با مفســدان فوتبال عنوان کرد: 
همانطور که می دانید این پرونده برای سال ۱۴۰۰ 

بوده و در مرحله بازپرسی است.

 ان شــاءالله وقتی اطلاعات کامل به ما برســد، در 
خصوص آن صحبت خواهیم کرد. ما قویا می گوییم 
که از وقتی این پرونده به فدراســیون فوتبال اعلام 
شــد، هماهنگی کاملی با دادستانی کرمان داشتیم 
و در همان ســاعات اولیه دوستان از محل کارشان 
تعلیق شــدند. فدراســیون فوتبال آماده پاکسازی 
فوتبال اســت و بــا تمام قدرت تلاشــش را انجام 
می دهد. اگر نتایج این دادگاه ها به فدراسیون فوتبال 
برســد، ما قاطعانــه عمل می کنیم. مــا در فوتبال 
بزرگان زیادی داشتیم و نمی خواهیم دیدگاه مردم 
به فوتبال و خدمات این بزرگان به فوتبال خدشه دار 
شود. این بزرگان با کمترین امکانات باعث پیشرفت 
فوتبال شــدند و ما آنهــا را فراموش نمی کنیم. اگر 
جرم کسی در فوتبال محرز شود، فدراسیون فوتبال 
به ویژه آقای تــاج بدون هیچ اغماضی با او برخورد 
خواهد کرد. منتظر نتایج بازپرسی دادگاه ها هستیم 
و نه تنهــا در این مورد بلکه در موارد دیگر هم اگر 
بخواهند فوتبال را از مســیرش جــدا کنند، با آنها 
برخورد خواهیم کرد.ممبینی درباره نتایج تیم ها در 
آن بازه زمانی به ویژه مس رفســنجان تصریح کرد: 
ابتدا گزارش کامل این پرونده باید به ما برسد و پس 
از تصیمات قضایی به صورت ویژه به آن می پردازیم. 

موازی با دادستانی، کمیته اخلاق در حال پیگیری 
یکسری مسائل است و بیکار ننشسته ایم و در تلاش 
هستیم تا زودتر همه ابعاد این پرونده شفاف سازی 

شود.
ممبینی دربــاره ورود AFC به پرونده فســاد به 
فوتبــال ایران گفــت: معمولا همه فدراســیون ها 
مورد رصد کنفدراســیون فوتبال آسیا هستند. با ما 
مکاتبه ای داشتند چون این مســاله رسانه ای شد. 
گزارشی از فدراســیون ما خواستند و این در همه 
دنیا وجود دارد. فدراســیون نیــز آخرین اطلاعاتی 
را که در اختیار داشــت برای کنفدراسیون فوتبال 

آسیا ارسال کرد. اگر اتفاقات جدیدی هم رخ بدهد 
موظف هستیم، آنها را در جریان بگذاریم.

او درباره فساد در باشگاه های دیگر فوتبال بیان کرد: 
ما باید خیلی محتاط باشیم چون اخبار باید صحت 
داشته باشــد. باید تحمل بیشتری داشته باشیم تا 
کار از مراجع پیگیری شــود. باید حرمت آدم ها را 
هم داشته باشیم تا خدایی ناکرده شخص یا نهایی 
زیر ســوال نرود. اجازه بدهید مراجع ذی صلاح کار 
را به جد پیگیری کننــد. بگذارید اخبار به صورت 
دقیق و با یک اطلاعات کافی از طرف دستگاه های 
ذی ربط ارائه شود. بعد فدراسیون هم اخبار موثق را 

در اختیار رسانه ها قرار می دهد.دبیرکل فدراسیون 
فوتبــال دربــاره صحبت هایی مبنی بــر اعترافات 
خداداد افشاریان درباره متهمان پرونده فساد گفت: 
هیچ گزارش کاملی از طرف دادســتانی در اختیار 
فدراسیون فوتبال قرار نگرفته است. این صحبت ها 
فقط برای فضای مجازی اســت. اجازه دهید متولی 
این بخش هر زمان که به نتیجه رسید، اطلاع رسانی 
کند.دبیرکل فدراســیون فوتبال ادامــه داد: با این 
حال هر چیزی باید ثابت و مســتند شود. نهادهای 
نظارتی ورود کردند و قطعا مســتنداتی اگر باشد، 
ارائه خواهند داد. فدراســیون فوتبال هم تاکنون با 
دادســتانی همراهی کرده و دیدید در اولین مرحله 
بعضی از دوستان را تعلیق کردیم. اگر جرم ها ثابت 

شود، آرای سخت و محکمی صادر خواهد شد.
ممبینی درباره اظهارات علی خسروی عضو کمیته 
داوران و اینکــه واکنــش فدراســیون فوتبــال به 
صحبت های ایشــان چه خواهد بود بیان کرد: من 
جزییات این داســتان را نمی دانــم و فقط می دانم 
کمیتــه اخلاق به این مســاله ورود کرده اســت و 
یکســری محرومیت ها برای ایشــان در نظر گرفته 
شــده اســت به هر حال کســی که عضــو کمیته 
داوران اســت نبایــد در روزهای حســاس لیگ به 
یکسری حواشی دامن بزند چون این باعث می شود 
جزو هواداری ملتهب شــود. وی ادامه داد: کمیته 
انضباطی به سرعت بعد از توییت ها و صحبت هایی 
که در این باره شــد ورود کرد و محرومیت هایی را 

در نظر گرفت. 

دبیرکل فدراسیون فوتبال:

ورود AFC به پرونده فساد در فوتبال ایران

آگهی مزایده اموال مورد وثیقه
بموجب پرونده اجرائی کلاســه ١4٠٢٠١٨٧٧ صادره له بانک ملت علیه 
حمید حســینی چگنی اعلام می دارد، مقدار ششدانگ پلاک٧٢ فرعی از 
١٩٢٠ اصلی بخش٠١ خرم آباد موضوع سند مالکیت اصلی بشماره چاپی 
٢٢4٢٠٠ ســری الف سال ٩١ در صفحه 6١ دفتر املاک جلد ٣4٩ ذیل 
شــماره ٢45٣5 به مالکیت نامبرده ثبت گردیده اســت، به آدرس : خرم 
آبــاد_ خیابان علوی- بعد از پل حاجی- کوچه شــهید یگانه ) گلکار( که 
حدود آن طبق اعلام نظر کارشــناس رسمی دادگستری ، شمالا : بطول 
4/٨٣متر دیوار و پنجره ای اســت به کوچه ٨ متری شهید گلکار ، شرقا : 
بطول ١٨/٨5 دیوار به دیوار اســت به عرصه ملک مجاور از پلاک مرقوم ، 
جنوبا : در سه قسمت که قسمت دوم آن شرقی است بطولهای ٣/٣5 متر 
، ١/5٠ متر و ٣/٨5 متر، اول و دوم درب و دیوار و پنجره ای اســت سوم 
دیوار و پنجره ای است اول تا سوم به حیاط مشاعی ، غربا : در سه قسمت 
که قســمت دوم آن شمالی اســت به طولهای ١6/٣5 متر ، ٢/٣٢ متر و 
٣/٩٠ متر اول دیوار به دیوار است دوم درب و دیوار است سوم دیواریست 
اول به عرصه ملک مجاور از پلاک مرقوم دوم و ســوم به راه پله مشاعی ، 
پلاک مذبور در خصوص بدهی نامبرده به بانک ملت مســتند سند رهنی 
و شــرطی : شماره سند : 6٨٩4٠ ، تاریخ سند : ١4٠١/١٢/١6، دفترخانه 
صادر کننده دفترخانه اسناد رسمی شماره ١ استان لرستان شهر خرم آباد 
در رهن می باشــد و  طبق نظر کارشناس رسمی در مورخ ١4٠٢/١٠/٠4 
به مبلغ ) ســی و یــک میلیارد ریال ( ارزیابی شــده و پلاک فوق دارای 
١٣١,55 مترمربع ، با قدمت حدود ١٢ ســال با کاربری مسکونی بانضمام 
حیاط مشــاعی واقع در قسمت جنوبی به مســاحت ٣٢/٧٩ مترمربع در 
طبقه همکف ســاختمان واقع شده اســت ملک فاقد پارکینگ و انباری 
است. آپارتمان مذکور در طبقه همکف یک ساختمان مسکونی سه طبقه 
با اســکلت فلزی ، سقف تیرچه و بلوک بتنی ، دیوارها از نوع آجر فشاری 
، ضلع شــمالی فاقد نماکاری ، و ضلع جنوبی دارای نمای سرامیکی است 
. ورودی اصلی طبقه همکف از طریق راه پله مشــاعی با طبقه اول بوده و 
ارتفاع طبقه همکف از کف معبر در حدود ٢ متر اســت و دارای انشعابات 
آب، بــرق و گاز می باشــد. ضمنا پلاک فوق الذکر از ســاعت ٩ الی ١٢ 
مورخه ١4٠٣/٠4/٠٣ در اداره اجرای اســناد رسمی خرم آباد- 6٠ متری 
مدیریت بلوار شــهید شفیع پور، خیابان ٢4 متری شهید چمران، خیابان 
شــهید جهان آرا، از طریق مزایده به فروش می رسد. مزایده از مبلغ فوق 
الذکر کارشناسی شده شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی نقدا فروخته 
می شــود، لازم به ذکر است پرداخت بدهی های مربوط به آب، برق، گاز 
اعم از حق انشعاب و یا حق اشتراک و مصرف در صورتی که مورد مزایده 
دارای آنها باشــد و نیز بدهی های مالیاتی و عوارض شــهرداری و غیره تا 
تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شــده یا نشــده باشــد به 
عهده برنده مزایده است و نیز در صورت وجود مازاد، وجوه پرداختی بابت 
هزینه های فوق از محل مازاد به برنده مزایده مســترد خواهد شــد و نیم 
عشر و حق مزایده نقدا وصول می گردد،  در ضمن مورد مزایده برابر نامه 
مکانیزه وارده به شماره ١4٠٣٨56546٨٨٠٠٠٠4٣ فاقد بیمه می باشد. 
ضمنا شــرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی 
به حســاب سپرده ثبت می باشد و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت 
مبلغ فروش را ظرف مدت پنج روز از تاریخ مزایده به حســاب ثبت تودیع 
نماید در صورتیکه ظرف مهلت مقرر مانده فروش را به حساب سپرده ثبت 
واریز نکند مبلغ مذکور قابل استرداد نبوده و به حساب خزانه واریز خواهد 
شــد ضمنا در صورت وجود خریدار در جلســه مزایده، بستانکار پرونده 
اجرائی نیز در صورتیکه خواســتار شــرکت در مزایده بعنوان خریدار می 
باشد میبایست نسبت به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب 

سپرده ثبت اقدام نماید.
ملک نیاز اسداللهی

ریاست اداره اجرای اسناد رسمی شهرستان خرم آباد 

تیم ملی کوراش ایران؛

اینبارنایبقهرمانینصیبمردانشد
تیم ملی کوراش مردان ایران، به عنوان نایب قهرمانی مسابقات قهرمانی 
آســیا دست یافت. ســیزدهمین دوره مســابقات کوراش قهرمانی آسیا 
مردان، امروز به میزبانی سالن ۱۲ هزار نفری آزادی در تهران برگزار شد 
کــه با معرفی نفرات برتر اوزان مختلف و نایب قهرمانی تیم ملی ایران به 
پایان رســید. ملی پوشــان ایران در این تورنمنت یک طلا، ۵ نقره و یک 
برنز به  دست آوردند تا در بخش تیمی، پایین تر از تیم ملی ازبکستان به 
مقام نایب قهرمانی این مســابقات دست یابند. تیم ملی ازبکستان نیز با 
کسب ۵ مدال طلا، یک نقره و یک برنز عنوان قهرمانی این مسابقات در 
بخش تیمی را یه دســت آورد. تاجیکستان نیز با کسب یک مدال طلا و 
۳ مدال برنز، در جایگاه ســوم این مسابقات قرار گرفت. تیم ملی کوراش 
زنان ایران نیز روز گذشته، با کسب ۲ مدال طلا، ۳ نقره و ۳ برنز به عنوان 

نایب قهرمانی این مسابقات دست یافته بود.
اسامی مدال آوران ایران در این مسابقات نیز به شرح زیر بود:

۱- الیــاس پاکدل در وزن ۷۳- کیلوگرم )مدال طلا(٢ - مهدی قره قاش 
در وزن ۶۰- کیلوگــرم )مدال نقره(۳- مجید وحید بریمانلو در وزن ۶۶- 
کیلوگــرم )مدال نقره( 4- رامین احمدزاده در وزن ۸۱- کیلوگرم )مدال 
نقــره(5- امید تازتــک در وزن ۹۰- کیلوگرم )مدال نقره( 6- مســعود 
قوی بازو در وزن ۱۰۰- کیلوگرم )مدال نقره( ۷- علیرضا نیک سرشت در 

وزن ۱۰۰+ کیلوگرم )مدال برنز(
انتظارات می رفت با توجه به برگزاری این رویداد آســیایی در کشورمان، 
مســئولان ورزشی با حضور در ورزشــگاه محل برگزاری از این میزبانی 
فدراسیون ووشو و کوراش در تهران حمایت کنند. هرچند نماینده وزارت 
ورزش و جوانان هم در مسابقات قهرمانی آسیا زنان و هم در بخش مردان 
در ســالن ۱۲ هزار نفری آزادی تهران حاضر شدند اما مسوولان کمیته 

ملی المپیک در این رویداد حاضر نشدند.

کشتی فرنگی رنکینگ جهانی؛

کسب ۱۲ مدال رنگارنگ توسط فرنگی کاران
تیم ملی کشتی ایران با کسب دو طلا، دو نفره و ۸ برنز قهرمان رقابت های 
کشتی تورنمنت مجارستان شــد. رقابت های بین المللی کشتی فرنگی 
رنکینگ اتحادیه جهانی جــام امره پولیاک و یانوس وارگا روزهای ۱۹ و 
۲۰ و٢١ خردادماه در شــهر بوداپســت مجارستان برگزار شد و در پایان 
تیم منتخب کشــتی فرنگی ایران با ۲ مدال طلا، ۲ مدال نقره و ۸ مدال 

برنز و کسب ۱۷۳ امتیاز بعنوان قهرمانی دست یافت.
برای تیم منتخب کشــتی فرنگی ایران در ایــن رقابت ها محمد هادی 
ســاروی در وزن ۹۷ کیلوگرم و فردین هدایتــی در وزن ۱۳۰ کیلوگرم 
به مدال طلا، پویا دادمرز در وزن ۵۵ کیلوگرم و مهدی محســن نژاد در 
وزن ۶۰ کیلوگرم به مدال نقره، امیررضا ده بزرگی در وزن ۶۰ کیلوگرم، 
میثــم دلخانــی در وزن ۶۳ کیلوگــرم، محمدرضا گرایــی در وزن ۶۷ 
کیلوگرم، ســعید اسماعیلی در وزن ۶۷ کیلوگرم، دانیال سهرابی در وزن 
۷۲ کیلوگــرم، محمدرضا مختاری در وزن ۷۷ کیلوگرم، محمدحســین 
محمودی در وزن ۸۷ کیلوگرم و شایان حبیب زارع در وزن ۹۷ کیلوگرم 

به مدال برنز دست یافتند.

خبر

از مدت ها قبل بحــث ورود کمک داور ویدئویی به 
فوتبال ایــران مطرح بوده اســت؛در این خصوص 
امیدواری هــای زیادی وجود دارد کــه از ابتدای 
لیگ بیســت و چهارم بازی های لیــگ برتر ایران 
با VAR برگزار شــود تا ضمن کاهش اشتباهات 
داوری ، تنش های ناشــی از اعتراض به داوری ها 

نیز تا حد زیادی کمتر شود. 
 VAR با وجود بحث های مطرح شده درباره ورود
به ایران اما با شرایط کنونی برخی باشگاه ها امکان 
برگزاری بازی هایشــان با این تکنولوژی را ندارند.
از مدت ها قبل بحــث ورود کمک داور ویدئویی به 
فوتبال ایــران مطرح بوده اســت؛در این خصوص 
امیدواری هــای زیادی وجود دارد کــه از ابتدای 

لیگ بیســت و چهارم بازی های لیــگ برتر ایران 
با VAR برگزار شــود تا ضمن کاهش اشتباهات 
داوری ، تنش های ناشــی از اعتراض به داوری ها 

نیز تا حد زیادی کمتر شود.
اگرچه همه باشــگاه های لیگ برتری خواهان ورود 
VAR هســتند اما در این بحث یک موضوع مهم 
وجود دارد و آن هم اســتاندارد نبودن تعداد زیادی 

از ورزشگاه ها برای نصب تجهیزات VAR است.
در رقابت های لیگ برتر شــاهد میزبانی ورزشگاه 
هایی هســتیم کــه نقص هــای زیــادی دارند و 
برخی اســتانداردهای مورد تایید AFC را رعایت 
نمی کنند؛ همین امر هم دلیلی برای نگرفتن مجوز 

حرفه ای توسط این باشگاه ها شده است.

بر اســاس بررســی های صورت گرفته از ســوی 
سازمان لیگ و فدراســیون فوتبال در حال حاضر 
فقط 6 ورزشــگاه ایران اســتانداردهای لازم برای 
نصــب تجهیــزات VAR را دارا هســتند. آزادی 
تهــران، نقش جهــان اصفهان، فــولاد آره نا اهواز، 
سردار شــهید سلیمانی سیرجان، یادگار امام تبریز 
و فولاد شهر اصفهان 6 ورزشگاهی هستند که فعلا 
جانمایی برای نصب سیستم داور ویدئویی دارند اما 
باز هم باید تاییدیه هیأت اعزامی از سوی AFC را 
دریافت کنند تا بتوانند از سیستم VAR استفاده 
کنند. ورزشــگاه امام خمینی اراک هم برخی نقص 

های جزئی دارد که باید برطرف شود.
فدراســیون فوتبــال در ایــن خصوص به ســایر 

باشگاه ها هشــدار داده که باید ورزشگاه های خود 
را استانداردسازی کنند تا بتوانند مجوز استفاده از 

VAR را بگیرند.

تنها شیش ورزشگاه ایران آمادگی VAR دارند! 

کاهشمصرفنمک کاهشسرطانمعدهبا
تحقیقات جدید نشــان می دهد که افزودن مداوم نمک خوراکی 
به غذا می تواند خطر ابتلا به ســرطان معده را افزایش دهد.یک 
مطالعه اخیر نشان داد افرادی که به طور منظم به غذا نمک اضافه 
می کنند در مقایســه با افرادی که به ندرت یا هرگز نمک اضافه 
نمی کنند، ۴۱ درصد بیشــتر در معرض خطر ابتلاء به ســرطان 

معده هستند.
کاهش مصرف نمک می تواند به کاهش خطر سرطان معده کمک 
کند و کســانی که در معرض خطر بالاتری هستند ممکن است از 

پیگیری مناسب بهره مند شوند.
ســرطان معده پنجمین سرطان شــایع در جهان است. پزشکان 
و متخصصان علاقه مند به شناســایی عوامل خطر سرطان معده 
هستند تا افراد بتوانند به موقع به دنبال مراقبت های با کیفیت بالا 
باشند.مطالعه اخیر منتشر شده، داده های بیش از ۴۷۰۰۰۰ نفر را 
مورد بررســی قرار داد تا ببیند که چگونه فراوانی افزودن نمک به 

غذا با موارد سرطان معده مرتبط است.

آگهی فقدان
فاطمه نامجویان شیرازی ضمن تسلیم دو برگ استشهادیه تصدیق شده 
اعلام نموده است که سند مالکیت سه دانگ مشاع ششدانگ یک دستگاه 
آپارتمان مسکونی به سمت شمال غربی طبقه 2 به مساحت 87.16متر مربع 
قطعه 5 تفکیکی تحت پلاک ثبتی 48896 فرعی از 162 اصلی مفروز از پلاک 
12065 فرعی از 162 اصلی به نام خانم فاطمه نامجویان شیرازی ثبت و سند 
به شماره چاپی 251494 و شناسه الکترونیکی 139620331010014391 
صادر گردید و سند به علت سهل انگاری مفقود گردیده و مالک تقاضای صدور 
سند مالكیت المثنی نموده است لذا مراتب به استناد تبصره یک اصلاحی 
ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی می شود تا چنانچه کسی 
مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله نسبت به ملک مذکور 
می باشد از تاریخ انتشار این آگهی به مدت ده روز اعتراض خود را ضمن ارائه 
اصل سند مالکیت به این اداره تسلیم نماید بدیهی است چنانچه ظرف مدت 
مقرر اعتراضی واصل نشود و یا در صورت اعتراض اصل سند ارائه نگردد سند 

مالکیت المثنی برابر مقررات به متقاضی تسلیم خواهد شد. 2533
مهتاب هاشمی - رئیس ثبت اسنادو املاک شهرستان 

آگهی مفقودی
 شناسنامه مالکیت سواری پژو 405 به رنگ نقره ای متالیک مدل 1387 به شماره پلاک 788 ق 29-ایران56

به شماره موتور 12487212237 به شماره شاسی NAAM01CA59R285930 متعلق به 
غلامحسین زحمتکش کوبجاری مفقود وازدرجه اعتبار ساقط می باشد. 

آگهی مفقودی
شناسنامه مالکیت سواری سایپا تیپ 131SL مدل 1390 به شماره پلاک 847 م 29-ایران46 
به شماره موتور 4188231 به شماره شاسی S1412290795661  متعلق به محمد اخباری 

حسن کیاده مفقود وازدرجه اعتبار ساقط می باشد.

آگهی ابلاغ مفاد رای صادره از طرف هیئت موضوع
 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی املاک

و ساختمان های فاقد سند رسمی مصوب سال 1390/09/20
برابر رأی شماره 1798 0 1403603010570 مورخ 05 / 03 / 1403 صادره از هیأت موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی، املاک و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 20 / 9 
/ 1390مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک شهریار تصرفات مالکانه مسیح تقی زاده فرزند ایرج به 
صورت 1002/36 سهم مشاع از ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت 27040 متر مربع قسمتی 
از قطعات 5و6افرازی 471 مورخ 1344/05/24 شعبه 21 دادگاه بخش تهران از پلاک 93 / 45 
واقع در شهریارمحرز گردیده که برای آن پلاک 4146 فرعی از 45 اصلی اختصاص یافته است و 
برابر محتویات پرونده ثبتی و دفتر املاک مربوطه به حکایت پرونده ثبتی شش دانگ یک قطعه 
باغ مشجر محصور بشماره 93 فرعی از 45 اصلی واقع در کرد امیر شهریار طی یک برگ اظهار 
نامه از طرف سیدعیسی حجازی تقاضای ثبت نموده سپس 5/4 دانگ مشاع در سهم اسماعیل 
حجازی و 5/1 دانگ مشاع در سهم سید یحیی حجازی قرار گرفته که 5/1 دانگ سید یحیی نیز 
قطعا به اسماعیل حجازیمنتقل گردیده و آگهیهای نوبتی و تحدیدی منتشر و تحدید حدود آن به 
عمل آمده است. سپس اسماعیل حجازی فوت نموده وورثه بشرح رونوشت دادنامه افرازی شماره 
471- 24/5/44 شعبه 21 دادگاه بخش تهران و نقشه افرازی مستند به آن پلاک مذکور را افراز 
نموده که در نتیجه قطعه یکم افرازی بمساحت 8584 متر مربع در سهم منیر السادات و قطعات 3 
و 4 بمساحت 28369 متر مربع در سهم سید رضا حجازی و قطعات 5 و 6 به مساحت 27040 متر 
مربع در سهم میراحمد حجازی و قطعه دوم بمساحت 5/14275 متر مربع در سهم پروین دخت 
حجازی قرار گرفته و نیز قطعاتی در اجرای ماده 147 از قطعات افرازی منجر به صدور سند شده 
است معذلک با توجه به اینکه پلاک فوق جاری بوده و دارای مالکین مشاعی متعدد میباشند و و در 
ضمن ملک مربوطه از مالکیت میر احمد حجازی  میباشد که نامبرده در هیات حضور نیافته و هیات 
مقرر نموده با اعمال ماده 3 قانون مذکور و ماده 13 آیین نامه اجرائی آن مصوب1391/04/25 
نسبت به صدور سند مالکیت به نام متصرف فوق الذکر اقدام شود لذا بدین وسیله مفاد رای  صادره 
به نامبرده وبه  اشخاص ذینفع جهت اطلاع در دو نوبت با فاصله پانزده  روز آگهی می گردد که 
چنانچه به مفاد  رای صادره اعتراض دارند اعتراض خود را ظرف مدت دو ماه از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به اداره ثبت اسناد و املاک شهریار تسلیم و رسید دریافت دارند و در صورت عدم اعتراض 
ظرف  مهلت مقرراین  اداره نسبت به صدور سند مالکیت برابر مقررات اقدام خواهد نمود.ضمناصدور 

سند مالکیت مانع مراجعه متضرربه دادگاه   نخواهد بود. م الف11360
نوبت اول چاپ : 1403/03/22    نوبت دوم چاپ : 1403/04/06

مهدی ناصری
رئیس واحد ثبتی حوزه ثبت ملک  شهریار

آگهی فقدان سند مالکیت

سند مالکیت یک و نیم دانگ از ششدانگ یک قطعه زمین 
مسکونی قطعه یک تفکیکی به مساحت 2101.71 مترمربع پلاک 
1704 فرعی از 41 اصلی بخش 5 قزوین مفروز و مجزی از 282 
فرعی به شماره ثبت الکترونیکی 139905309068012867 
به شماره چاپی 98.0.611778 مستند به سند انتقال شماره 
آقای  بنام  قزوین   40 خانه  دفتر   1399.5.9 مورخ   73507
اسماعیل رمضانی فرزند احمد صادر و تسلیم گردیده است 
حال مالک با ارائه دو برگ فرم شهادت شهود به شماره وارده 
68006296 مورخ 1403.03.16 مدعی شده که سند مذکور به 
علت سهل انگاری مفقود گردیده است و با سند مذکور معامله ای 
نشده و ثبت دفتر املاک موید این ادعا می باشد تقاضای صدور 
سند مالکیت المثنی ملک مزبور را نموده علیهذا مراتب با توجه 
به تبصره یک ماده 201 آئین نامه قانون ثبت اعلام می گردد 
چنانچه سند اولیه ملک مذکور از ناحیه مشارالیه و اشخاص غیر 
ارائه شود از انجام هر نوع معامله مراتب به استناد ماده 120 آئین 
نامه اصلاحی قانون ثبت اعلام میگردد تا هر کس به نحوی از 
هر انحاء نسبت به ملک مذکور حقی داشت و یا معاملاتی به نفع 
او شده و یا مدعی وجود سند نزد خود باشد از تاریخ انتشار این 
آگهی تا مدت ده روز ضمن مراجعه به این اداره اعتراض خود 
را با ارائه اصل سند مالکیت و سند و سند معامله تسلیم نماید 
و چنانچه ظرف مدت مقرر اعتراض به این اداره نرسد و یا در 
صورت اعتراض اصل سند مالکیت ارائه نشود اداره ثبت المثنی 
سند مالکیت را طبق مقررات صادر و به متقاضی تسلیم خواهد 

کرد این آگهی در یک نوبت به شرح فوق منتشر خواهد شد.
صمد قدیم آبادی
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه ۲ قزوین

شناسه آگهی : 1732204

مدیرکل دفتر بهبود تغذیه وزارت بهداشت با اشاره به 
اجرای برنامه حمایت تغذیه ای کودکان زیر پنج سال 
دارای اختلال رشــد گفت: حمایت تغذیه ای منجر به 
بهبودی ۵۷ درصدی موارد ابتلا به کوتاه قدی شدید 
شــده است. احمد اسماعیل زاده؛ مدیرکل دفتر بهبود 
تغذیه وزارت بهداشــت اظهار کــرد: برنامه حمایت 
تغذیه ای کودکان زیر پنج ســال دارای اختلال رشد 
در سال ١4٠١ تعداد 6٠ هزار کودک را تحت پوشش 
قرار داده بود و ماهانه ١٢5 هزار تومان از طریق کمیته 
امداد امام خمینی)ره( به خانوارهای این کودکان اهدا 
می شد.وی افزود: همچنین پایش رشد و مراقبت های 
تغذیه ای کودکان از طریق سیســتم بهداشتی انجام 

می شــد ولی از 6 ماهه دوم ســال ١4٠٢، با حمایت 
مالی سازمان برنامه و بودجه کشور، بودجه بسیار قابل 

توجه و چشمگیری به این برنامه اختصاص یافت.
اســماعیل زاده ادامــه داد: برنامه حمایــت تغذیه ای 
کودکان زیر پنج ســال با هــدف ارتقای وضع تغذیه 
کودکان مبتنی بر آزمون وســع با همکاری ســازمان 
برنامــه و بودجه کشــور و وزارت تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعی از مهر ماه سال ١4٠٢ شروع شد.مدیر دفتر 
بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت، اظهار کرد: در این 
برنامه برای پنج دهک اول ماهانه یک میلیون تومان و 
دهک های 6 و ٧ ماهانه 6٠٠ هزار تومان اقلام غذایی 
مورد نیاز کودکان از طریق کالابرگ توزیع می شــود 

و بودجه ماهانه ایــن برنامه ١٢٢ میلیارد تومان بوده 
است.اســماعیل زاده افزود: از تعداد ١٧٩ هزار و 5١٩ 
کودک معرفی شــده توسط وزارت بهداشت، درمان و 
آموزش پزشکی، تعداد ١٣٣ هزار و 6٩٠ کودک )٧4,4 
درصد( بر اساس نتایج آزمون وسع، واجد شرایط بوده 
و تحت پوشــش برنامه قرار گرفتند.مدیر دفتر بهبود 
تغذیه جامعه وزارت بهداشــت با بیان این که در این 
برنامه آموزش و مشاوره تغذیه و پایش کودکان توسط 
وزارت بهداشــت انجام شــد، گفت: حدود 5٠ درصد 
کودکان از طریق کارشناسان تغذیه خدمات مشاوره 
تغذیه دریافت کردند. نتایچ اثربخشی برنامه به ترتیب 
بیانگر بهبودی ٧٠، 66 و 5٧ درصدی کودکان مبتلا 

به لاغری شدید، کم وزنی شدید و کوتاه قدی شدید 
بوده است.اســماعیل زاده با تاکید بر این که در طول 
برنامــه ١٨ هزار و 6١١ مــادر دارای کودک 6 تا ١٢ 
ماهه و٩٩ هــزار و ٩٩٢ مادر دارای کودک ١٢ تا 5٩ 
ماهه توسط کارکنان بهداشت در زمینه تغذیه کودک 
آموزش دیده اند، بیان کرد: علیرغم چالش های موجود 
در شروع برنامه، اثربخشــی برنامه بیانگر تاثیر بسیار 
مثبــت، قابل توجه و معنادار حمایت های تغذیه ای بر 
ارتقای کلیه شاخص های تن ســنجی کودکان )وزن 

برای قد، وزن برای سن و قد برای سن ( بوده است.
وی عنوان کرد: این برنامه توانســته است سوء تغذیه 
حاد )لاغری شدید( را در 4٠ درصد موارد به طور کل 
بهبود بخشــیده و در ٣٠ درصد این موارد نیز موجب 
ارتقای شاخص شده به طوری که این کودکان از طبقه 

بندی لاغری شدید، در وضعیت لاغری قرار گرفتند.

سلامت

رفع اختلال رشد کودکان با برنامه حمایت تغذیه ای
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رییس سازمان امور عشایر ایران گفت: تعداد پنل های 
خورشــیدی توزیع شده در مناطق عشایری از ۷۰۰ 
دســتگاه در ابتدای دولت ســیزدهم به ۲۰ هزار و 
۴۷۰ دســتگاه تا پایان ســال ۱۴۰۲ رسیده است.
شــایان نادری، رئیس ســازمان امور عشایر ایران به 
مناسبت هفته جهاد کشاورزی گفت: تعداد پنل های 
خورشــیدی توزیع شده در مناطق عشایری از ۷۰۰ 
دستگاه در ابتدای دولت سیزدهم به ۲۰ هزار و ۴۷۰ 
دستگاه تا پایان سال ۱۴۰۲ رسیده است. این پنل ها 
از طریــق وزارت نیرو توزیع می شــود و ۹۰ درصد 
هزینه های آنها را دولــت و تنها ۱۰ درصد هزینه را 
خود عشــایر پرداخت می کنند.وی افزود: آبرســانی 

ســیار به مناطق عشــایری نیز از حدود ۶ میلیون 
مترمکعب برای ۴۴ درصد از جمعیت عشــایر ایران 
در ابتدای دولت ســیزدهم، با رشد ۳۶ درصدی به 
حــدود ۸.۲ میلیون مترمکعب بــرای ۶۰ درصد از 
جمعیت عشــایر ایران در پایان سال ۱۴۰۲ رسیده 
است.وی تاکید کرد: میزان تأمین و توزیع نهاده های 
دام عشایری هم از ۵۸۴ هزار تن در ابتدای دولت به 
۱۵۰۷ هزار تن در پایان مهرماه ۱۴۰۲ رسیده است.
رئیس سازمان امور عشایر ایران با قدردانی از همت 
والای عشایر گرانقدر برای تحقق شعار سال »جهش 
تولید با مشــارکت مردم« ادامه داد: جامعه عشایری 
پاسداران امنیت غذایی کشور هستند و یک چهارم 

از گوشت قرمز و یک سوم از صنایع دستی کشور را 
تولید می کنند.وی یادآور شــد: رئیس جمهور شهید 
در سفر استانی به کهگیلویه و بویراحمد دستورالعمل 

ویژه و ۱۰ بندی را برای گسترش خدمات و افزایش 
رفاه جامعه عشــایری ابلاغ کردند که نشان از توجه 
وی به برطرف شــدن مشــکلات جامعه زحمتکش 
عشایری داشــت؛ یکی از بندهای این دستورالعمل، 
راه اندازی ۳۸۰ خانه بهداشــت عشایری است که با 
تحقق آن، شاخص های بهداشتی در مناطق عشایری 

رشد قابل توجه ای می یابند.
نادری خاطرنشــان کــرد: یکی دیگــر از بندهای 
ایــن دســتورالعمل، تهیه و توزیــع ۲۲۰ هزار پنل 
خورشــیدی بین خانوارهای عشــایری است که با 
اجرای آن گام بلندی برای تأمین برق و افزایش رفاه 

در مناطق عشایری برداشته می شود.

قاره آفریقا با ۵۴ کشور و حدود ۱ میلیارد و ۴۵۰ 
میلیون نفر جمعیت، دارای ۳۰ درصد معادن دنیا 
و ۱۵ کشــور نفتی اســت که این ذخایر معدنی 
و انســانی با دانش و مهارت شرکت های ایرانی 
می تواند به ارزش افزوده قابل توجهی تبدیل شود، 
با  اقتصادی فراوانی  تعاملات  بنابراین کشورمان 

این قاره دارد که رو به  پیشرفت است. 

»عباس علی آبادی« وزیــر صنعت، معدن و تجارت 
در دومین اجلاس بین المللــی ایران و آفریقا در ۷ 
اردیبهشت ۱۴۰۳ با حضور مقامات عالی اقتصادی 
بیش از ۳۰ کشور آفریقایی، از ظرفیت های اقتصادی 
آفریقا خبر داد و اظهار کرد:  »نرخ رشــد اقتصادی 
در آفریقا از متوســط جهانی بیشتر است و این قاره 
می تواند اقیانوس فرصت ها بــرای بازرگانان و تجار 

ایرانی باشد«.

ë  سرمایه گذاری مردمی در صندوق پروژه های
آفریقایی

علی آبادی افزود: »تلاش می کنیم در تمام یا حداقل 
بخشی از کشــورهای آفریقایی که محوریت دارند، 
نمایشــگاه های دائمی برای کالاهای ایرانی را فراهم 
کنیم؛ ضمن این که بــرای آفریقا نیز این فرصت را 
ایجــاد خواهیم کرد که در کشــور ما پایگاه معرفی 
خود را داشــته باشند، خوشبختانه تراز تجاری ما با 
آفریقا کاملًا مثبت است؛ بنابراین رویکرد این است 
کــه واردات خود را نیز از آفریقــا افزایش دهیم، تا 
پایان امسال تعداد رایزن های بازرگانی ما در آفریقا 
به ۱۲ مورد می رســد و تعداد مراکز بازرگانی به ۱۵ 

مرکز خواهد رسید«.
وزیر صنعــت، معــدن و تجارت بــر صندوق های 
ســرمایه گذاری تاکید کــرد و گفت: در حال حاضر 
به دنبــال تعریف پروژه هایی در آفریقا هســتیم که 
بر اســاس آن ها بتوانیم صندوق های پروژه تاسیس 
کنیم تا مردم با سرمایه های خرد خود در پروژه های 
ملــی مشــارکت کنند؛ در این راســتا بــه زودی 
اطلاع رســانی هایی صورت خواهــد گرفت؛ چنانچه 
بتوانیم این هدف را محقق کنیم، بخش مشــارکت 
مردم در شعار سال را به معنای واقعی و الگوی تازه 

محقق کنیم.
ضرورت احداث و بازسازی پالایشگاه در قاره سیاه

»سلیمان قاسمیان« رئیس امور اقتصادی اداره کل 
آســیا، آفریقا و اقیانوســیه وزارت نفت در نشست 

تخصصی نفت، گاز، پالایش و پتروشــیمی دومین 
اجلاس بین المللی ایران و آفریقا، با اشاره به این که 
۷.۲ درصد از ذخایــر هیدروکربوری جهان در قاره 
آفریقا قرار دارد، تشــریح کرد: »هم اکنون در حوزه 
تقاضای فرآورده های نفتی و گازی شــاهد افزایش 
تقاضا در قاره آفریقا هستیم، این قاره اکنون ظرفیت 
پالایشی روزانه ۳ میلیون و ۷۰۰ هزار بشکه نفت را 
دارد که نســبت به مصرف داخلی خود بسیار کمتر 
اســت، از این رو ما می توانیــم پروژه های احداث و 
بازسازی پالایشگاه ها را در این قاره داشته باشیم«.

مدیرعامل شــرکت  نوشــادی«  »رضا  همچنیــن 
مهندســی و توســعه گاز ایران با اشــاره به این که 
این شــرکت هم اکنون مدیریــت بیش از ۴۴۰ هزار 
کیلومتــر خط لوله گاز در کشــور را بر عهده دارد، 
افزود: »در بخش ســاخت ایستگاه های تقویت فشار 
و پالایشــگاه های گازی به ترتیب ۹۲ و ۷۶ درصد به 
خودکفایی رســیده ایم، در همین راســتا ما و ۲۵۰ 
شرکت  دانش بنیان داخلی مرتبط با ما، می توانیم در 
زمینه احداث و تعمیرات خطوط لوله و ایستگاه های 
تقویت فشار گاز، به کشــورهای آفریقایی خدمات 

فنی و مهندسی ارائه کنیم«.

ë  تقاضای طــلا،  اســتخراج  فناوری  ارائه 
آفریقایی ها از ایران

»مســعود برهمن« رئیس اتــاق بازرگانــی ایران 
و آفریقــا، تیرماه ســال قبل)۱۴۰۲( در تشــریح 
شــرایط بســیار مســاعد آفریقا برای فرصت های 

ســرمایه گذاری، گفــت: »آفریقــا ۵۴ کشــور و ۱ 
میلیارد و ۴۵۰ میلیــون نفر جمعیت دارد، گردش 
مالــی ۱۳۰۰ میلیارد دلاری در کالا و ۳۰۰ میلیارد 
دلاری در خدمــات و ۳۰ درصــد معادن جهان، در 
این قاره متمرکز شده که برای تاجران در تمام دنیا 
از اهمیت زیادی برخوردار اســت. قاره آفریقا روی 
پول خوابیده اســت و ۱۵ کشور نفتی و ۶۵ درصد 
طلا و ۹۰ درصد الماس دنیا آنجاســت، اما پول نقد 
و در دسترس برای ســرمایه گذاری ندارند«. وی با 
اشاره به درخواست های متعدد کشورهای افریقایی 
از اتاق بازرگانی ایران برای حضور در این قاره و در 
بعد اقتصادی، افزود: »شــاید ماهی نباشد که برای 
من یک درخواســت از کشورهای آفریقایی در مورد 
این که یک معدن طلا داریم که نیاز به سرمایه گذار 
برایش وجود دارد تا مثلا نیم تن برداشت را به یک 
تن برســاند، یا معدن پلاتینیوم، اورانیوم، کبالت و 
مس که اتفاقا موارد اولیه بســیاری از شــرکت های 
کشور ماســت«. رئیس اتاق بازرگانی ایران و آفریقا 
تاکید کــرد: »پروژه هایی که توســط اتــاق کاملا 
بررسی شــده و توجیه اقتصادی دارد و درخواست 
آن از طرف شرکت های افریقایی وجود دارد، شامل 
مواردی مانند گاز و سیلندر است که جزو تقاضاهای 
زیاد از ۱۰ کشور آفریقایی محسوب می شود و سود 
این پروژه ها بالای ۵۰ درصد اســت، تاکید می کنم 
ما در کشورهای آفریقایی  به دنبال بازی برد - برد 

هستیم«.
مسعود برهمن اضافه کرد: »کشــورهای آفریقایی 

مشــکلات زیــادی برای بــرق دارنــد، انرژی های 
خورشــیدی و تجدیدپذیر در آفریقا بســیار مورد 
توجه است و زمین های کشاورزی و تراکتور هم در 
آفریقا از سوی ایران خواهان زیادی دارد، همچنین 
دارو و درمــان و تجهیزات پزشــکی ایران خواهان 
بســیار زیــادی در افریقا دارد و چون ریجســتری 
دارو را برداشــته اند و گواهی نامه های بین المللی ما 
برای آن هــا کفایت می کند، بازار خیلی خوبی برای 
ایرانیــان در این زمینه وجــود دارد، همچنین بازار 
مســکن و ساخت وساز در آنجا بســیار مورد توجه 
اســت و همین حالا ما دو تا ۱۵ هزار درخواســت 

مسکن از نیجر داریم.«

ë  ایجاد خطوط پروازی و شعبات بانکی ایران
در آفریقا

»محســن خندان دل« رئیس کمیســیون خدمات 
فنی و مهندســی اتاق بازرگانی خراســان رضوی، 
۲۵ آبان ماه ســال ۱۴۰۲، در »همایش آشــنایی با 
فرصت های تجاری قاره ســیاه« اظهــار کرد: »قاره 
آفریقا بــا حدود ۱.۴ میلیارد نفــر جمعیت، حدود 
۱۸ درصد جمعیت جهان را به خود اختصاص داده 
است و با حجم مبادلات حدود ۱.۲ میلیارد دلاری 
در تجــارت خارجی می تواند یکــی از اهداف خوب 
در حوزه تجارت کالایی و تجارت فنی و مهندســی 
باشد«. وی با اشاره به فراهم شدن مقدمات سه خط 
پروازی به نیجریه، کنیــا و آفریقای جنوبی، عنوان 
کرد: »در حوزه انتقال پولی، شعباتی در کشورهای 
آفریقایــی به وجود آورده ایم و این باعث شــده که 
چشــم انداز آتی صــدور خدمات ما به کشــورهای 
آفریقایــی تا ســال ۲۰۲۵، به میــزان ۱۰ میلیارد 
دلار باشــد. تخمین زده شده اســت که در نیجریه 
حــدود ۳۹۰ میلیارد دلار، در آفریقای جنوبی ۳۸۰ 
میلیارد دلار، در الجزایر حدود ۲۳۰ میلیارد دلار و 
در کنیا حدود ۲۱۰ میلیارد دلار گردش مالی اتفاق 

می افتد.«.
علی رغــم اقدامات موثر کشــورمان بــرای افزایش 
بهــره وری اقتصــادی در اســتفاده از ظرفیت های 
قاره ســیاه با صــدور خدمات فنی و مهندســی، از 
شــرکت های خصوصی ایرانــی انتظار مــی رود با 
آموزش نیروهای انسانی فراوان و بررسی پروژه های 
آفریقا، بتوان زیرساخت کشورهای درحال توسعه ی 
این قاره را احیاء کــرد و نقش اقتصادی خود را در 

این منطقه استحکام بخشید.

تامین برق عشایر با توزیع پنل های خورشیدی

متخصصان ایرانی در آفریقا؛

حدود۸۰هزارمیلیاردتومانقاره سیاه تشنه دانش ایرانی
عرضهاعتباریدرسال۱۴۰۲

مدیر عامل شــرکت صنایع ملی پتروشــیمی گفت: سال گذشته ۸۰ همت 
عرضه اعتباری از ســوی شــرکتهای پتروشــیمی به واحدهای تولیدی در 
شهرک های صنعتی اختصاص یافت در حالی که باید از بانکها تهیه می شد 

و در این صورت منجر به ایجاد تورم در کف جامعه می شد. 
به گزارش خبرنگار اقتصادی ایلنا، مرتضی شاهمیرزایی در اولین همایش ملی 
عرضه اعتباری محصولات پتروشیمی اظهار داشت: اواخر شهریور  ۱۴۰۱ که 
تفاهمنامه سه جانبه بین پتروشیمی، شهرکهای صنعتی و سازمان تولید و 
تجارت به امضا رسید؛ تصور نمی شد که تولیدکنندگان در ایجاد اشتغال و 

کاهش بیکاری نقش داده و واحدهای با ظرفیت پایین مولد شوند.
وی افزود: واحدهای پایین دست به دلیل کمبود نقدینگی با مشکلات عدیده 
ای مواجه بودند تا اینکه عرضه اعتباری در دستور کار قرار گرفت و بسیاری 
از واحدهای صنعتی فعال شدند و این یک انقلاب در کسب و کار کشور بود.

مدیر عامل شــرکت صنایع ملی پتروشــیمی گفت: سال گذشته ۸۰ همت 
عرضه اعتباری از ســوی شــرکتهای پتروشــیمی به واحدهای تولیدی در 
شهرک های صنعتی اختصاص یافت در حالی که باید از بانکها تهیه می شد 
و در این صورت منجر به ایجاد تورم در کف جامعه می شد، ۶ تا ۷ ماه زمان 

نیاز داشت و کارمزد ویژه ای نیز باید پرداخت می شد.
وی تاکید کرد: با تزریق این ۸۰ همت از بانک ها قطعا در کف جامعه تورم 
ایجاد می شد و منجر به گرانی محصولات شده که تورم را نیز باید خریدار 

و مصرف کننده نهایی متحمل می شد.
شاهمیرزایی با بیان اینکه هزاران واحد صنعتی احیا شده است، افزود: در ۲ 
ماه اول سال ۱۴ همت عرضه اعتباری داشتیم نه تنها کمبود عرضه نداشتیم 
بلکه حتی واحدهای پایین دست توان جذب این اعتبار را نداشتند که باید 

گفت این یک جهاد اقتصادی در کسب و کار کشور است.
وی با بیان اینکه در ســال جهش تولید با مشــارکت مــردم باید هر اندازه 
تســهیلات که مورد نیاز است برای تامین خوراک پایدار در دسترس باشد، 
خاطرنشــان کرد: باید برای ۱۶ هزار واحد صنعتی مواد خام تهیه شــود تا 

جهش تولید تحقق یابد.
معاون وزیر نفت گفت: ضروروت امروز کشــور برای فعالان؛ عرضه اعتباری 
صنایع بالادســت به واحدهای کوچک اســت و موثرترین راه جهش تولید 
مسیری اســت که عرضه تسهیل شــود و به این ترتیب بهره وری و تولید 

ناخالص کشور رشد پیدا خواهد کرد.
وی اظهار داشــت: سال ۱۴۰۳ ماندگاری در صنعت پتروشیمی خواهد بود، 
گفت: ۱۵طرح پتروشــیمی تا پایان امسال به بهره برداری خواهند رسید و 

ظرفیت نصب شده این صنعت از ۱۰۲میلیون تن عبور خواهد کرد.
شــاهمیرزایی همچنین با بیــان اینکه تأمین پایدار خــوراک مجتمع های 
پتروشــیمی برای ثبت افزایش تولید محصولات پتروشیمی بسیار اهمیت 
دارد، گفت: همسو با بومی سازی کالا و تجهیزات و کاتالیست ها، بیش از ۸۰ 
طرح زیست محیطی نیز در این صنعت تعریف شده است. بومی سازی همه 
کاتالیست های صنعت پتروشــیمی تا پایان دولت سیزدهم در سال ۱۴۰۴ 

اعلام شده بود و این مهم بدون شک در سال ۱۴۰۴ محقق می شود.
وی همچنین تاکید کرد: شرکت های پتروشیمی برای تحقق جهش تولید، 

کالا و تجهیزات موردنیاز را به سازندگان داخلی سفارش دهند.

قراردادمیداننفتیچنگوله
بهزودیامضامیشود

مدیرعامل شــرکت ملی نفت گفت: قرارداد میــدان نفتی چنگوله با حجم 
ذخیره درجای ۳ میلیارد و ۲۰۰ هزار بشکه نفت و با هدف تولید روزانه ۶۰ 

هزار بشکه نفت به زودی امضا می شود.
محسن خجسته مهر اعلام کرد: قرارداد میدان نفتی چنگوله با حجم ذخیره 
درجای ۳ میلیارد و ۲۰۰ هزار بشــکه نفت و با هدف تولید روزانه ۶۰ هزار 

بشکه نفت به زودی امضا می شود.
به گفته وی، رقم ســرمایه گذاری به منظور توســعه میدان نفتی چنگوله در 
اســتان ایلام یک میلیارد و ۳۰۰ میلیون دلار اعلام شده و امضای قرارداد با 

پیمانکار توسعه دهنده به زودی انجام خواهد شد.
معاون وزیر نفت افزود: ازجمله عملیــات اجرایی در این میدان می توان به 
حفاری ۱۸ حلقه چاه تولیدی، حفاری ۲ حلقه چاه ارزیابی، حفاری ۲ حلقه 
چاه دفع پساب و تعمیر ۲ حلقه چاه، احداث تأسیسات سرچاهی و خطوط 
لوله جریانی و احداث تأسیســات فرآورش و انتقــال نفت خام و گاز همراه 

اشاره کرد.
خجســته مهر تصریح کرد: مبلــغ ۱۲ میلیون و ۵۰۰ هــزار دلار نیز برای 

هزینه های مسئولیت اجتماعی در این قرارداد در نظر گرفته شده است.
وی با بیان اینکه طرح توســعه میدان نفتی چنگولــه از طرح های مصوب 
ســفر رئیس جمهوری به استان ایلام به شــمار می رود و توسعه آن، نقش 
مهمی در رونق اقتصادی و اشــتغال زایی در اســتان ایلام دارد، بیان کرد: 
پیش بینی می شود این طرح توسعه ای، ۶ هزار ۵۰۰ فرصت شغلی مستقیم 

و غیرمستقیم ایجاد کند.
میدان مشــترک نفتی چنگوله در مرز ایران و عراق، در جنوب غربی استان 

ایلام و حدود ۵۰ کیلومتری شهر مهران واقع شده است.

گاز عوارضجدیدبررویقبوضبرقو
کتجاریومسکونی املا

براســاس قانون بودجه سال ۱۴۰۳، مقرر شده اســت تا رقم ۴۰۰ و ۳۰۰ 
تومان به قبض گاز و برق مشــترکان مســکونی و همچنین ۳ هزار تومان 
به قبوض مشــترکات تجاری اضافه شــود که این رقم به شرکت های بیمه 

پرداخت خواهد شد. 
براســاس جزء ٢ بند ص تبصره ٧ قانون بودجه سال ١4٠٣ کل کشور و به 
استناد ماده )١٢(قانون الحاق برخی مواد به قانون تنظیم بخشی از مقررات 
مالی دولت )٢( به هر یک از وزارتخانه های نفت و نیرو از طریق شــرکتهای 
تابعه ذیربط اجازه داده میشــود ماهانه از هر واحد مسکونی مشترکان گاز 
مبلغ چهار هزار ریال، از هر واحد مسکونی مشترکان برق مبلغ سه هزار ریال 
و از هر یک از واحدهای تجاری مشترکان گاز و برق مبلغ سی هزار ریال اخذ 

و به عنوان منابع داخلی نزد خزانه داری کل کشور واریز کنند.
وزارتخانه های نفت و نیرو مکلفند گزارش مبالغ پرداختی شرکتهای بیمه ای 
از محل منابع این جزء را از شــرکتهای مذکور اخذ و هر ســه ماه یکبار به 
کمیســیونهای برنامه و بودجه و محاسبات و انرژی مجلس شورای اسلامی 

ارسال نمایند. 
شــرکتهای بیمه گر با هماهنگــی وزارتخانه های مزبــور مکلفند با صدور 
بیمه نامه، مشــترکان را از حقوق خود مطلع و متناســب با مبلغ دریافتی 

شرکت بیمه مربوط، خسارات واردشده را جبران نمایند.
 آیین نامه اجرایی این بند، ظرف دو ماه از لازمالاجرا شدن این قانون توسط 
وزارت امور اقتصادی و دارائی با همکاری وزارتخانه های نیرو و نفت و سازمان 

برنامه و بودجه کشور تهیه می شود و به تصویب هیأت وزیران می رسد.

خبر
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افقي :
 

١ - در بازار بورس معامله میشود
٢ - اثر تربیتی ژان ژاك روسو

٣ - سودای ناله، نفس بلند، از دل پر سوز 
بر آیدچوب دستی

4 - امتهایکان ناتمام
5 - خویشاوندان، جمع رحم، مهر ورزیدن 

و بخشیدن اثر چربی
6 - شهر آذری، شــهر آذربایجان شرقی 

مچ دست
٧ - راه میانبــر، طریق کوتاهســینمای 

خانگی
٨ - جوانمردپرنده ای از نوع مرغابی

٩ - نخودبالا آمــدن آب دریا، کلاه الف، 
باب روز

١٠ - مقابل جواب، پرسش
١١ - كفش پاشنه دار، پنجره رو به حیاط

عمودي :
١ - هزارو صدو یازده

٢ - متقارب
٣ - سنگ ازمون پسوند شباهت

4 - شهر ابراهیم، مشت و تو دهنی، محل 
تولد حضرت ابراهیم )ع(پری

5 - دریاشیر درنده
6 - نام قدیم ساوه مقابل فرعی، بنیادی و 

اساسی، حقیقی و واقعی
٧ -همسن دوستی

٨ - جمله قرآنی مقابل کیفی
٩ - صابون خیاطی، گل بتونه دشمن

١٠ - روزه گرفتن
١١ - تاكید شده
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مدیرعامل شــرکت مدیریت تولید، انتقال و توزیع نیروی برق 
ایران )توانیر( گفت:براساس برنامه ریزی صورت گرفته در صدد 
هستیم تا انرژی تحویلی به صنایع تا ۱۰ درصد افزایش دهیم.

مصطفی رجبی مشــهدی در باره برنامه های تامین برق بخش 
صنعت افزود: سال گذشته مصرف برق دربخش صنعت کشور ۶ 
درصد نسبت به سال ۱۴۰۱ افزایش یافت که این شاخص برای 

صنایع بزرگ ۱۴ درصد بود.
وی ادامه داد: براســاس برنامه ریزی صورت گرفته در دوره اوج 
تابستان بیش از۹۰ درصد از مشترکان صنعتی که کارگاه های 
صنعتــی و واحدهای صنفی – صنعتی را تشــکیل می دهند، 
مشمول برنامه های مدیریت مصرف نخواهند شد و در شهرک 
هــای صنعتی هم ۶ روز در هفته بــدون محدودیت تولید می 
کننــد و دوره اجرا به جابجایی با یک روز تعطیل و یا جمعه در 

هفته کاهش یافته است.
ســخنگوی صنعت برق خاطرنشــان کرد: برای صنایع بزرگ 
هم برنامه ریزی بر اســاس زنجیره تولید با هماهنگی همکاران 
وزارت صمت به گونه ای تنظیم شده که در ساعات اوج، مصرف 
حداقلی را خواهند داشــت و مصرف را به ساعت های کم باری 

منتقل می کنند.
رجبی مشــهدی به تفاهم نامه منعقد شــده میــان وزارتخانه 
های صمت و نیرو اشــاره کرد و گفت: براساس این تفاهم نامه 
و همچنین ماده ۴ قانون مانع زدایی صنعت برق، صنایع انرژی 
بر کشور مکلف به احداث ۱۰ هزار مگاوات نیروگاه شدندکه در 
قانون به آنها تکلیف شــده اســت. وی افزود: پس از انعقاد این 
تفاهم، تاکنون نزدیک به ۱۴۰۰ مــگاوات نیروگاه صنایع وارد 
مدار شده اســت که بخشی از مصرف صنایع را تامین خواهند 

کرد.
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صنایع دستی،  با  آشــنا  مسئولین  انتخاب 
اجرای قانون حمایت از هنرمندان، تبلیغات 
تلویزیونی برای اســتفاده از صنایع دستی، 
جذب  صنایع دســتی،  ی  موزه  تأســیس 
مسیر  کردن  هموار  خارجی،  گردشــگران 
شــرکت در نمایشــگاه های بین المللی و 
برخی  دستی،  صنایع  بازارچه های  تأسیس 
مطالباتی است که هنرمندان صنایع دستی 

از رئیس جمهور آینده ایران دارند.
 با توجه به اینکه به ایام انتخابات دوره ی چهاردهم 

ریاســت جمهوری نزدیک می شویم  بر آن شدیم 
که مطالبــات هنرمندان این عرصــه را به گوش 
مسئولان دولت آینده برسانیم. در همین راستا با 

تعدادی از این هنرمندان به گفت وگو پرداختیم.
ë  ضرورت انجام تبلیغات فرهنگی در حوزه

صنایع دستی
قلمکارسازی  پیشکســوت هنر  مرتضی جعفری، 
گفت: مــردم ایران و حتی مردم اصفهان اطلاعات 
زیــادی از صنایع دســتی ندارند. یــک اصفهانی 
ســفره قلمکار را از مشهد خریداری می کند و این 

فاجعه اســت. مطالبه ما این اســت که استفاده از 
صنایع دســتی توسط دســتگاه های دولتی تبلیغ 
شده و راه برای ورود توریست های خارجی هموار 
شــود. رونق صنایع دســتی منجر به اشتغال زایی 
خواهد شــد که یکی از دغدغه های دولت هاست. 
لازم است در مورد اینکه صنایع دستی چگونه و با 
چه ترفندهایی تولید می شوند، تبلیغات فرهنگی 
بیشتری انجام شــود. متأسفانه به علت تحریم ها، 
تبلیغات خارجی با محدودیت مواجه اســت، اما از 
تبلیغات داخلی نباید غافل شــد.او ادامه داد: ما با 

هنــر قلمکاری می توانیم روی هــر پارچه ای مهر 
بزنیم و پــرده یا پارچه برای لبــاس تولید کنیم. 
اگــر صنایع دیگر به ما بپیوندنــد صنایع جدید و 

خلاقانه ای متولد می شود.
ایــن تولید کننــده یپارچه های قلــم کار، با بیان 
اینکه پیشــنهاد و مطالبه دیگرش این اســت که 
شهرداری ها و ســفارت خانه های ایران در شهرها 
و سایر کشورها حداقل یک ویترین صنایع دستی 
برای معرفی این رشته ها داشته باشند، اضافه کرد: 
ما در جهان در حوزه یصنایع دســتی حرف برای 
گفتن داریم و حتی می توانیم شــبکه یتلویزیونی 
برای ارائه یمحتوا در زمینه یصنایع دســتی داشته 
باشیم. حدود ۶۰۰ رشته یصنایع دستی در سطح 
جهانی در یونسکو ثبت شده است که ۳۰۰ رشته 

یــآن در ایران وجــود دارد و حدود ۲۰۰ مورد آن 
در اصفهان تولید می شــود. این هــا ظرفیت های 
صنایع دســتی ما هســتند که لازم اســت تبلیغ 
شــوند.جعفری با بیان اینکه رئیس جمهور بعدی 
باید بداند که اصفهان یک شهر توریستی است به 
طوری که در سفرهای توریستی که من به سراسر 
جهان داشــتم هیچ یک شــهری مثل اصفهان در 
حوزه ی صنایع دستی ندارند، افزود: ما به پشتیبانی 
و حمایت دولت نیاز داریم تا اشــتغال زایی  کنیم. 
من حدود ۵۰ سال سابقه ی کار دارم و حدود ۴۰ 
ســال پیش تنها کسی بودم که در محله ی خودم 
پارچه های قلمکار تولید می کردم، اما امروز محله 
ی دلیگان خورزوق حدود ۹۰ کارگاه قلمکار دارد 
و این رشــته در این محله رونق گرفته است.این 

هنرمند تأکیــد کرد: اگر اصفهان به  معنای واقعی 
کلمه به یک شهر توریســتی تبدیل و منطقه ی 
برخوار به یک بازارچه صنایع دســتی مجهز شود، 
من از همین تریبون به شــما قــول می دهم که 
تعداد این ۹۰ کارگاه به ۳۰۰ کارگاه افزایش پیدا 
کند.او که مطالبه  دیگرش، تأســیس یک موزه ی 
صنایع دستی در اصفهان اســت، بیان کرد: توجه 
داشــته باشــید که اصفهان با حدود ۲۰۰ رشتهه 
ی صنایع دستی فعال از یک موزه ی صنایع دستی 
بی بهره اســت . من خــودم تعــدادی قالب های 
قلم کاری مربوط به ۳۰۰ سال پیش را با قیمت بالا 
خریداری کردم که از کشور خارج نشود و امیدوارم 
موزه ای تأسیس شود که این اشیاء را در آن مکان 

در معرض دید مردم قرار دهیم. 

صنایع دستی

آنچه هنرمندان صنایع دستی از رئیس جمهورِ آینده انتظار دارند

نجات صنایع دستی از حصر

نتایج یک مطالعه تازه نشــان می دهد که 
آب شیرین چهار و نیم میلیارد سال قدمت 

دارد.
 Nature یک مطالعه جدید که در ژورنال
Geoscience منتشر شد، اولین شواهد از 
آب شیرین و زمین های خشک روی زمین 
را در ۴ میلیارد ســال پیش نشان می دهد 
که زودتر از آن چیزی است که قبلًا تصور 
می شــد، به گونه ای که قدیمی ترین حیات 
باقی مانده روی زمین در پرونده سنگ های 
تکه تکه شده ۳.۵ میلیارد سال است. برخی 
از داده های شیمیایی نیز نشان می دهد که 
ممکن اســت تا ۳.۸ میلیارد ســال قدمت 
داشــته باشد و اگرچه دانشــمندان تصور 
می کردند که زندگی ممکن است قدیمی تر 
از این باشــد، هیچ مدرکی برای اثبات این 

موضوع وجود نداشته است.
به گزارش وب ســایت Phys، دانشمندان 
وجود آب شــیرین را در پرونده سنگ های 
باقی  شــیمیایی  و سیگنال های  صخره ای 
مانده  شناســایی کرده اند، به گونه ای که 

زمیــن کمی بیــش از ۴.۵ میلیارد ســال 
قدمت دارد و قدیمی ترین ســنگ هایی که 
دانشمندان کشف کرده اند کمی بیشتر از 

۴ میلیارد سال قدمت دارد.
قدیمی تریــن  ســنگ ها،  برخــلاف 
کریســتال های حفظ شــده قدمــت ۴.۴ 
میلیارد سال دارند و بخش عمده ای از این 
کریستال های فوق قدیمی از یک نقطه روی 

زمین می آیند: 
تپه های »جک« در غرب استرالیا.

در طــی میلیارد هــا ســال، بســیاری از 
فرآیند هــای بعــدی می توانند ســیگنال 
تشــکیل  هنــگام  را  اولیــه  شــیمیایی 

کریستال ها پاک کنند.
بســیاری از انــواع دیگر مــواد معدنی به 
راحتی قابل تغییر هســتند، فرآیندی که 
شــیمی اولیه آن ها را پاک می کند و هیچ 
سرنخی در مورد گذشته عمیق زمین ارائه 

نمی دهد.
این مطالعه نشــان می دهد که حدود ۱۰ 
درصد از تمام کریســتال های مورد تجزیه 
و تحلیــل بیش از ۴ میلیارد ســال قدمت 
دارند و برای این که بفهمند آیا این دانه ها 
دارای رکورد آب شــیرین هستند یا خیر، 
دانشمندان از پرتو های کوچک یون بر روی 
دانه های زیرکون تاریخ اســتفاده کردند تا 
نسبت سنگین تر به سبک تر را اندازه گیری 

کنند. 
بر حســب وزن، به نظر می رشــد که از ۴ 
میلیارد سال پیش آب شیرین روی زمین 

وجود داشته باشد.

آب شیرین چهار و نیم میلیارد سال قدمت دارد
دریچه علم

روابط عمومی شهرداری  شهر سعدآباد

شهرداری سعدآباد در نظر دارد مناقصه عمومي پروژه  بازسازی خیابان معلم )پیاده رو سازی و جدولگذاری( حدفاصل آب تصفیه سبلان تا تقاطع بخشداری با مشخصات زیر 
برگزار نماید:

مدت اجرا محل اجراموضوع مناقصهردیف
تضمین شرکت در برآورد اولیه )ریال(پروژه

مناقصه )ریال(
محل تامین 

اعتبار
حداقل رتبه و رشته 

موردنیاز

1
بازسازی خیابان معلم 

)پیاده رو سازی و 
جدولگذاری(

اعتبارات 631.747.413.0951.587.370.654 ماهشهر سعدآباد
داخلی

رتبه 5 – فهرست بها 
ابنیه و آبیاری تحت 

فشار
آدرس به  ستاد(  )سامانه  دولت  الکترونیکی  درگاه  طریق  از  ها  پاکت  بازگشایی  و  گران  مناقصه  پیشنهاد  ارایه  تا  اسناد  دریافت  از  مناقصه  برگزاری  مراحل   کلیه 

   www.setadiran.ir  و مطابق جدول زیر انجام خواهد شد.

توزیع و مهلت دریافت اسناد در سامانه تدارکات الکترونیک دولت 
) ستاد(

از ساعت 17:00 روز چهارشنبه مورخ 03/16/ 1403 لغایت ساعت 17:00روز  پنج 
شنبه 1403/03/24

تا ساعت 10:00 روز  چهارشنبه مورخ 04/06/ 1403بارگذاری اسناد در سامانه تدارکات الکترونیک دولت ) ستاد(

ساعت 11:00 صبح روز چهارشنبه مورخ 1402/04/06 - در شهرداریمحل و زمان بازگشایی پاکت ها

3 ماهمدت اعتبار پیشنهاد قیمت
1- ارائه پاکت حاوی اصل ضمانتنامه ، به نشانی سعدآباد – خیابان شهرداری - دبیرخانه ساختمان اداری شهرداری الزامی است.

۲- ضمنا حضور مناقصه گران در جلسه بازگشایی پاکات مناقصه بلامانع خواهد بود .
3- شرایط متقاضی: * داشتن توان مالی و پشتیبانی * صلاحیت و حسن سابقه در کارهای قبلی * سابقه کار اجرایی * داشتن ظرفیت خالی جهت ارجاع کار 

4- سایر اطلاعات و جزییات مربوط در اسناد مناقصه آمده  است.
5- هزینه چاپ آگهی با برنده مناقصه خواهد بود.

جهت کسب اطلاعات بیشتر متقاضیان می توانند با شماره: 07734832332 تماس حاصل فرمایند.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/03/17    تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/03/22

  آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای   آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای )نوبت دوم()نوبت دوم(

رئیس سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری فردیس:

»پس کوچه های مینـو« از آزادسازی خرمشهـر حکایت دارد

سالروز  مناسبت  به  مراسمی  برگزاری  خصوص  در  سلیمانی   اصغر  علی 
آزادسازی خرمشهر همراه با برپایی نمایشگاه عکس،  اظهار کرد: پس کوچه 
های مینو نمایشگاه عکس دفاع مقدس است که به همت این سازمان با 
همکاری انجمن عکاسان انقلاب و دفاع مقدس و روایت فتح در فرهنگسرای 
پیک با هدف آشنایی نوجوانان و جوانان با فرهنگ ایثار و مقاومت با نمایش 

110 قطعه عکس، برگزار شده است.

وی افزود: در این مراسم، محسن امانی، ابراهیم رنجبر، مصطفی رشیدی و ملیحه اکبری 
اعضای شورای اسلامی شهر فردیس و شهردار در فرهنگسرای پیک، حضور داشتند و 
ضمن ابراز خرسندی و امیدواری از روند روبه رشد و فعالیت این مجموعه از نمایشگاه 
عکس، بازدید کردند. رئیس سازمان فرهنگی، ورزشی و اجتماعی شهرداری فردیس با 
اشاره به اینکه این نمایشگاه دارای 3 بخش و با 110 عکس به صورت سیاه سفید و رنگی 
در معرض دید عموم، قرار گرفته است درباره بخش های مختلف آن، توضیحاتی ارائه کرد 
و ادامه داد: بخش اول اختصاص داشت به عکسهای شهید عطشانی و همسرش خانم 

غبیشی که با محوریت ساده زیستی و عشق در سخت ترین شرایط، می پردازد.
سلیمانی با بیان اینکه ایثار و رشادت های بانوان کشور عزیزمان در دوران جنگ، بسیار 
ارزشمند است، اضافه کرد: در قسمت دوم، عکسهای مرحومه مریم کاظم زاده از مهمترین 
عکاسان زن در طول دفاع مقدس به تصویر کشیده است که هم پای رزمندگان در جبهه ها 

و شرایط سخت بویژه در خط مقدم،حضور داشت.
وی به بخش سوم نمایشگاه که عکس ها توسط برجسته ترین عکاسان دفاع مقدس تهیه 
شده است و مربوط به حضورپرشور زنان در آن دوران می باشد، اشاره کرد و گفت: در این 
عکس ها، گوشه ای از همراهی و پشتیبانی زنان درطول 8 سال دفاع مقدس به نمایش 
گذاشته شده است. رئیس سازمان فرهنگی، ورزشی و اجتماعی شهرداری فردیس در 
پایان با تاکید بر اهمیت برپایی مراسم و نمایشگاه عکس به منظور گرامیداشت مقاومت 
و پیروزی رزمندگان و شهدای عملیات بیت المقدس که به آزادسازی خرمشهر در روز 
سوم خرداد، انجامید، خاطر نشان کرد: این اقدام، نشان دهنده ی گوشه ای از تلاش ها و 
مجاهدت هایشان در آن روزگار است و یاد و خاطره ی آنان را در ذهن و دل هموطنان 

بالاخص نوجوانان و جوانان، زنده نگه می دارد.

مدیر منطقه 2 شهرداری فردیس خبر داد:
جمع آوری ۸00 تن نخاله از زمین های خالی منطقه 2 شهرداری فرديس

 فرامرز گلخو، از جمع آوری بیش از 800 تن نخاله ساختمانی از زمین های خالی واقع در 
نقاط مختلف منطقه 2 شهرداری خبر داد و اظهار کرد: این عملیات طی یک ماه گذشته 

انجام شده است.
وی در ادامه با اشاره به اجرای طرح جهادی پاکداشت محلات در منطقه 2 شهرداری 

فردیس، عنوان کرد: این طرح با تلاش همکارانم در معاونت خدمات شهری منطقه تاکنون 
در 4 شهرک سپید دشت، ارم، بنفشه و 110 اجرایی شده و خوشبختانه رضایتمندی 
شهروندان را به همراه داشته است. مدیر منطقه 2 شهرداری فردیس با بیان اینکه پیش 
از اجرای طرح پاکسازی محلات مشکلات آنها احصاء می شود، تصریح کرد: بیش از 30 

تابلوی معرفی معابر در کوچه های فاقد نام این محلات نصب شده است.
وی با اشاره به تعویض و نوسازی 120 مخزن زباله مکانیزه در اجرای طرح پاکداشت 
محلات در منطقه 2 شهرداری فردیس، اضافه کرد: پاکسازی معابر و رنگ آمیزی مخازن 

زباله نیز از دیگر اقدامات انجام شده در طرح پاکداشت محلات است.
گلخو با اشاره به اینکه پاکیزگی شهر منوط به مشارکت شهروندان در مدیریت شهر است، 
خاطرنشان کرد: از شهروندان می خواهیم تا در نگهداشت شهر با شهرداری همراهی 
بیشتری داشته باشند تا تلاش شبانه روزی همکاران خدمات شهری نمود بهتری داشته 

باشد.

برگزيدگان مسابقه عکاسی فرديس شهر زندگی مشخص شدند
سرپرست اداره ارتباطات و امور بین الملل شهرداری فردیس گفت: نفرات برگزیده  اولین 

مسابقه عکاسی حرفه ای و موبایلی با عنوان “فردیس شهر زندگی” مشخص شدند.
مجید فرجی، در خصوص این خبر اظهار کرد:  بیش از 200 اثر در چهار موضوع زیبایی 
ها در فردیس، زندگی در فردیس، مشکلات در فردیس و بخش ویژه روایت یک روز در 
فردیس،  به دبیرخانه مسابقه فردیس شهر زندگی ارسال شد. از این تعداد 70 اثر در بخش 

عکاسی حرفه ای و 130 اثر در بخش عکاسی موبایلی است.
وی افزود: بر اساس رای کمیته داوران  در بخش عکاسی حرفه ای با موضوع زندگی در 
فردیس، نادیا پرماه  به عنوان نفر دوم  وابوالفضل جانی پور با موضوع زندگی در فردیس 
به  عنوان نفر سوم  انتخاب شدند.  در این بخش نفر اول انتخاب نشد و آنالی غدیری با 

موضوع  زندگی در فردیس شایسته تقدیر شد. فرجی گفت: در بخش عکاسی موبایلی 
فاطمه اسلامی با موضوع زندگی در فردیس  نفر اول، عرفان موسی لو با موضوع زیبایی  
ها در فردیس نفر  دوم و طاها زارع با موضوع زیبایی ها در فردیس، نفر سوم شدند. امیر 

مهدی گلزاری نیز در موضوع زیبایی ها در فردیس شایسته تقدیر شد. 
وی با اشاره به اینکه بخش ویژه مسابقه با عنوان روایت یک روز در فردیس برای متولدین 
دهه هشتاد و نود برگزار شد؛ بیان کرد: عنوان نفر اول و دوم این بخش به یک خواهر و 
برادر رسید؛ فاطمه اسلامی  به عنوان  نفر اول و طاها اسلامی به عنوان نفر دوم این بخش 
انتخاب شدند. این بخش از مسابقه نفر سوم نداشت. گفتنی است آثار ارسالی به دبیرخانه 
این مسابقه  از منظر تکنیک، ارتباط موضوعی، کادربندی و نوع نگاه خلاقانه  توسط میلاد 
فیروزان، محمد مهدی پورعرب، معصومه علی اکبر و محمد آقا محمدی  به عنوان کمیته 

داوران اولین مسابقه عکاسی  با عنوان “فردیس شهر زندگی” مورد داوری قرار گرفتند

معاون امور زیربنایی و حمل و نقل شهرداری فردیس:
بیش از 32 هزار متر مربع از معابر فرديس آسفالت شدند

معاون امور زیربنایی و حمل و نقل شهرداری فردیس از توزیع 6 هزار و 152 تن آسفالت 
از ابتدای سال جاری تا کنون در معابر مختلف فردیس خبر داد.

امیرحسین سلیمی، اظهار کرد: با توجه به درخواست های شهروندان با هدف خدمت 
رسانی در جهت تامین رفاه و رضایتمندی آنان، عملیات آسفالت مکانیزه معابر اصلی و 
فرعی از ابتدای سال جاری تا کنون به مساحت 32 هزار و 251 متر مربع، انجام شده است.
وی با بیان اینکه برای این عملیات حدودا 6 هزار و 152 تن آسفالت بکار رفته است، 
افزود: این اقدام که سبب بهسازی، نوسازی و بهبود وضعیت معابر در جهت تسهیل تردد 
خودروها می شود در مسیرهایی شامل خیابان امام حسن)ع(، خیابان نسیم، بلوار کچویی 

و بلوار شهدا در حدفاصل فلکه سوم تا چهارم، صورت پذیرفته است.

معاون امور زیر بنایی و حمل و نقل شهرداری فردیس، عملیات لکه گیری و ترمیم آسفالت 
معابر شهری به مساحت 18 هزار و 614 متر مربع را از دیگر اقدامات انجام شده، برشمرد 
و گفت: در همین راستا به منظور ایجاد سطحی ایمن به مقدار 1 هزار و 675 تن آسفالت، 

استفاده شده است.
سلیمی به نظارت هایی که در حین کار بر روند اجرای آن، انجام می شود، تاکید و 
خاطرنشان کرد: عملیات آسفالت معابر موجب زیباسازی فضای شهر و افزایش ضریب 
ایمنی راه ها می شود و بر طبق استانداردهای موجود با رعایت دستورالعمل های لازم به 

صورت مستمر در حال انجام است.

نشست شهردار فردیس با پیمانکاران؛ 
انجام دومین مرحله ارزيابی کیفی پیمانکاران  

برای اجرای پروژه تقاطع غیرهمسطح بلوار شهید کچويی
طی نشستی با حضور شهردار فردیس، معاون عمران و مدیران شهرداری، مرحله دوم 

ارزیابی کیفی پیمانکاران اجرای پروژه تقاطع غیر همسطح شهید کچویی انجام شد. 
در مرحله اول از بین پیمانکاران داوطلب، 3 پیمانکار موفق به کسب نمره ارزیابی کیفی 
شدند.  در این نشست  معیارها، روش ها و ایده های مورد نظر این پیمانکاران  برای اجرای  
پروژه فوق ارائه شد و مورد ارزیابی قرار گرفت. در مرحله سوم  و نهایی ارزیابی فنی با  

بررسی مدارک پیمانکاران و مجموع امتیازات، پیمانکار پروژه مشخص می شود.

قائم مقام شهردار فردیس مطرح کرد: 
کارگروه ويژه انتخابات در شهرداری فرديس تشکیل شد

قائم مقام شهردار فردیس از تشکیل کارگروه انتخاباتی با هدف حضور حداکثری مردم در 
انتخابات ریاست جمهوری خبر داد.

رضا خانی ، با اشاره به پیش رو بودن انتخابات ریاست جمهوری گفت: این کارگروه با هدف 
جذب بیشتر مشارکت مردم تشکیل شده است.

وی فضا سازی شهر با استفاده از تهیه پلاکارد و بروشور در جهت تبلیغ و آگاهی بخشی 
نسبت به شاخصهای لازم برای ریاست جمهوری و ملاک های شناخت آن را از دیگر 

فعالیت های این کارگروه در آستانه انتخابات برشمرد.
قائم مقام شهردارفردیس با اشاره به این مطلب که امید آفرینی در جامعه یکی از وظایف 
اصلی مدیران است، تصریح کرد: مدیران شهری در راستای رضایتمندی و امید آفرینی 
شهروندان نسبت به انجام وظایف محوله خود اهتمام بیشتری داشته باشند. خانی ادامه 
داد: مدیران تمام توان خود را  در زمینه خدمات رسانی در حوزه های شهرسازی، خدمات 

شهری، عمرانی، حمل و نقل و… به شهروندان عزیز فردیسی به کار ببرند.
گزارش از سمیرا مرادی

علی اصغر سلیمانی 
رئیس سازمان فرهنگی اجتماعی و ورزشی شهرداری فردیس

فرامرز گلخو
مدیر منطقه 2 شهرداری فردیس

امیر حسین سلیمی
معاون امور زیر بنایی و حمل و نقل شهرداری فردیس

مجید فرجی 
مدیر روابط عمومی شهرداری فردیس

مسعود توکلیان فراهانی - دهیار حسن آباد خالصه

آگهـی تجدید مناقصه عمومی
یک مرحلـه ای

دهیاری حسن آباد خالصه در نظر دارد به استناد ردیف بودجه شماره 1102051 مصوب  سال 1403 ، پروژه عمرانی رفت و روب معابر و جمع آوری 
پسماند تر و خشک منطقه حسن آباد خالصه را برابر نقشه با برآورد اولیه 13،828،175،095 ریال  بر اساس فهرست بهاء رشته پسماند سال 1403  

واگذار نماید. 
 لذا از واجدین شرایط یا اشخاص حقوقی دارای گواهی صلاحیت پیمانکار و گواهی  HSE  خواهشمند است جهت دریافت اسناد مناقصه به سامانه

 www.Setadiran.ir مراجعه نمایند.
1. مبلغ سپرده شرکت در مناقصه 1،000،000،000ریال می باشد. سپرده نفرات اول تا سوم تا زمان انجام معامله و قرارداد مسترد نخواهد شد. )سپرده 
به صورت واریز نقدی به  حساب سپرده دهیاری حسن آباد خالصه به شماره 1000124281642 پست بانک شعبه بهارستان و یا ضمانت نامه معتبر 

بانکی می باشد.
۲. سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مناقصه درج گردیده است.

3. دهیاری در رد یا قبول کلیه پیشنهادات مختار است.
4. هزینه درج آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد.

5. متقاضیان می بایست دارای گواهی HSE  و صلاحیت پیمانکار دارای اعتبار باشند.
6. جهت دریافت اسناد به سامانه تدارکات الکترونیکی دولت مراجعه شود.

7. مهلت ارائه پیشنهادات درسامانه تدارکات الکترونیکی دولت مندرج است.
8. زمان بازگشایی پاکت ها: مندرج در سامانه ستاد دولت   

9. زمان  بازگشایی اسناد مناقصه :  1403/04/07 ساعت 10 صبح به آدرس: تهران، اسلامشهر،حسن آباد خالصه،خیابان گلزار شهداء، ساختمان 
دهیاری حسن آباد خالصه شماره تماس : 02156276737

10. زمان انتشار آگهی نوبت اول: 1403/03/22  11. زمان انتشار آگهی نوبت دوم : 1403/03/29 

نوبت اول
دهیاری حسن آباد خالصه

روابط عمومی شهرداری  شهر سعدآباد

شهرداری سعدآباد در نظر دارد مناقصه عمومي پروژه  بازسازی خیابان معلم )پیاده رو سازی و جدولگذاری( حدفاصل آب تصفیه سبلان تا تقاطع بخشداری با مشخصات زیر 
برگزار نماید:

مدت اجرا محل اجراموضوع مناقصهردیف
تضمین شرکت در برآورد اولیه )ریال(پروژه

مناقصه )ریال(
محل تامین 

اعتبار
حداقل رتبه و رشته 

موردنیاز

1
بازسازی خیابان معلم 

)پیاده رو سازی و 
جدولگذاری(

اعتبارات 631.747.413.0951.587.370.654 ماهشهر سعدآباد
داخلی

رتبه 5 – فهرست بها 
ابنیه و آبیاری تحت 

فشار
آدرس به  ستاد(  )سامانه  دولت  الکترونیکی  درگاه  طریق  از  ها  پاکت  بازگشایی  و  گران  مناقصه  پیشنهاد  ارایه  تا  اسناد  دریافت  از  مناقصه  برگزاری  مراحل   کلیه 

   www.setadiran.ir  و مطابق جدول زیر انجام خواهد شد.

توزیع و مهلت دریافت اسناد در سامانه تدارکات الکترونیک دولت 
) ستاد(

از ساعت 17:00 روز چهارشنبه مورخ 03/16/ 1403 لغایت ساعت 17:00روز  پنج 
شنبه 1403/03/24

تا ساعت 10:00 روز  چهارشنبه مورخ 04/06/ 1403بارگذاری اسناد در سامانه تدارکات الکترونیک دولت ) ستاد(

ساعت 11:00 صبح روز چهارشنبه مورخ 1402/04/06 - در شهرداریمحل و زمان بازگشایی پاکت ها

3 ماهمدت اعتبار پیشنهاد قیمت
1- ارائه پاکت حاوی اصل ضمانتنامه ، به نشانی سعدآباد – خیابان شهرداری - دبیرخانه ساختمان اداری شهرداری الزامی است.

۲- ضمنا حضور مناقصه گران در جلسه بازگشایی پاکات مناقصه بلامانع خواهد بود .
3- شرایط متقاضی: * داشتن توان مالی و پشتیبانی * صلاحیت و حسن سابقه در کارهای قبلی * سابقه کار اجرایی * داشتن ظرفیت خالی جهت ارجاع کار 

4- سایر اطلاعات و جزییات مربوط در اسناد مناقصه آمده  است.
5- هزینه چاپ آگهی با برنده مناقصه خواهد بود.

جهت کسب اطلاعات بیشتر متقاضیان می توانند با شماره: 07734832332 تماس حاصل فرمایند.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/03/17    تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/03/22

  آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای   آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای )نوبت دوم()نوبت دوم(

رئیس سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری فردیس:

»پس کوچه های مینـو« از آزادسازی خرمشهـر حکایت دارد

سالروز  مناسبت  به  مراسمی  برگزاری  خصوص  در  سلیمانی   اصغر  علی 
آزادسازی خرمشهر همراه با برپایی نمایشگاه عکس،  اظهار کرد: پس کوچه 
های مینو نمایشگاه عکس دفاع مقدس است که به همت این سازمان با 
همکاری انجمن عکاسان انقلاب و دفاع مقدس و روایت فتح در فرهنگسرای 
پیک با هدف آشنایی نوجوانان و جوانان با فرهنگ ایثار و مقاومت با نمایش 

110 قطعه عکس، برگزار شده است.

وی افزود: در این مراسم، محسن امانی، ابراهیم رنجبر، مصطفی رشیدی و ملیحه اکبری 
اعضای شورای اسلامی شهر فردیس و شهردار در فرهنگسرای پیک، حضور داشتند و 
ضمن ابراز خرسندی و امیدواری از روند روبه رشد و فعالیت این مجموعه از نمایشگاه 
عکس، بازدید کردند. رئیس سازمان فرهنگی، ورزشی و اجتماعی شهرداری فردیس با 
اشاره به اینکه این نمایشگاه دارای 3 بخش و با 110 عکس به صورت سیاه سفید و رنگی 
در معرض دید عموم، قرار گرفته است درباره بخش های مختلف آن، توضیحاتی ارائه کرد 
و ادامه داد: بخش اول اختصاص داشت به عکسهای شهید عطشانی و همسرش خانم 

غبیشی که با محوریت ساده زیستی و عشق در سخت ترین شرایط، می پردازد.
سلیمانی با بیان اینکه ایثار و رشادت های بانوان کشور عزیزمان در دوران جنگ، بسیار 
ارزشمند است، اضافه کرد: در قسمت دوم، عکسهای مرحومه مریم کاظم زاده از مهمترین 
عکاسان زن در طول دفاع مقدس به تصویر کشیده است که هم پای رزمندگان در جبهه ها 

و شرایط سخت بویژه در خط مقدم،حضور داشت.
وی به بخش سوم نمایشگاه که عکس ها توسط برجسته ترین عکاسان دفاع مقدس تهیه 
شده است و مربوط به حضورپرشور زنان در آن دوران می باشد، اشاره کرد و گفت: در این 
عکس ها، گوشه ای از همراهی و پشتیبانی زنان درطول 8 سال دفاع مقدس به نمایش 
گذاشته شده است. رئیس سازمان فرهنگی، ورزشی و اجتماعی شهرداری فردیس در 
پایان با تاکید بر اهمیت برپایی مراسم و نمایشگاه عکس به منظور گرامیداشت مقاومت 
و پیروزی رزمندگان و شهدای عملیات بیت المقدس که به آزادسازی خرمشهر در روز 
سوم خرداد، انجامید، خاطر نشان کرد: این اقدام، نشان دهنده ی گوشه ای از تلاش ها و 
مجاهدت هایشان در آن روزگار است و یاد و خاطره ی آنان را در ذهن و دل هموطنان 

بالاخص نوجوانان و جوانان، زنده نگه می دارد.

مدیر منطقه 2 شهرداری فردیس خبر داد:
جمع آوری ۸00 تن نخاله از زمین های خالی منطقه 2 شهرداری فرديس

 فرامرز گلخو، از جمع آوری بیش از 800 تن نخاله ساختمانی از زمین های خالی واقع در 
نقاط مختلف منطقه 2 شهرداری خبر داد و اظهار کرد: این عملیات طی یک ماه گذشته 

انجام شده است.
وی در ادامه با اشاره به اجرای طرح جهادی پاکداشت محلات در منطقه 2 شهرداری 

فردیس، عنوان کرد: این طرح با تلاش همکارانم در معاونت خدمات شهری منطقه تاکنون 
در 4 شهرک سپید دشت، ارم، بنفشه و 110 اجرایی شده و خوشبختانه رضایتمندی 
شهروندان را به همراه داشته است. مدیر منطقه 2 شهرداری فردیس با بیان اینکه پیش 
از اجرای طرح پاکسازی محلات مشکلات آنها احصاء می شود، تصریح کرد: بیش از 30 

تابلوی معرفی معابر در کوچه های فاقد نام این محلات نصب شده است.
وی با اشاره به تعویض و نوسازی 120 مخزن زباله مکانیزه در اجرای طرح پاکداشت 
محلات در منطقه 2 شهرداری فردیس، اضافه کرد: پاکسازی معابر و رنگ آمیزی مخازن 

زباله نیز از دیگر اقدامات انجام شده در طرح پاکداشت محلات است.
گلخو با اشاره به اینکه پاکیزگی شهر منوط به مشارکت شهروندان در مدیریت شهر است، 
خاطرنشان کرد: از شهروندان می خواهیم تا در نگهداشت شهر با شهرداری همراهی 
بیشتری داشته باشند تا تلاش شبانه روزی همکاران خدمات شهری نمود بهتری داشته 

باشد.

برگزيدگان مسابقه عکاسی فرديس شهر زندگی مشخص شدند
سرپرست اداره ارتباطات و امور بین الملل شهرداری فردیس گفت: نفرات برگزیده  اولین 

مسابقه عکاسی حرفه ای و موبایلی با عنوان “فردیس شهر زندگی” مشخص شدند.
مجید فرجی، در خصوص این خبر اظهار کرد:  بیش از 200 اثر در چهار موضوع زیبایی 
ها در فردیس، زندگی در فردیس، مشکلات در فردیس و بخش ویژه روایت یک روز در 
فردیس،  به دبیرخانه مسابقه فردیس شهر زندگی ارسال شد. از این تعداد 70 اثر در بخش 

عکاسی حرفه ای و 130 اثر در بخش عکاسی موبایلی است.
وی افزود: بر اساس رای کمیته داوران  در بخش عکاسی حرفه ای با موضوع زندگی در 
فردیس، نادیا پرماه  به عنوان نفر دوم  وابوالفضل جانی پور با موضوع زندگی در فردیس 
به  عنوان نفر سوم  انتخاب شدند.  در این بخش نفر اول انتخاب نشد و آنالی غدیری با 

موضوع  زندگی در فردیس شایسته تقدیر شد. فرجی گفت: در بخش عکاسی موبایلی 
فاطمه اسلامی با موضوع زندگی در فردیس  نفر اول، عرفان موسی لو با موضوع زیبایی  
ها در فردیس نفر  دوم و طاها زارع با موضوع زیبایی ها در فردیس، نفر سوم شدند. امیر 

مهدی گلزاری نیز در موضوع زیبایی ها در فردیس شایسته تقدیر شد. 
وی با اشاره به اینکه بخش ویژه مسابقه با عنوان روایت یک روز در فردیس برای متولدین 
دهه هشتاد و نود برگزار شد؛ بیان کرد: عنوان نفر اول و دوم این بخش به یک خواهر و 
برادر رسید؛ فاطمه اسلامی  به عنوان  نفر اول و طاها اسلامی به عنوان نفر دوم این بخش 
انتخاب شدند. این بخش از مسابقه نفر سوم نداشت. گفتنی است آثار ارسالی به دبیرخانه 
این مسابقه  از منظر تکنیک، ارتباط موضوعی، کادربندی و نوع نگاه خلاقانه  توسط میلاد 
فیروزان، محمد مهدی پورعرب، معصومه علی اکبر و محمد آقا محمدی  به عنوان کمیته 

داوران اولین مسابقه عکاسی  با عنوان “فردیس شهر زندگی” مورد داوری قرار گرفتند

معاون امور زیربنایی و حمل و نقل شهرداری فردیس:
بیش از 32 هزار متر مربع از معابر فرديس آسفالت شدند

معاون امور زیربنایی و حمل و نقل شهرداری فردیس از توزیع 6 هزار و 152 تن آسفالت 
از ابتدای سال جاری تا کنون در معابر مختلف فردیس خبر داد.

امیرحسین سلیمی، اظهار کرد: با توجه به درخواست های شهروندان با هدف خدمت 
رسانی در جهت تامین رفاه و رضایتمندی آنان، عملیات آسفالت مکانیزه معابر اصلی و 
فرعی از ابتدای سال جاری تا کنون به مساحت 32 هزار و 251 متر مربع، انجام شده است.
وی با بیان اینکه برای این عملیات حدودا 6 هزار و 152 تن آسفالت بکار رفته است، 
افزود: این اقدام که سبب بهسازی، نوسازی و بهبود وضعیت معابر در جهت تسهیل تردد 
خودروها می شود در مسیرهایی شامل خیابان امام حسن)ع(، خیابان نسیم، بلوار کچویی 

و بلوار شهدا در حدفاصل فلکه سوم تا چهارم، صورت پذیرفته است.

معاون امور زیر بنایی و حمل و نقل شهرداری فردیس، عملیات لکه گیری و ترمیم آسفالت 
معابر شهری به مساحت 18 هزار و 614 متر مربع را از دیگر اقدامات انجام شده، برشمرد 
و گفت: در همین راستا به منظور ایجاد سطحی ایمن به مقدار 1 هزار و 675 تن آسفالت، 

استفاده شده است.
سلیمی به نظارت هایی که در حین کار بر روند اجرای آن، انجام می شود، تاکید و 
خاطرنشان کرد: عملیات آسفالت معابر موجب زیباسازی فضای شهر و افزایش ضریب 
ایمنی راه ها می شود و بر طبق استانداردهای موجود با رعایت دستورالعمل های لازم به 

صورت مستمر در حال انجام است.

نشست شهردار فردیس با پیمانکاران؛ 
انجام دومین مرحله ارزيابی کیفی پیمانکاران  

برای اجرای پروژه تقاطع غیرهمسطح بلوار شهید کچويی
طی نشستی با حضور شهردار فردیس، معاون عمران و مدیران شهرداری، مرحله دوم 

ارزیابی کیفی پیمانکاران اجرای پروژه تقاطع غیر همسطح شهید کچویی انجام شد. 
در مرحله اول از بین پیمانکاران داوطلب، 3 پیمانکار موفق به کسب نمره ارزیابی کیفی 
شدند.  در این نشست  معیارها، روش ها و ایده های مورد نظر این پیمانکاران  برای اجرای  
پروژه فوق ارائه شد و مورد ارزیابی قرار گرفت. در مرحله سوم  و نهایی ارزیابی فنی با  

بررسی مدارک پیمانکاران و مجموع امتیازات، پیمانکار پروژه مشخص می شود.

قائم مقام شهردار فردیس مطرح کرد: 
کارگروه ويژه انتخابات در شهرداری فرديس تشکیل شد

قائم مقام شهردار فردیس از تشکیل کارگروه انتخاباتی با هدف حضور حداکثری مردم در 
انتخابات ریاست جمهوری خبر داد.

رضا خانی ، با اشاره به پیش رو بودن انتخابات ریاست جمهوری گفت: این کارگروه با هدف 
جذب بیشتر مشارکت مردم تشکیل شده است.

وی فضا سازی شهر با استفاده از تهیه پلاکارد و بروشور در جهت تبلیغ و آگاهی بخشی 
نسبت به شاخصهای لازم برای ریاست جمهوری و ملاک های شناخت آن را از دیگر 

فعالیت های این کارگروه در آستانه انتخابات برشمرد.
قائم مقام شهردارفردیس با اشاره به این مطلب که امید آفرینی در جامعه یکی از وظایف 
اصلی مدیران است، تصریح کرد: مدیران شهری در راستای رضایتمندی و امید آفرینی 
شهروندان نسبت به انجام وظایف محوله خود اهتمام بیشتری داشته باشند. خانی ادامه 
داد: مدیران تمام توان خود را  در زمینه خدمات رسانی در حوزه های شهرسازی، خدمات 

شهری، عمرانی، حمل و نقل و… به شهروندان عزیز فردیسی به کار ببرند.
گزارش از سمیرا مرادی

علی اصغر سلیمانی 
رئیس سازمان فرهنگی اجتماعی و ورزشی شهرداری فردیس

فرامرز گلخو
مدیر منطقه 2 شهرداری فردیس

امیر حسین سلیمی
معاون امور زیر بنایی و حمل و نقل شهرداری فردیس

مجید فرجی 
مدیر روابط عمومی شهرداری فردیس

مسعود توکلیان فراهانی - دهیار حسن آباد خالصه

آگهـی تجدید مناقصه عمومی
یک مرحلـه ای

دهیاری حسن آباد خالصه در نظر دارد به استناد ردیف بودجه شماره 1102051 مصوب  سال 1403 ، پروژه عمرانی رفت و روب معابر و جمع آوری 
پسماند تر و خشک منطقه حسن آباد خالصه را برابر نقشه با برآورد اولیه 13،828،175،095 ریال  بر اساس فهرست بهاء رشته پسماند سال 1403  

واگذار نماید. 
 لذا از واجدین شرایط یا اشخاص حقوقی دارای گواهی صلاحیت پیمانکار و گواهی  HSE  خواهشمند است جهت دریافت اسناد مناقصه به سامانه

 www.Setadiran.ir مراجعه نمایند.
1. مبلغ سپرده شرکت در مناقصه 1،000،000،000ریال می باشد. سپرده نفرات اول تا سوم تا زمان انجام معامله و قرارداد مسترد نخواهد شد. )سپرده 
به صورت واریز نقدی به  حساب سپرده دهیاری حسن آباد خالصه به شماره 1000124281642 پست بانک شعبه بهارستان و یا ضمانت نامه معتبر 

بانکی می باشد.
۲. سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مناقصه درج گردیده است.

3. دهیاری در رد یا قبول کلیه پیشنهادات مختار است.
4. هزینه درج آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد.

5. متقاضیان می بایست دارای گواهی HSE  و صلاحیت پیمانکار دارای اعتبار باشند.
6. جهت دریافت اسناد به سامانه تدارکات الکترونیکی دولت مراجعه شود.

7. مهلت ارائه پیشنهادات درسامانه تدارکات الکترونیکی دولت مندرج است.
8. زمان بازگشایی پاکت ها: مندرج در سامانه ستاد دولت   

9. زمان  بازگشایی اسناد مناقصه :  1403/04/07 ساعت 10 صبح به آدرس: تهران، اسلامشهر،حسن آباد خالصه،خیابان گلزار شهداء، ساختمان 
دهیاری حسن آباد خالصه شماره تماس : 02156276737

10. زمان انتشار آگهی نوبت اول: 1403/03/22  11. زمان انتشار آگهی نوبت دوم : 1403/03/29 

نوبت اول
دهیاری حسن آباد خالصه


